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Ό
πως είπε στις αρχές 
χρόνου θα έρθουν 
τα πρώτα ηλεκτρο-
κίνητα λεωφορεία 

σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη και οι 
πολίτες αµέσως θα εκτιµήσουν την 
αλλαγή στην ποιότητα των µεταφο-
ρών: «Θέλω να σταθώ ιδιαίτερα 
στις άµεσες παρεµβάσεις τις οποίες 
κάνουµε στα λεωφορεία µας. Εκεί 
πιστεύουµε ότι µέχρι τις αρχές του 
επόµενου χρόνου θα έχουµε απτά 
αποτελέσµατα να δείξουµε, µε τα 
πρώτα καινούρια 250 ηλεκτροκίνη-
τα λεωφορεία να παραδίδονται και 
να δροµολογούνται σε γραµµές της 
Αθήνας και της Θεσσαλονίκης, σε 
πρώτη φάση αντικαθιστώντας πα-
λαιότερα λεωφορεία. Νοµίζω ότι οι 
πολίτες αµέσως θα εκτιµήσουν τη 
διαφορά στην ποιότητα της παρεχό-
µενης υπηρεσίας».

Ο πρωθυπουργός είπε ακόµη 
ότι µέσα στο 2024 θα τεθεί σε λει-
τουργία το µετρό της Θεσσαλονί-
κης: «Στο Μετρό της Θεσσαλονίκης 
το οποίο, όπως είπαµε, θα λειτουρ-
γήσει εντός του 2024, η νέα Γραµµή 
4 του Μετρό της Αθήνας, το µεγα-
λύτερο δηµόσιο έργο το οποίο αυ-
τή τη στιγµή υλοποιείται στη χώρα, 
ένα µεγάλο ανοιχτό εργοτάξιο στην 
Αθήνα, το οποίο όµως, όταν ολο-
κληρωθεί, θα αλλάξει πλήρως τον 

χάρτη των µεταφορών στην πρω-
τεύουσα». Στις δηλώσεις του ο κ. 
Μητσοτάκης ανέφερε:

«Πράγµατι, το Υπουργείο Υπο-
δοµών και Μεταφορών είναι ένα 
απολύτως κρίσιµο Υπουργείο στον 
αναπτυξιακό σχεδιασµό της πα-
τρίδας µας, αλλά ένα Υπουργείο 
το οποίο, όπως είπατε κ. Υπουρ-
γέ, προωθεί και ζητήµατα κοινωνι-
κής συνοχής, ειδικά στα ζητήµατα 
που αφορούν τις µαζικές µεταφο-
ρές -ένα ζήτηµα στο οποίο έχουµε 
συµφωνήσει από κοινού ότι θέλου-
µε να το προτεραιοποιήσουµε ως 
προς τις δράσεις τις οποίες δροµο-
λογούµε τους επόµενους µήνες και 
τα επόµενα χρόνια.

∆εν µιλάµε, λοιπόν, µόνο για 
την υλοποίηση, την ολοκλήρωση 
σηµαντικών έργων υποδοµής τα 
οποία έχουν ήδη δροµολογηθεί, 
όπως οι εναποµείναντες µεγά-
λοι οδικοί άξονες: το Πάτρα-Πύρ-
γος το οποίο προχωράει µε γρήγο-
ρους ρυθµούς, τον Ε65 ο οποίος 
κι αυτός αναµένεται, το νότιο τµή-
µα του, να έχει ολοκληρωθεί εντός 
των επόµενων µηνών. Φυσικά 
ο εµβληµατικός Βόρειος Οδικός 
Άξονας της Κρήτης, όπου η προ-
ηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου 
έκανε µία πολύ σηµαντική δουλειά 
προετοιµασίας και τώρα εναπόκει-
ται στη νέα ηγεσία να «τρέξει», ου-
σιαστικά, το έργο.

Άµεσες παρεµβάσεις στον τοµέα των µεταφορών προανήγγειλε ο πρωθυπουργός, 
Κυριάκος Μητσοτάκης από το υπουργείο Μεταφορών και Υποδοµών

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: ΣΕ ΚΥΚΛΟΦΟΡΙΑ
250 ΗΛΕΚΤΡΟΚΙΝΗΤΑ ΛΕΩΦΟΡΕΙΑ

Στην Αθήνα και την Θεσσαλονίκη
έως τις αρχές του 2024
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ΠΟΛΙΤΙΚΗ/
Editorial

Είναι επικίνδυνα, 
δεν τα αγγίζουν…
Συµπληρώνεται σχεδόν ένας µήνας από τις 
εκλογές που σηµαδεύτηκαν από την µεγάλη 
νίκη της Νέας ∆ηµοκρατίας και την πανωλεθρία 
του ΣΥΡΙΖΑ. ∆εκατρία χρόνια µετά το πρώτο 
µνηµόνιο, ένας κύκλος ολοκληρώθηκε και η 
Νέα ∆ηµοκρατία επέστρεψε στα παραδοσιακά 
ποσοστά που είχε πριν από την κρίση. Η ΠΦΑ 
είναι το τελευταίο πολιτικό αποτύπωµα της 
εποχής των µνηµονίων και όλα δείχνουν ότι 
έκλεισε τον κύκλο της κρίσης.

Αν πάντως κάτι προκαλεί εντύπωση είναι 
ότι στην Κουµουνδούρου συνεχίζουν να 
συζητάνε για ανούσια πράγµατα, το εξής ένα, τις 
διαδικασίες. Αποφεύγουν να κάνουν σοβαρή 
αποτίµηση του εκλογικού αποτελέσµατος σα να 
την θεωρούν επικίνδυνη. Ακόµη και από τους 
υποψήφιους προέδρους. 
Και το κάνουν εσκεµµένα γιατί: 

Θα πρέπει να δεχτείς ότι είσαι ένα προϊόν 
της κρίσης. Γιατί ήταν οι συνθήκες του 2012 
που είχαν σηκώσει το κύµα της λαϊκής οργής, 
στο οποίο ο Αλέξης Τσίπρας σέρφαρε και 
οδηγήθηκε στην εξουσία.

Θα πρέπει να δεις καθαρά, ότι το 
πολιτικό στίγµα του Τσίπρα έχει εδώ 
και καιρό περιοριστεί σε έναν απολίτικο 
«αντιµητσοτακισµό» και τίποτα παραπάνω. 
Αρκεί να έβριζες τον Μητσοτάκη για να σε 
δεχτούν στον ΣΥΡΙΖΑ του Αλέξη. Χωρίς 
ιδεολογικό- πολιτικό – προγραµµατικό πλαίσιο 
σύγκλισης.

Θα πρέπει να δεχτεί ότι επί τέσσερα 
χρόνια δεν κατάφερε να πείσει ότι µπορεί 
να είναι καλύτερος από τον «ακροδεξιό», 
«νεοφιλελεύθερο» πρωθυπουργό της 
«χειρότερης κυβέρνησης», ακόµα και στις πιο 
δύσκολες στιγµές της.

Θα πρέπει να αποδεχτούν, ότι επιθετική 
και τοξική υβριστική ρητορική, αντί θετικής 
πολιτικής πρότασης, έκαναν  ζηµιά.

Θα πρέπει να αποδεχτείς ότι από το 2019, οπότε 
και δέχτηκες µια µεγάλη ήττα µε 8,5% διαφορά, 
ως Τσίπρας δεν µπόρεσες ως παντοδύναµος να 
προωθήσεις αλλαγές στο κόµµα σου. 
Αν αυτά ισχύουν, πράγµατι η συζήτηση είναι 
«επικίνδυνη»… 
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Ρεπορτάζ: Γιάννης Καντέλης

Ο
ι πυρκαγιές που µαί-
νονται όλη την εβδο-
µ ά δ α  σ τ η  χ ώ ρ α 
αναδε ικνύουν την 

ανάγκη για ακόµα πιο τολµηρές 
και καινοτόµες λύσεις στη διαχεί-
ριση των δασών ακόµα µεγαλύτε-
ρη έµφαση στην πρόληψη. 

Τα τελευταία χρόνια έχει γί-
νει σηµαντική δουλειά στο σκέ-
λος της προετοιµασίας της αντιπυ-
ρικής περιόδου, την ενίσχυση της 
πυροσβεστικής σε ανθρώπινους 
πόρους και µέσα πυρόσβεσης, την 
αναβάθµιση των υφιστάµενων δο-
µών, ωστόσο είναι ξεκάθαρο ότι 
απαιτείται µία ακόµα µεταρρύθµι-
ση όσον αφορά την διαχείριση του 
φυσικού περιβάλλοντος και τον 
έλεγχο όσων είναι επιφορτισµέ-
νοι µε τα µέτρα πρόληψης. 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει 
δώσει εντολή να ετοιµαστεί ένα 
νέο πλαίσιο, στη βάση και των δε-
δοµένων που συλλέγονται από τις 
επιχειρήσεις που είναι σε εξέλιξη, 
µε στόχο τον Σεπτέµβριο να υπάρ-
ξει νέα παρέµβαση από την πλευ-
ρά της κυβέρνησης. 

Οι εισηγήσεις που έχει ο πρω-
θυπουργός για τη νέα συγκροτη-
µένη δασική πολιτική περιλαµ-
βάνεται ο αυστηρότερος έλεγχος 
για την πορεία του ετήσιου σχεδι-
ασµού για τον καθαρισµό οικοπέ-
δων και δασών από καύσιµη ύλη, 

η ανάπτυξη νέων συστη-
µάτων έγκαιρης προει-
δοποίησης και βέβαια 
η αξιολόγηση της πο-
ρείας υλοποίησης 
αυτών των δράσε-
ων από τους φο-
ρείς που τις ανα-
λ α µ β ά ν ου ν, 
όπως οι δή-
µοι, οι περι-
φέρειες και οι 
κρατικές διευ-
θύνσεις. 

Η σπατάλη 
των πόρων χωρίς 
να γίνεται το προ-
βλεπόµενο έργο 
θα έχει διοικητι-
κές επιπτώσεις και 
αφαίρεση κονδυ-
λίων, σύµφωνα 
µε ορισµένες ει-
σηγήσεις. Επί-
σης στο τραπέ-
ζ ι υπάρχει η 
πρόταση γ ια 
α υ σ τ η ρ ό τ ε -
ρες ποινές σε 
όσους ευθύνο-
νται για το ξέ-
σπασµα µίας πυρ-
καγιάς είτε από δόλο 
είτε από αµέλεια. 

Μεγαλύτερες ποινές φυλάκι-
σης αλλά και επιβολή χρηµατικών 

η ανάπτυξη νέων συστη-
µάτων έγκαιρης προει-
δοποίησης και βέβαια 
η αξιολόγηση της πο-
ρείας υλοποίησης 
αυτών των δράσε-
ων από τους φο-
ρείς που τις ανα-

Η σπατάλη 
των πόρων χωρίς 
να γίνεται το προ-
βλεπόµενο έργο 
θα έχει διοικητι-
κές επιπτώσεις και 
αφαίρεση κονδυ-
λίων, σύµφωνα 
µε ορισµένες ει-
σηγήσεις. Επί-

όσους ευθύνο-
νται για το ξέ-
σπασµα µίας πυρ-
καγιάς είτε από δόλο 
είτε από αµέλεια. 
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Ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης έχει 
δώσει εντολή να 
ετοιµαστεί ένα νέο 
πλαίσιο, στη βάση και 
των δεδοµένων που 
συλλέγονται από τις 
επιχειρήσεις που είναι 
σε εξέλιξη, µε στόχο τον 
Σεπτέµβριο να υπάρξει 
νέα παρέµβαση 
από την πλευρά της 
κυβέρνησης

Καινοτόμες λύσεις
για τα δάση με
έμφαση στην πρόληψη 

ΠΥΡΚΑΓΙΕΣ



Οι «Εκλεκτοί»
της ΝΔ
για τους δήμους 
Του Γιάννη Καντέλη 
Μετά την ανακοίνωση των 13 υποψηφίων Περιφερειαρχών 
που θα στηρίξει στις αυτοδιοικητικές εκλογές του Οκτωβρίου η 
Ν∆ επικεντρώνεται στους «εκλεκτούς» για τους δήµους της χώ-
ρας. 

Το πολιτικό µήνυµα δίνεται πρωτίστως από τις Περιφέρειες, 
καθώς είναι αυτές που θα χρωµατίσουν τον χάρτη αποτυπώνο-
ντας την πολιτική δύναµη των κοµµάτων, ωστόσο και η στήριξη 
στον πρώτο βαθµό αυτοδιοίκησης έχει ιδιαίτερη βαρύτητα, ειδι-
κά στις τοπικές κοινωνίες. 

Πιστή στην τακτική που ακολούθησε το 2019 η Πειραιώς θα 
δώσει επίσηµα το χρίσµα στους τέσσερις µεγάλους δήµους: Αθή-
να, Θεσσαλονίκης,  Πειραιά και Πάτρα. Στους τρεις από αυτούς 
θα κατέλθει µε τους εν ενεργεία δηµάρχους, Κώστα Μπακογιάν-
νη, Κωνσταντίνο Ζέρβα και Γιάννη Μώραλη, ενώ στην Πάτρα 
δεν έχει ξεκαθαρίσει ακόµα το τοπίο.  

Για την Αχαϊκή πρωτεύουσα τα επικρατέστερα ονόµατα εί-
ναι του Κώστα Σβόλη και 
του Πέτρου Ψωµά και το το-
πίο αναµένεται να ξεκαθαρί-
σει τις επόµενες ηµέρες, οπότε 
και θα γίνει η τελική εισήγηση 
από προς τον κ. Μητσοτάκη.

Όσον αφορά τους υπόλοι-
πους δήµους η Πειραιώς θα 
στηρίξει εκ νέου τον Γιώργο 
Παπανικολάου στη Γλυφά-
δα, ο οποίος θα είναι τρίτη φο-
ρά υποψήφιος και είναι φαβο-
ρί να εκλεγεί από τον πρώτο 
γύρο, στην Καλλιθέα, επίσης, 
τον νυν δήµαρχο ∆ηµήτρη Κάρναβο, όπως και στο δήµο Ελληνι-
κού – Αργυρούπολης τον Γιάννη Κωνσταντάτο.

Στον Κορυδαλλό ο Νίκος Χουρσαλάς είναι ο µοναδικός δή-
µαρχος της Β’ Πειραιά που προέρχεται από την κεντροδεξιά και 
θα διεκδικήσει µία δεύτερη θητεία, ενώ το ίδιο θα επιδιώξει και ο 
Γιώργος Μαρκόπουλος στο Γαλάτσι. Στο Νέο Ηράκλειο την στή-
ριξη της Ν∆ έχει ο Γιώργος Παπαδηµητρίου και στην Κηφισιά ο 
Βασίλης Ξυπολυτάς.

Το «γαλάζιο» χρίσµα έχει στη Λάρισα ο Θανάσης Μαµάκος 
και στο Ηράκλειο ο Μιχάλης Καραµαλάκης, δύο µεγάλοι δήµοι 
της περιφέρειας, όπου η Ν∆ θέλει να εκλεγούν οι υποψήφιοι της 
επιβεβαιώνοντας την πολιτική κυριαρχία που εξασφάλισε στις 
εθνικές εκλογές του Ιουνίου. Στην Καλαµάτα την επανεκλογή 
του θα διεκδικήσει ο Θανάσης Βασιλόπουλος.

Στο Μαρούσι θα είναι ξανά υποψήφιος ο νυν δήµαρχος, Θο-
δωρής Αµπατζόγλου, όπως και ο Γιάννης Γκίκας στο Αιγάλεω 
και ο Βασίλης Ζορµπάς στην Αγία Παρασκευή. Στην Νέα Σµύρ-
νη κατέρχεται η πρώην αντιπεριφερειάρχης του Νότιου Τοµέα 
∆ήµητρα Νάνου, στον Άγιο ∆ηµήτριο εξασφάλισε για πρώτη φο-
ρά το χρίσµα ο Στέλιος Μαµαλάκης και στον Βύρωνα θα είναι 
υποψήφιος ο Μίλτος Μπάντης, o οποίος όµως θα έχει απέναντί 
του τον Χρήστο Γώγο, πρώην στενό συνεργάτη του Νίκου Χαρ-
δαλιά. ∆εύτερη θητεία διεκδικούν η ∆ήµητρα Κεχαγιά στην Πε-
ντέλη, ο ∆ηµήτρης Γαλάνης στο δήµο Φιλοθέης - Ψυχικού και ο 
Γιάννης Φωστηρόπουλος στο Παλαιό Φάληρο. 
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ΠΟΛΙΤΙΚΗ/

προστίµων που θα ανταποκρίνο-
νται στο µέγεθος της καταστροφής 
που προκαλείται και το κόστος των 
δυνάµεων που κινητοποιούνται.

Mήνας ανακοινώσεων 
Ο Σεπτέµβριος θα είναι µήνας 
ανακοινώσεων από την πλευρά 
του Μεγάρου Μαξίµου σε µία σει-
ρά από τοµείς του κυβερνητικού 
έργου, καθώς ο κ. Μητσοτάκης 
έχει δώσει εντολή στους συνερ-
γάτες του και τα µέλη του υπουργι-
κού συµβουλίου να «τρέξουν» τις 
µεταρρυθµίσεις στην αρχή της θη-
τείας τους.

 Ήδη έχουν κατατεθεί στη Βου-
λή τα δύο πρώτα νοµοσχέδια. Αυ-
τό που αφορά την ψήφο των Ελ-
λήνων του εξωτερικού στον τόπο 
διαµονής τους, το οποίο συγκε-
ντρώνει ευρύτατη πλειοψηφία και 
θα ψηφιστεί στην αρχή της εβδο-
µάδας βάζοντας τέλος σε έναν πα-
ραλογισµό, καθώς άρει τις προ-
ϋποθέσεις που είχαν επιβληθεί 
στην άσκηση ενός συνταγµατικού 
δικαιώµατος εκατοντάδων χιλιά-
δων Ελλήνων.

Ακολουθεί στο τέλος της εβδο-
µάδας το νοµοσχέδιο του υπουρ-
γείου Οικονοµικών µε το οποίο 
νοµοθετείται το 50% του οικονοµι-
κού προγράµµατος της κυβέρνη-
σης, περιλαµβάνοντας σηµαντικές 
αυξήσεις στους µισθούς των δηµο-
σίων υπαλλήλων, µέτρα ενίσχυ-
σης του εισοδήµατος των πολιτών 
µε αύξηση του αφορολόγητου, 
µείωση φόρων και εισοδηµατικές 
ενισχύσεις για νέους, οικογένειες, 
µισθωτούς, συνταξιούχους και ιδι-
οκτήτες ακινήτων.

Οι νοµοθετικές
πρωτοβουλίες 
∆εδοµένου ότι αµέσως µετά θα 
κλείσει η Βουλή για τρεις εβδοµά-
δες τα υπουργεία εργάζονται στον 
τοµέα τους ώστε να είναι έτοιµα 
µέσα στον Αύγουστο και να προ-
χωρήσουν σε νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες από τον Σεπτέµβριο για 
την υλοποίηση των µεγάλων αλ-
λαγών που έχει προαναγγείλει ο 
πρωθυπουργός. Προτεραιότητα 

έχει το νοµοσχέδιο για το νέο επι-
τελικό κράτος, το οποίο είναι σχε-
δόν έτοιµο. Σύµφωνα µε πληρο-
φορίες προβλέπει αλλαγές στον 
τρόπο επιλογής των διοικήσεων 
σε όλους τους κρατικούς οργανι-
σµούς µε την τοποθέτηση µάνα-
τζερ οι οποίοι θα πρέπει να πλη-
ρούν πολύ αυστηρά κριτήρια και 
θα υπάρχει εξειδικευµένο «προ-
φίλ» για κάθε θέση που θα είναι 
προσαρµοσµένο στις ανάγκες του 
κάθε οργανισµού. Επίσης θα τίθε-
νται στόχοι εντός συγκεκριµένων 
χρονοδιαγραµµάτων που θα πρέ-
πει να επιτύχουν και σε διαφορε-
τική περίπτωση θα αποµακρύνο-
νται από την θέση.

Αλλαγές στην Υγεία 
Στις πρώτες δράσεις περιλαµβά-
νονται οι αλλαγές στην υγεία, που 
αποτελεί προσωπικό στοίχηµα 
του κ. Μητσοτάκη. Χωρίζονται σε 
δύο ειδών παρεµβάσεις. Τις άµε-
σες στις οποίες περιλαµβάνεται η 
ενίσχυση του ΕΚΑΒ µε προσλή-
ψεις και ενίσχυση σε υλικοτεχνι-
κή υποδοµή και µε στόχο να υπάρ-
χει ορισµένος χρόνος απόκρισης 
στα περιστατικά. Σε δεύτερο πλά-
νο ακολουθεί η αναµόρφωση του 
υγειονοµικού χάρτη της χώρας και 
η ολοκλήρωση της αναβάθµισης 
των τµηµάτων επειγόντων περι-
στατικών στα νοσοκοµεία και των 
κέντρων υγείας της χώρας για ποι-
οτικότερες υπηρεσίες προς τους 
ασθενείς.

Εντός του Σεπτεµβρίου ανα-
µένεται να έρθει προς ψήφιση στη 
Βουλή το νοµοσχέδιο του υπουρ-
γείου Υγείας µε το οποίο θα καταρ-
γηθεί η οριζόντια περικοπή των 
συντάξεων κατά 30% στους συντα-
ξιούχους που εργάζονται. Το νέο 
σύστηµα θα είναι αναλογικότερο 
και δικαιότερο στη βάση του χρό-
νου εργασίας τους και των εισοδη-
µάτων που τους αποφέρει. Επίσης, 
σύµφωνα µε τις ίδιες πηγές, άµεσα 
θα προχωρήσει και η πρώτη φάση 
των αλλαγών στην ∆ικαιοσύνη µε 
την στελέχωση και λειτουργία της 
∆ικαστικής Αστυνοµίας και τον 
νέο χάρτη των ∆ικαστηρίων. 

Η Πειραιώς θα 
δώσει επίσηµα 

το χρίσµα στους 
τέσσερις µεγάλους 

δήµους: Αθήνα, 
Θεσσαλονίκης,  

Πειραιά και Πάτρα
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Ο ΣΥΡΙΖΑ σήµερα δεν ενδιαφέρει κανέναν, πέρα από τα οργανωµένα 
µέλη του και ίσως όχι όλα. Κι αυτό δεν το έχουν αντιληφθεί οι υποψήφιοι

Γράφει ο: Ανδρέας Κωνσταντάτος

Ε
ν µέσω καύσωνα  και 
πυρκαγιών, στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ βιάζονται να εκλέ-
ξουν  αρχηγό, χωρίς να  

ξέρουν που να πάνε, πως να πάνε 
και σε ποιές κοινωνικές δυνάµεις 
να απευθυνθούν. 

Στα αριστερά που «γεννήθη-
κε» και νέο κόµµα, στο κέντρο που 
έκλεισε την πόρτα του γι αυτούς, 
στους µικροµεσαίους που κατέ-
στρεψαν µε τη φορολογία τους ή 
στους «κυρ Παντελήδες» που ει-
ρωνευόταν η ελίτ του κόµµατος 
που, µέλη της τώρα, διεκδικούν 
την αρχηγία;

Αν  απευθυνθούν στην αριστε-
ρά, θα πρέπει πριν ψηφίσουν να 
µας πουν ποιά αριστερά έχουν στο 
µυαλό τους; Του 2015, του 2019, 
του 2023 ή κάτι καινούργιο; Πως 
την προσδιορίζουν, µε ποιές  πο-
λιτικές θα την «επενδύσουν» µε 
ποιους θα συνοµιλήσουν. Μήπως 
µε τους ψηφοφόρους των εργα-
τουπόλεων, που τους γύρισαν την 
πλάτη; 

Προς τα αριστερά θα βρουν 
ένα ενισχυµένο ΚΚΕ που  θέλει 
να µετατρέψει τον εαυτό του σε φύ-
λακα  των εργατικών δικαιωµάτων  
και µια Ζωή Κωνσταντοπούλου 
που µπορεί να «ψαρεύει»  µε «αγά-
πη και συµπάθεια»  στον ίδιο χώ-
ρο, αλλά είναι έτοιµη να βγάλει τα 
νύχια της κατά των ΣΥΡΙΖΑίων. 

«Αγκάθια» και
προς το κέντρο
Μήπως να κοιτάξουν προς το κέ-
ντρο; Αυτή τη στιγµή η πολιτι-
κή κυριαρχία του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη δεν αφήνει περιθώρια 
πρωτοβουλιών σ’ αυτή την κα-
τεύθυνση. Τα αποτελέσµατα των 
εκλογών είναι συντριπτικά για 
τον ΣΥΡΙΖΑ. Έδειξαν µια ιδιαίτε-
ρα φτωχή διείσδυση σ’ αυτόν τον 
τεράστιο εκλογικά χώρο, αντίθετα 
µε το ΠΑΣΟΚ που ανέβασε τα πο-
σοστά του και κατέλαβε τη δεύτε-

ρη θέση µετά τη Ν∆. 
Το ΠΑΣΟΚ του Νίκου Αν-

δρουλάκη, παρότι δεν µπόρεσε να 
ανατρέψει τις ισορροπίες στις δεύ-
τερες εκλογές - αποκαλύπτοντας 
µεγάλες αδυναµίες στην ηγετική 
του οµαδα - λειτουργεί ως ανάχω-
µα σε µια πιθανή πορεία του ΣΥ-
ΡΙΖΑ στα «δεξιά» του. 

Όλα για τη διαδικασία
Ο ΣΥΡΙΖΑ, σήµερα, είναι ένα  ακέ-
φαλο κόµµα, σε σύγχυση και πολι-
τική ανοµβρία, που τα στελέχη του 

ΑΝΑΛΥΣΗ/

Για μια σπασμένη
καρέκλα

Είναι ένα  ακέφαλο κόµµα, σε 
σύγχυση και πολιτική ανοµβρία, 
που τα στελέχη του αναλώνονται
σε συζητήσεις ανούσιες
και όχι στην πολιτική
ατζέντα του κάθε υποψήφιου
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αναλώνονται σε συζητήσεις για την 
ηµεροµηνία εκλογής του νέου αρ-
χηγού, που οι παλιές συνιστώσες 
που είχαν ιδεολογικό και πολιτι-
κό πρόσηµο, ρευστοποιούνται και 
αναδεικνύονται συµµαχίες µε βά-
ση τις διαδικασίες στο κόµµα και το 
χρόνο εκλογής του αρχηγού και όχι 
την πολιτική ατζέντα του κάθε υπο-
ψήφιου. 

Ως κόµµα προχωρά σε µια 
αποϊδεολογικοποίηση και  απο-
λιτικοποίηση των διαδικασιών, 
µε τους υποψήφιους να δείχνουν 
πως ανταγωνίζονται µε όρους, για 
«θρόνο» καλλιστείων και όχι για 

καρέκλα προέδρου. 
Η κα Ακρίτα ήταν 

σαφής. Στηρίζει την 
κα Αχτσιόγλου «πρώ-

τον γιατί είναι γυναί-
κα και θα λοιδορηθεί. 
Όµορφη και περιποιη-
µένη και όχι άπλυτη και 
αξύριστη ζαία»

και δεύτερο, «για 
το βιογραφικό της, τις 
σπουδές και τις θέσεις 
εργασίας στις οποίες 
έχει υπηρετήσει». Για 

το πολιτικό της όραµα; Αυτό δεν 
καταγράφεται τίποτα ακόµα...

Μπορεί να είναι όπως τα λέει η 
κα Ακρίτα. Ο ΣΥΡΙΖΑ, ως µηχανι-
σµός, µπορεί να έχει ανάγκη  µια  
νέα, ωραία, βίγκαν και φιλόζωη. 
Αλλά δεν φαίνεται να έχει αντιλη-
φθεί, όπως και πολλοί ότι βρίσκο-
νται εκεί, όχι για την όποια Αχτσι-
όγλου, αλλά για εκείνους τους 
ψηφοφόρους που έµειναν δίπλα 
στον ΣΥΡΙΖΑ στη πιο δύσκολη 
στιγµή του και τώρα αναζητούν µια 
νέα δυναµική ηγεσία, µε διακριτό 
όραµα, να τους  εκφράζει, να αλ-
λάξει πολιτική, να αλλάξει το κόµ-
µα, ώστε να το οδηγήσει πάλι ψηλά 
κι όχι να το κατεδαφίσει συθέµελα. 
Αν αυτό µπορεί να το κάνει µε το …
µπρόκολο η κα Αχτσιόγλου µένει 
να το δούµε.

Για τον κ. Τσακαλώτο, άσχετα 
αν εννοούσε τον εαυτό του, το πρό-
βληµα  είναι η ηγεσία. «Χρειάζεται 
ένα σοκ ηγεσίας να φανεί στον κό-
σµο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι εδώ».    

Έτσι µέχρι στιγµής ο καυγάς, 
δεν γίνεται για τις ευθύνες και τις 
πολιτικές, αλλά για τις διαδικασί-
ες και τα πρόσωπα, σύνηθες φαι-
νόµενο στο ΣΥΡΙΖΑ. Γι αυτό και οι 
εσωκοµµατικές εξελίξεις δεν αγγί-
ζουν τους πολίτες, παρά µόνο τους 
διαπιστευµένους δηµοσιογράφους 
και τους σχολιαστές πάσης φύσεως 
των µέσων ενηµέρωσης που κά-
νουν τη δουλειά τους. 

Άλλο Σηµίτης,
άλλο Τσίπρας
Το ερώτηµα δεν είναι πότε θα 
εκλεγεί ο νέος αρχηγός. Ποιός 

νοιάζεται πέραν των υποψηφίων, 
αν θα εκλεγεί µε καύσωνα ή µε τα 
πρωτοβρόχια; Το ερώτηµα είναι 
τί εκφράζει ο νέος αρχηγός. Αν το 
γνωρίζουν να το πουν και σε µας. 
Έχω, όµως, την εντύπωση πως 
κανείς δεν ξέρει τι εκφράζει ο δι-
πλανός του στην Κουµουνδούρου.

Όταν ο Κώστας  Σηµίτης, δια-
δέχτηκε τον Ανδρέα Παπανδρέου, 
το 1996,  το κόµµα του και οι πολί-
τες γνώριζαν τις απόψεις του για 
τον εκσυγχρονισµό της  χώρας. 
Τον εξέλεξαν ως αντι-ανδρέα και 
κέρδισε δύο τετραετίες.

Όταν ο Σηµίτης έδωσε το «δα-
χτυλίδι» στον Γιώργο Παπανδρέ-
ου, το έκανε επειδή ήταν δηµο-
φιλής, µε βαρύ επώνυµο και όχι 
επειδή είχε διαφορετικό όραµα 
για τη χώρα. Ο  Γ. Παπανδρέου 

«βούλιαξε» µέσα στα λάθη του και 
τον έδιωξε η Κ.Ο. του.

«Κουκουλώνουν»
τα λάθη 
Το βασικό ζήτηµα, στο οποίο κα-
νείς δεν ενσκήπτει και δεν τολµά 
να συζητήσει, στον ΣΥΡΙΖΑ είναι 
πώς και γιατί φτάσανε στη συντρι-
βή και  ποιός και ποιοί ευθύνονται.  
Κανείς δεν δείχνει να  ενδιαφέρε-
ται γιατί από το 36% του 2015 εξέ-
πεσαν στο 17% το 2023 . Κανείς 
δεν τολµά να το θίξει - µόνο κάτι 
µισόλογα δεξιά και αριστερά - και 
φυσικά κανείς δε διαθέτει µια πο-
λιτική  άποψη για το πολιτικό, ιδεο-
λογικό και προγραµµατικό µέλλον 
του κόµµατος και της χώρας. 

Τρέχουν να  εκλέξουν αρχηγό 
χωρίς αυτοκριτική  για τα τεράστια 
λάθη τους, χωρίς πολιτική, χωρίς 
νέες ιδέες και οράµατα. 

Τρέχει και ο πρώην πρόεδρός 
τους για διακοπές στην Καλιφόρ-
νια και  µε προγραµµατισµένη επί-
σκεψη  στην εκεί Ντίσνεϋλαντ. 
(Ίσως θα έπρεπε αυτό το ταξίδι να 
το κάνει πριν γίνει πρωθυπουργός, 
αντί να τρέχει στην Κούβα) . 

Οι υποψήφιοι, ασκούνται επί 
γενικόλογων κειµένων και   πολι-
τικών θέσεων ώστε να πάρουν ψή-
φους από όλες  τις συνιστώσες. Οι 
εγωιστικές οµιλίες που ακούσαµε 
και τα εσωκοµµατικά µαχαιρώµα-
τα, δεν θίγουν το βαθύ πρόβληµα 
στον πυρήνα του κόµµατος που εί-
ναι η πρωτοφανής αποτυχία του, 
ως κυβέρνηση µε τη στήριξη του κ. 
Καµµένου και ως αξιωµατική αντι-
πολίτευση µε όλους του υποψήφι-
ους µαζί. Πως θα απαντήσουν στο 
µείζον ζήτηµα της απώλειας εµπι-
στοσύνης µετά την µεγαλύτερη 
επιχείρηση πολιτικής εξαπάτησης 
λαού στην ευρωπαϊκή ήπειρο, από 
το 2015 και µετά, την οποία ακόµα 
οι ψηφοφόροι έχουν βαθιά χαραγ-
µένη στη µνήµη τους;   

Η απόφαση για εκλογή του νέ-
ου αρχηγού αρχές  Σεπτεµβρίου 
δείχνει πως δεν θέλουν απαντή-
σεις ή πως δεν έχουν. Κάτι που 
σηµαίνει πως ο ΣΥΡΙΖΑ  ή θα 
πρέπει να αλλάξει  δραστικά εκ 
θεµελίων ακόµα και στο όνοµα ή 
θα βουλιάζει σιγά-σιγά και βασα-
νιστικά.

Άλλωστε, όπως είναι σήµερα 
δεν ενδιαφέρει κανέναν, πέρα από 
τα οργανωµένα µέλη του και ίσως 
όχι όλα. Κι αυτό δεν το έχουν αντι-
ληφθεί οι υποψήφιοι µιας καρέ-
κλας µε σπασµένα πόδια. 

αναλώνονται σε συζητήσεις για την 
ηµεροµηνία εκλογής του νέου αρ-
χηγού, που οι παλιές συνιστώσες 
που είχαν ιδεολογικό και πολιτι-
κό πρόσηµο, ρευστοποιούνται και 
αναδεικνύονται συµµαχίες µε βά-
ση τις διαδικασίες στο κόµµα και το 
χρόνο εκλογής του αρχηγού και όχι 
την πολιτική ατζέντα του κάθε υπο-
ψήφιου. 

Ως κόµµα προχωρά σε µια 
αποϊδεολογικοποίηση και  απο-
λιτικοποίηση των διαδικασιών, 
µε τους υποψήφιους να δείχνουν 
πως ανταγωνίζονται µε όρους, για 
«θρόνο» καλλιστείων και όχι για 

καρέκλα προέδρου. 
Η κα Ακρίτα ήταν 

σαφής. Στηρίζει την 
κα Αχτσιόγλου «πρώ-

τον γιατί είναι γυναί-
κα και θα λοιδορηθεί. 
Όµορφη και περιποιη-
µένη και όχι άπλυτη και 
αξύριστη ζαία»

και δεύτερο, «για 
το βιογραφικό της, τις 
σπουδές και τις θέσεις 
εργασίας στις οποίες 
έχει υπηρετήσει». Για 

Η κα Ακρίτα ήταν σαφής. Στηρίζει την κα Αχτσιόγλου «πρώτον γιατί είναι 
γυναίκα και θα λοιδορηθεί. Όµορφη και περιποιηµένη και όχι άπλυτη και 

αξύριστη ζαία» και δεύτερο, «για το βιογραφικό της, τις σπουδές και τις 
θέσεις εργασίας στις οποίες έχει υπηρετήσει». Για το πολιτικό της όραµα; 

Αυτό δεν καταγράφεται τίποτα ακόµα... Και ούτε πρόκειται!



Σ
ε τέσσερις υποψήφιους 
για την αρχηγία κατέληξε 
τελικά ο Σύριζα. Αν και οι 
υποψηφιότητες θα είναι 

ανοικτές µέχρι και τα τέλη Αυγού-
στου, θεωρείται πιθανότερο να απο-
συρθεί κάποιος αναµετρώντας τις 
πενιχρές πιθανότητες εκλογής του, 
παρά να προστεθούν άλλοι υποψή-
φιοι στους τέσσερις που ήδη το έχουν 
ανακοινώσει. ∆ηλαδή στην Έφη 
Αχτσιόγλου, στον Ευκλείδη Τσακα-
λώτο, τον Νίκο Παππά και στον Στέ-
φανο Τζουµάκα. Ο τελευταίος ήταν 
και η έκπληξη της Κεντρικής Επιτρο-
πής, κανένας δεν περίµενε τέτοια κί-
νηση και άπαντες απόρησαν για την 
σκοπιµότητα της. 

Ο 77χρονος πρώην υπουργός 
του ΠΑΣΟΚ που προσχώρησε στον 
Σύριζα µετά το 2019, ούτε την ανανέ-
ωση µπορεί να ισχυριστεί ότι υπη-
ρετεί, ούτε χαίρει κάποιας ιδιαίτερης 

εκτίµησης στο εσωτερικό του Σύρι-
ζα ή στον κόσµο του. Σε αντίθεση µε 
τους άλλους τρεις που έχουν ρίζες και 
ερείσµατα µέσα στο κόµµα και στους 
οπαδούς, άρα κάτι και κάποιους εκ-
φράζουν, ο Τζουµάκας εκφράζει µό-
νο τις προσωπικές του πολιτικές εµ-
µονές και τίποτα άλλο.

Πέραν των τεσσάρων αυτών υπο-
ψηφίων, υπήρξαν άλλοι τρεις που 
φάνηκε προς στιγµήν να µπαίνουν 
στην κούρσα αλλά, για διάφορους 
λόγους, το µετάνιωσαν. Η Ρένα ∆ού-
ρου της οποίας το όνοµα αναφέρθη-
κε από πληροφορίες αλλά εκ µέρους 
της δεν υπήρξε η παραµικρή κίνηση, 
καθώς και οι ∆ιονύσης Τεµπονέρας 
και Παύλος Πολάκης που έθεσαν συ-
γκεκριµένους όρους για το χρονοδι-
άγραµµα της εκλογικής διαδικασί-
ας, εξαρτώντας την υποψηφιότητα 
τους από την αποδοχή του ή όχι. Στην 
πραγµατικότητα, οι δυο τελευταίοι 

ήθελαν µια πιο µακρόσυρτη διαδι-
κασία εκλογής αρχηγού κάπου στον 
Νοέµβριο, µετά την ∆ιεθνή Έκθεση 
Θεσσαλονίκης και τις αυτοδιοικητι-
κές εκλογές, πρόταση που απορρί-
φθηκε από την πλειοψηφία της Κε-
ντρικής Επιτροπής. 

Πρώτα η ∆ΕΘ
Τα µέλη του ανώτατου οργάνου ου 
Σύριζα θεώρησαν ότι δεν ήταν δυνα-
τόν να µην εκπροσωπηθεί το κόµµα 
στην ∆ΕΘ στα µέσα Σεπτεµβρίου ή 
να µην έχει αρχηγό ενώ θα δίνεται η 
µάχη των δηµοτικών και περιφερει-

ακών εκλογών. Τέλος πάντων, µέσα 
από πολυποίκιλες αντιπαραθέσεις 
µέσα στην συνεδρίαση, συγκρού-
στηκαν δυο βασικές απόψεις. Η µια 
πολύ «αριστερή», που λέει ότι πρώτα 
πρέπει να βγουν οι θέσεις του κόµµα-
τος µέσα από βασανιστικές διαδικα-
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Οι βαριές εκλογικές ήττες, η παραίτηση 
Τσίπρα και η αναγκαιότητα επιλογής νέου 
αρχηγού, έβαλε τα στελέχη του µπροστά σε 
µια βασανιστική διαδικασία που το 2019 είχαν 
αποφύγει. Είναι υποχρεωµένοι να συζητήσουν 
και να αποφασίσουν πάνω στην φυσιογνωµία 
του κόµµατος τους, την ιδεολογία του αλλά και 
τον τρόπο άσκησης της πολιτικής τους

Του ∆ηµήτρη Καµπουράκη ∆ηµήτρη Καµπουράκη

ΣΥΡΙΖΑ
ΜΑΧΗ ΠΡΟΣΩΠΩΝ, 
ΣΥΣΧΕΤΙΣΜΩΝ, Ι∆ΕΩΝ

∆ΙΑ... ΧΕΙΡΟΣ/



σίες και µετά να εκλεγεί το πρόσω-
πο που θα τις υπηρετήσει. Απέναντι 
της υπάρχει η πραγµατιστική αντί-
ληψη που συναντάµε και σε πολλά 
σύγχρονα –αλλά φευ αστικά-  κόµ-
µατα, τα οποία ως πολιτικοί οργανι-
σµοί στοιχίζονται πίσω από τις ιδέες, 

τις αποφάσεις και το στυλ του αρχη-
γού που εκλέγουν. 

Όπου αποφασίσει να πάει ο αρ-
χηγός, πάει και το κόµµα. Εξάλλου 
µε σύστηµα  πρωθυπουργοκεντρικό 
κυβερνιέται η χώρα και όλα τα µεγά-
λα µας κόµµατα αρχηγικά έχουν κα-

ταλήξει, του Τσιπρικού Σύριζα περι-
λαµβανοµένου. Κατ’ αυτή την λογική 
λοιπόν που επικράτησε στην Κεντρι-
κή Επιτροπή, ο κόσµος του Σύριζα θα 
εκλέξει έναν ή µία αρχηγό και ο νι-
κητής θα φτιάξει τον νέο Σύριζα κα-
τά πολιτική εικόνα και οµοίωση του, 
για να διεκδικήσει µ’ αυτή την φυσιο-
γνωµία την  επάνοδο τους στην εξου-
σία. Εφικτό ή ανέφικτο, θα φανεί 
στην πράξη.

Βασανιστική διαδικασία 
Ανεξάρτητα πάντως από το µοντέλο 
που έχει το κάθε στέλεχος στο µυαλό 
του, οι δυο βαριές εκλογικές ήττες, η 
παραίτηση του Αλέξη και η αναγκαι-
ότητα επιλογής νέου αρχηγού, έβα-
λε τον Σύριζα µπροστά σε µια βασα-
νιστική διαδικασία που το 2019 την 
είχαν αποφύγει. Είναι υποχρεωµέ-
νοι να συζητήσουν και να αποφασί-
σουν πάνω στην φυσιογνωµία του 
κόµµατος τους, την ιδεολογία του αλ-
λά και τον τρόπο άσκησης της πολι-
τικής τους. ∆ύσκολα θέµατα που ως 
τώρα δεν συζητήθηκαν ποτέ ουσια-
στικά, είχαν αποµείνει σ’ ένα γενικό-
λογο «κόµµα της ριζοσπαστικής αρι-
στεράς» δίχως ιδιαίτερη επεξεργασία 
πάνω στα κοινωνικά στρώµατα στα 
οποί απευθυνόταν και στηριζόταν. 

Αριστερά και 
ακροδεξιό κοµµατίδιο
Παράλληλα δεν έδειχναν και καµιά 
ιδιαίτερη πρεµούρα να περιφρουρή-
σουν τις αρχές τους. Το πιο καραµπι-
νάτο ερώτηµα ήταν «τι ζητά ένα κόµ-
µα της ριζοσπαστικής αριστεράς να 
συγκυβερνήσει µ’ ένα ακροδεξιό 
κοµµατίδιο και µάλιστα έχοντας τε-
τραετή αγαστή συνεργασία»; ∆εν 
πρόκειται για παρανυχίδα της φυσι-
ογνωµίας τους αλλά για τον πυρή-
να του προβλήµατος  τους. Τι είδους 
αριστερός είναι αυτός που ταιριάζει 
µε την ακροδεξιά; Είναι πραγµατικά 
αριστερός ή µήπως δεν ξέρει καν τι 
είναι;  Τώρα, µε αφορµή τις υποψη-
φιότητες των τεσσάρων, στον Σύριζα 
είναι υποχρεωµένοι να συζητήσουν 
επιτέλους ουσιαστικά. Το πρώτο µέ-
ρος αυτής της πλατιάς συζήτησης εί-
ναι αν ο Σύριζα είναι κόµµα της ριζο-
σπαστικής αριστεράς µόνο ή και του 
κέντρου. Το δεύτερο και παρεµφερές 
θέµα τους είναι αν απευθύνονται στα 
µεσαία και µικροαστικά κοινωνικά 
στρώµατα (που όλοι τα θέλουν µαζί 
τους) ξεκινώντας από θέση αριστερής 
ηγεµονίας ή αν για να τα προσεγγί-
σουν πρέπει να υιοθετήσουν και ένα 
µέρος της λογικής τους. Είναι εξίσου 
σοβαρό και αυτό, διότι άλλο είναι να 

λες «είµαι ένας καθαρόαιµος αριστε-
ρός που θα πείσω ή θα σύρω τα µε-
σαία στρώµατα στην πολιτική µου» κι 
άλλο να λες «για να προσεγγίσω τα 
µεσαία στρώµατα πρέπει να προσαρ-
µόσω την πολιτική µου ώστε να γίνει 
πιο κεντρώα». 

Ακόµα και η συζήτηση που τους 
ταλανίζει για το αν η εκλογή του νέ-
ου αρχηγού πρέπει να γίνει τάχιστα ή 
µε την ησυχία τους και σε βάθος χρό-
νου, θέτει το παραπάνω ιδεολογικό 
και πολιτικό ζητήµατα από άλλη σκο-
πιά. Αυτοί που βιάζονται θέλουν ένα 
αρχηγικό κόµµα, αυτοί που ζητούν 
µακρόσυρτες διαδικασίες θέλουν ένα 
κλασσικά αριστερό κόµµα µε συλλο-
γικότερες διαδικασίες ελέγχου της 
ηγεσίας. Οφείλω πάντως να ανα-
γνωρίσω ότι παρά τις µικροκορυφώ-
σεις σε αντιπαραθέσεις και εντάσεις 
που εµφανίζονται στην εσωκοµµατι-
κή διαδικασία, σε γενικές γραµµές τα 
στελέχη του Σύριζα έχουν επιδείξει 
ως τώρα µετριοπάθεια και πολιτικό 
πολιτισµό. Συνήθως στις εσωκοµµα-
τικές µάχες για επιλογή αρχηγού τα 
πράγµατα αγριεύουν, η δε αριστερά 
έχει µακρά ιστορία διασπάσεων για 
ψύλλου πήδηµα. Ως τώρα ο Σύριζα 
πάντως έχει επιδείξει αυτοσυγκράτη-
ση και διάθεση να παραµείνουν όλοι 
µαζί ως το τέλος. Θα το δούµε. 

Και ο Μαραντζίδης 
στην Αχτσιόγλου
Σε επίπεδο ρεπορτάζ πάντως, φαίνε-
ται ότι η Έφη Αχτσιόγλου ήταν έτοι-
µη από καιρό για τον ρόλο της υπο-
ψήφιας αρχηγού και αυτή την στιγµή 
όχι µόνο θεωρείται το επικρατέστε-
ρο φαβορί, αλλά βρίσκεται και σε πο-
λύ καλύτερη οργανωτικά κατάσταση 
έναντι των υπολοίπων συνυποψηφί-
ων της. Έχει µηχανισµό υποστήρι-
ξης, εσωκοµµατικές διασυνδέσεις σε 
όλη την Ελλάδα, επαφή µε τα µέσα 
ενηµέρωσης και πολύ καλές …µε-
τρήσεις της κοινής γνώµης. ∆εν είναι 
τυχαίο άλλωστε που ο Νίκος Μαρα-
ντζίδης µεταπήδησε από το επιτελείο 

του Αλέξη κατ’ ευθείαν στο επιτελείο 
της Έφης. 

Αντιθέτως, ο Ευκλείδης Τσα-
καλώτος ούτε έτοιµος φάνηκε, ούτε 
αντέδρασε µε ταχύτητα, ούτε έχει κα-
ταφέρει να συσπειρώσει στην υπο-
ψηφιότητα του ακόµα και ολόκληρη 
την αριστερή τάση στην οποία θε-
ωρείται ηγέτης. Μέχρι και οι τρεις 
υπαρχηγοί του (Βούτσης, Σκουρλέ-
της, Φίλης) δηλώνουν ή διοχετεύουν 
πληροφορίες ότι ψηφίζουν Αχτσιό-
γλου. Ο Ευκλείδης βέβαια ξέρει ότι 
όντας ηλικιακά µεγαλύτερος από 
τον Αλέξη, δεν υπηρετεί την ιδέα της 
ανανέωσης του Σύριζα. Απλώς θέ-
τει υποψηφιότητα για να κατοχυρώ-
σει την δύναµη της αριστερής πτέ-
ρυγας του κόµµατος και να δηλώσει 
ότι θα είναι ο ισχυρός παράγων των 
εσωκοµµατικών εξελίξεων στον Σύ-
ριζα όταν θα διακυβευτούν τα –κατά 
την γνώµη του- ιδεολογικά όσια ιερά 
τους.  Θα είναι εκεί επίσης, αν ο Σύ-
ριζα στις ευρωεκλογές βρεθεί σε και-
νούρια κατρακύλα και ξανατεθεί θέ-
µα ηγεσίας. 

Ο Νίκος Παππάς δεν έχει ελπί-
δες εκλογής, το ξέρει. Γι αυτό και δεν 
πρέπει να θεωρηθεί διόλου απίθανη 
η περίπτωση να αποσυρθεί λίγο πριν 
την κάλπη. Όµως, υποδηλώνει την 
πολιτική του παρουσία, µε την υπο-
ψηφιότητα του επανανοµιµοποιείται 
στο εσωτερικό του Σύριζα που κάπο-
τε διοικούσε υπό την σκιά του Αλέξη 
και βάζει υποθήκη για κάποιες µελ-
λοντικές κοµµατικές εξελίξεις που επί 
του παρόντος είναι άδηλες. Όσο για 
τον Στέφανο Τζουµάκα, είναι η επι-
κοινωνιακή, τηλεοπτική και διαδι-
κτυακή ατραξιόν της εκλογής, τελεία 
και παύλα. Σε κάθε περίπτωση, η πα-
ραπάνω καταγραφή είναι µια φωτο-
γραφία της στιγµής και τίποτα άλλο. 
Τίποτα δεν πρέπει να θεωρείται 
δεδοµένο, σίγουρο ή τελειωµέ-
νο, αυτό άλλωστε µάθαµε και στις 
κάλπες του Μάη και του Ιούνη. Οι 
απρογραµµάτιστες εκπλήξεις, εί-
ναι πάντα µέσα στο πρόγραµµα. 
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Συνήθως στις εσωκοµµατικές µάχες για επιλογή 
αρχηγού τα πράγµατα αγριεύουν, η δε αριστερά 

έχει µακρά ιστορία διασπάσεων για ψύλλου 
πήδηµα. Ως τώρα ο Σύριζα πάντως έχει επιδείξει 

αυτοσυγκράτηση και διάθεση να παραµείνουν 
όλοι µαζί ως το τέλος. Θα το δούµε



Tης
Μάρθας 
Λεκκάκου
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ/

«Μ
π ρ ο σ τ ά  γ ι α 
όλους!» είναι το 
σύν θηµα του 
συνδυασµού που 

κατεβαίνει στην εκ νέου διεκδίκηση 
της Περιφέρειας ∆υτικής Ελλάδας, ο 
Περιφερειάρχης, Νεκτάριος Φαρµά-
κης. 

Στη σελίδα του στα µέσα κοινω-
νικής δικτύωσης ο κ. Φαρµάκης γρά-
φει χαρακτηριστικά:  «Το 2019 σας εί-
πα: Όλα από την αρχή!Και αυτή η αρχή 
έγινε. Η ∆υτική Ελλάδα σήµερα δεν 
έχει καµία σχέση µε τη ∆υτική Ελλά-
δα του 2019, τον τόπο της αδράνειας, 
της στασιµότητας, των διαχωρισµών.

Γι’ αυτό και τώρα, στο κατώφλι 
µιας νέας εποχής, σας λέω:

ΜΠΡΟΣΤΑ ΓΙΑ ΟΛΟΥΣ!
Το όνοµα του συνδυασµού µας εί-

ναι η υπόσχεση που δίνουµε στους πο-
λίτες της ∆υτικής Ελλάδας. Για κάθε 
κάτοικο της Αιτωλοακαρνανίας, της 
Αχαΐας και της Ηλείας. Για κάθε όνει-
ρο που δεν έγινε ακόµα πράξη!

Πάµε µπροστά. Μόνο µπροστά!
ΜΠΡΟΣΤA ΓΙΑ ΟΛΟΥΣ!»
Ολόκληρη η συνέντευξη του Νε-

κτάριου Φαρµάκη 

■ Κάνοντας απολογισµό της αυ-
τοδιοικητικής σας πορείας ως Πε-
ριφερειάρχης ∆υτικής Ελλάδας, 
ποια έργα και δράσεις ιε-
ραρχείτε ως τα πιο σηµα-
ντικά και απαραίτητα 
για την περιφέρειά σας;
Η ∆υτική Ελλάδα έχει αλ-
λάξει πλέον επίπεδο. Θα σας 
αναφέρω συνοπτικά ορισµένα 
µεγέθη που το αποδεικνύουν. Αλλά-
ξαµε ρυθµούς, ταχύτητες και νοοτρο-
πίες, µε αποτέλεσµα σήµερα να έχου-
µε πάνω από 1060 ενεργά έργα, ύψους 
1,5 δισεκ. ευρώ. Στα 180 εκατ. ευρώ-
ανέρχεται το αποτύπωµα της Περιφέ-

ρειας στην τοπική οικονοµία σε πλη-
ρωµές µόνο το 2022 ενώ στα 322 εκ. 
ευρώ φτάνει το συνολικό αποτύπωµα 
της τριετίας.Επίσης, χαρακτηριστικό εί-

ναι ότι το 94% των νέων έργων εντά-
χθηκε στη δική µας θητεία. 

Μέσα από όλο αυτό το σύνολο έρ-
γων, δεν µπορώ να ξεχωρίσω κάποια. 

Κάθε έργο, ακόµα και το πιο µικρό, 
έχει τη δική του µεγάλη αξία. 

■ ∆ιεκδικείτε εκ νέου το αξίωµα 

ΝΕΚΤΑΡΙΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ
 (ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗΣ ∆ΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑ∆ΑΣ)

«Μπροστά για όλους!»

Η ∆υτική Ελλάδα σήµερα δεν έχει καµία σχέση µε τη ∆υτική Ελλάδα
του 2019, τον τόπο της αδράνειας, της στασιµότητας, των διαχωρισµών.

Γι’ αυτό και τώρα, στο κατώφλι µιας νέας εποχής, σας λέω:

Κάνοντας απολογισµό της αυ-
τοδιοικητικής σας πορείας ως Πε-
ριφερειάρχης ∆υτικής Ελλάδας, 
ποια έργα και δράσεις ιε-
ραρχείτε ως τα πιο σηµα-
ντικά και απαραίτητα 
για την περιφέρειά σας;
Η ∆υτική Ελλάδα έχει αλ-
λάξει πλέον επίπεδο. Θα σας 
αναφέρω συνοπτικά ορισµένα 
µεγέθη που το αποδεικνύουν. Αλλά-

‘‘

‘‘

Ο προϋπολογισµός 
των νέων έργων και 
των εντάξεων που 
έγιναν από το 2020 
και µετά, υπολογίζεται 
σε πάνω από 400 εκ. 
ευρώ, ενώ την ίδια ώρα 
ανταποκριθήκαµε στις 
ανάγκες που ανέκυψαν 
από την πανδηµία, 
στρέφοντας πόρους 
προς την ενίσχυση του 
τοπικού συστήµατος 
υγείας, αλλά και την 
οικονοµική στήριξη των 
τοπικών επιχειρήσεων 
και ιδιαίτερα, των 
µικροµεσαίων

∆ουλεύουµε για το αύριο 
ενός τόπου εξωστρεφή, 
που αξιοποιεί τη 
γεωγραφική του θέση, 
που αναδεικνύει την 
ιστορία και τον πολιτισµό 
του, παράλληλα µε τις 
σύγχρονες δυνατότητες 
που διαθέτει και τη νέα 
παραγωγική του ισχύ



του Περιφερειάρχη ∆υτικής Ελλά-
δας. Με δεδοµένο ότι η νέα αυτο-
διοικητική θητεία είναι 5ετής, πώς 
οραµατίζεστε τη ∆υτική Ελλάδα το 
2028; Ποιοι είναι οι στρατηγικοί 
σας στόχοι;
∆εν την οραµατιζόµαστε απλά. ∆ου-
λεύουµε γι’ αυτό το κοντινό µέλλον 
στηριζόµενοι στο έως σήµερα έργο 
µας. ∆ουλεύουµε για το αύριο ενός τό-
που εξωστρεφή, που αξιοποιεί τη γε-
ωγραφική του θέση, που αναδεικνύει 
την ιστορία και τον πολιτισµό του, πα-
ράλληλα µε τις σύγχρονες δυνατότη-
τες που διαθέτει και τη νέα παραγωγι-
κή του ισχύ.
● Η ∆υτική Ελλάδα του µέλλοντός µας 
είναι η ∆υτική Ελλάδα της Ολυµπιακής 
Γης που ως τέτοια, ήδη ξανασυστήνεται 
και αναγνωρίζεται από όλο τον κόσµο.
● Είναι η ∆υτική Ελλάδα των µεγά-
λων πολιτιστικών και αθλητικών διορ-
γανώσεων, των σύγχρονων µεταφορι-
κών και συγκοινωνιακών υποδοµών, 
όπως η νέα Πατρών – Πύργου, ο νέ-
ος σιδηρόδροµος, το εµπορικό λιµάνι 
της Πάτρας και το τουριστικό λιµάνι του 
Κατακόλου. 
● Είναι η ∆υτική Ελλάδα των µεγάλων 
και ουσιαστικών αστικών και χωροτα-
ξικών παρεµβάσεων, όπως είναι η µε-
γάλη ανάπλαση του Λαδόπουλου - η 
δεύτερη µεγαλύτερη στην Ελλάδα µε-
τά το Ελληνικό – και το νέο χωροταξι-
κό σχέδιο για το σύνολο των περιοχών 
της λίµνης Τριχωνίδας.
● Είναι η ∆υτική Ελλάδα των σύγχρο-
νων ενεργειακών και τηλεπικοινωνι-
ακών δικτύων. Ήδη, τα τοπικά δίκτυα 
φυσικού αερίου έχουν µπει σε τροχιά 
υλοποίησης. Και η διεκδίκηση επέκτα-
σης του αγωγού φυσικού αερίου από 
την Κορινθία, δεν είναι πια µία… ορα-
µατική διεκδίκηση αλλά ένα προγραµ-
µατισµένο έργο. 
● Είναι η ∆υτική Ελλάδα ως ισχυρός 
πόλος καινοτοµίας και τεχνολογικής 
έρευνας που θα διασυνδέσει τα ερευ-
νητικά µας ινστιτούτα και θα ελκύσει 
κορυφαίες εταιρείες. Σας θυµίζω πως 
η Microsoft έκανε ήδη το πρώτο βήµα 
επενδύοντας στην Αρχαία Ολυµπία. 
Και άλλες όµως, εταιρείες – κολοσσοί, 
όπως η Google και η Deloitte κοιτάζουν 
πλέον προς τον τόπο µας και έρχονται 
εδώ, αποκτώντας έδρα και δηµιουργώ-
ντας δοµές, όπως το Κέντρο Αριστεί-
ας που θα δηµιουργηθεί στην Πάτρα.

■ «ΕΣΠΑ κι έγινε» ο τίτλος διαδο-
χικών  ειδικών εκδηλώσεων όπου 
παρουσιάστηκαν τα αποτελέσµατα 
της περιόδου 2014-2020 σε Αχαΐα, 
Ηλεία Αιτωλοακαρνανία. Πώς συ-
νέδραµαν αυτά τα χρηµατοδοτικά 
εργαλεία στην ανάπτυξη της ∆υ-

τικής Ελλάδας; Τι έχουν να περι-
µένουν οι επιχειρήσεις, η Αυτοδι-
οίκηση και οι πολίτες από τη νέα 
προγραµµατική περίοδο;
Σε ό,τι αφορά το ΕΣΠΑ, καταφέρα-
µε, όχι µόνο να υλοποιήσουµε πλή-
ρως το πρόγραµµα που παραλάβαµε 
επιταχύνοντας κατά πολύ τους ρυθ-
µούς, αλλά και κάτι άλλο, που το θε-
ωρώ ακόµα πιο σηµαντικό:Να δια-
µορφώσουµε το επιχειρησιακό µας 
πρόγραµµα κατά τέτοιο τρόπο ώστε να 
ενισχύσουµε την στρατηγική της ενδο-
περιφερειακής σύγκλισης και να απα-
ντήσουµε στις µεγάλες προκλήσεις 
που έφεραν οι δύσκολοι καιροί, στηρί-
ζοντας έµπρακτα την τοπική οικονοµία 
και κοινωνία. Ο προϋπολογισµός των 
νέων έργων και των εντάξεων που έγι-
ναν από το 2020 και µετά, υπολογίζε-
ται σε πάνω από 400 εκ. ευρώ, ενώ την 
ίδια ώρα ανταποκριθήκαµε στις ανά-
γκες που ανέκυψαν από την πανδη-

µία, στρέφοντας πόρους προς την ενί-
σχυση του τοπικού συστήµατος υγείας, 
αλλά και την οικονοµική στήριξη των 
τοπικών επιχειρήσεων και ιδιαίτερα, 
των µικροµεσαίων. Μάλιστα, σχετικά 
µε αυτό το τελευταίο, θα µου επιτρέψε-
τε να επισηµάνω ότι αισθάνοµαι ιδιαί-
τερα ικανοποιηµένος που θέσαµε ένα 
ισχυρό ανάχωµα στην απώλεια θέσε-
ων εργασίας κατά την επείγουσα φά-
ση της πανδηµίας και επιπλέον, µέσων 
των άλλων δράσεων στήριξης της επι-
χειρηµατικότητας, συµβάλλαµε ώστε 
να δηµιουργηθούν και νέες θέσεις ερ-
γασίας που µε πολύ µέτριους υπολογι-
σµούς, ξεπερνούν τις 1.000.

■ Ακριβώς σε αυτό που θέσατε, 
στον τοµέα της εργασίας, η ∆υτι-
κή Ελλάδα έχει τη δεύτερη καλύ-
τερη επίδοση µετά την Αττική, δη-
λαδή την πρώτη καλύτερη σε όλες 
τις υπόλοιπες περιφέρειες της χώ-

ρας. Τι έχει συµβεί στην Περιφέ-
ρειά σας, η οποία µας συνήθιζε 
στην ακριβώς αντίθετη εικόνα;
Το αποτύπωµα αυτής της µεγάλης προ-
σπάθειας φαίνεται και στους δείκτες 
της ανεργίας, που προανέφερα για 
το διάστηµα από το 2019 µέχρι και το 
2022, έπεσε κατά 11,5 ποσοστιαίες µο-
νάδες στη ∆υτική Ελλάδα Πρόκειται 
για το µεγαλύτερο ποσοστό µείωσης 
σε ολόκληρη την χώρα για το συγκε-
κριµένο χρονικό διάστηµα που αντικει-
µενικά είχε ανυπέρβλητες δυσκολίες 
λόγω της πανδηµίας και της συνεπα-
κόλουθης οικονοµικής κρίσης.

Η ∆υτική Ελλάδα, από πρωταθλή-
τρια ανεργίας έχει µετατραπεί σε πρω-
ταθλήτρια αύξησης θέσεων εργασίας 
σε σύγκριση µε τις ελληνικές και ευ-
ρωπαϊκές περιφέρειες. Όµως ο δρό-
µος που έχουµε ακόµα να διανύσουµε 
είναι πολύ µεγάλος. Και δεν θα στα-
µατήσουµε καθόλου, µέχρι η περιοχή 

µας να γίνει πρωταθλήτρια εργασίας 
και να φτάσουµε εκεί που πραγµατι-
κά θέλουµε.

■ Η ∆υτική Ελλάδα ταυτόχρονα 
έχει και πλούσιο πρωτογενή το-
µέα, στη γεωργία, την κτηνοτρο-
φία και την αλιεία. Τι έχει γίνει σε 
αυτόν τον τοµέα και ποιοι είναι οι 
στόχοι σας για τη νέα αυτοδιοικη-
τική θητεία;
Ο πρωτογενής τοµέας για τη ∆υτική 
Ελλάδα εισφέρει στο περιφερειακό 
εισόδηµα πάνω από 1,3 δισεκ. € ετη-
σίως, αποτελώντας µία µεγάλη δύνα-
µη αλλά και ένα ισχυρό πλεονέκτηµα 
για το µέλλον.

Παράλληλα, η ώσµωση των θη-
σαυρών της γης µε την πολιτιστική και 
ιστορική µας παράδοση αναδεικνύει 
µε τον καλύτερο τρόπο την κουλτούρα 
και τον τρόπο µε τον οποίο εµείς αντι-
λαµβανόµαστε τη γη: 

Ως ζωή και πολιτισµό!
Επιπλέον, βλέπουµε όλοι ότι σε 

διεθνές περιβάλλον, ο αγροδιατροφι-
κός τοµέας έχει αποκτήσει τεράστια ση-
µασία και εξελίσσεται ως ένας τοµέας 
στρατηγικής σηµασίας.

Στην Περιφέρεια ∆υτικής Ελλά-
δας, έχουµε καταβάλλει πολύ µεγά-
λες προσπάθειες για να καλύψουµε τα 
ελλείµµατα πολλών ετών, να επουλώ-
σουµε τις πληγές που ανοίγουν, αλλά 
και να σταθούµε δίπλα στον γεωργό, 
τον κτηνοτρόφο και τον αλιέα ή ιχθυ-
οκαλλιεργητή, όχι απλώς ως συµπα-
ραστάτες του έργου και των αιτηµάτων 
του, αλλά ως συνδιαµορφωτές ενός 
καλύτερου µέλλοντος. 

Η ∆υτική Ελλάδα είναι πλέον ανά-
µεσα στις πρώτες της χώρας στην υλο-
ποίηση των δράσεων του Προγράµµα-
τος Αγροτικής Ανάπτυξης και σε στενή 
συνεργασία µε το Υπουργείο Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων έχουµε 
πετύχει σε αρκετές περιπτώσεις να αυ-
ξήσουµε τους διαθέσιµους οικονοµι-
κούς πόρους.

Ένας άλλος πυλώνας της στρατηγι-
κής µας είναι η ανάδειξη των τοπικών 
προϊόντων. Θέλουµε τα προϊόντα µας 
να γίνουν γνωστά παντού και οι πωλή-
σεις τους να αποκτήσουν σύγχρονη δυ-
ναµική. Και ξέρουµε ότι αυτό θα γίνει 
µε δράσεις εξωστρέφειας, αλλά και την 
κατάλληλη ποιοτική αναγνώριση των 
προϊόντων µας.

Όραµά µας, και δεν το κρύβω, 
είναι µε σταθερά βήµατα να δοµή-
σουµε ένα διεθνώς αναγνωρισµένο 
brandname για τα προϊόντα της ∆υτι-
κής Ελλάδας, δηµιουργώντας ένα µε-
γάλο και ποιοτικό «καλάθι», που θα 
έχει πρόσβαση στις µεγάλες αγορές 
της Ελλάδας και του εξωτερικού.
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‘‘
Η ∆υτική Ελλάδα, 
από πρωταθλήτρια 
ανεργίας έχει 
µετατραπεί σε 
πρωταθλήτρια 
αύξησης θέσεων 
εργασίας σε 
σύγκριση µε 
τις ελληνικές 
και ευρωπαϊκές 
περιφέρειες



Έ
να- ένα τα κοµµάτια 
του παζλ τοποθετού-
νται πάνω στον αυ-
τοδιοικητικό χάρτη 

του ΠΑΣΟΚ και συµπληρώνουν 
τα κενά που υπήρχαν το προηγού-
µενο διάστηµα. Τα πρώτα ονόµα-
τα που θα ηγηθούν της προσπά-
θειας αναγέννησης της παράταξης 
ακούγονται όλο και πιο δυνατά 
και σε κάποιες περιπτώσεις µέ-
νουν µόνο οι ανακοινώσεις.  Η 
επιτροπή που έχει συσταθεί και 
αφορά τις αυτοδιοικητικές εκλο-
γές δουλεύει πυρετωδώς και βρί-
σκεται διαρκώς σε διαβούλευση 
µε τις τοπικές κοινωνίες. Σκοπός 
της επιτροπής είναι να βρεθούν 
νέα πρόσωπα µε καλά βιογραφι-
κά και εργασιακή εµπειρία, που 
θα µπορέσουν να ηγηθούν των 
ψηφοδελτίων και θα αποτυπώ-
σουν, σε επίπεδο κοινωνίας, τον 
αέρα ανανέωσης που πνέει στην 
κεντροαριστερά, από την στιγµή 
που ο Νίκος Ανδρουλάκης εκλέ-
χθηκε πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ.  

 Στη Χαριλάου Τρικούπη έχουν 

όµως ένα µεγάλο πρόβληµα. Μπο-
ρεί να έρχονται µε κεκτηµένη ταχύ-
τητα από τις εθνικές εκλογές και να 
έχουν ως προίκα το ισχυρό διψήφιο 
ποσοστό του κόµµατος, δεν έχουν 
όµως την πολυτέλεια του χρόνου.

Τα ψηφοδέλτια πρέπει να κα-
ταρτιστούν και να κατατεθούν έως 
τις 31 Αυγούστου που είναι και η κα-
ταληκτική ηµεροµηνία και απέναντι 
υπάρχουν ήδη έτοιµοι συνδυασµοί 
που τρέχουν σε ∆ήµους και Περι-
φέρειες. Οι περισσότεροι είναι µε 
το γαλάζιο πρόσηµο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας

Το λεκανοπέδιο
 Ο Χάρης ∆ούκας «έκλεισε», είπε το 
ναι και θα είναι ο εκλεκτός από τη 
Χαριλάου Τρικούπη για να διεκδι-

κήσει τον ∆ήµο Αθηναίων, αντί του 
∆ηµήτρη Μάντζου που γράφτηκε 
πριν από λίγες ήµερες σε κάποια δια-
δικτυακά µέσα. Σύµφωνα µε πληρο-
φορίες της «TP» η ανακοίνωση του 
ανεξάρτητου συνδυασµού που θέλει 
ο ίδιος να δηµιουργήσει πήγε λίγες 
ηµέρες πίσω προκειµένου να µελε-
τηθεί το πρόγραµµα αρκετά σωστά. 
Ένας ακόµη λόγος που καθυστέρη-
σε η ανακοίνωση της υποψηφιότη-
τας είναι πως η χώρα φλέγεται κι ο 
ίδιος δεν το θεώρησε σωστό να κά-
νει οποιαδήποτε δήλωση  αυτή τη 
συγκεκριµένη χρονική στιγµή.

Ο Χάρης ∆ούκας ανήκει στη γε-
νιά των 40άρηδων του ΠΑΣΟΚ 
και είναι Μηχανολόγος Μηχανικός 
και καθηγητής ενεργειακής πολιτι-
κής και διοίκησης στο Πολυτεχνείο. 

Έχει µάλιστα ειδίκευση σε αυτό που 
οι επιστήµονες ονοµάζουν  «έξυπνες 
πόλεις» και εκτός από το Ε.Μ.Π. πα-
ρουσίασε αυτές τις θέσεις του και την 
προηγούµενη εβδοµάδα σε αυτοδιοι-
κητική ηµερίδα στην Ηλιούπολη. Το 
αντικείµενο του δηλαδή θα του χρει-
αστεί κατά την κατάρτιση του προε-
κλογικού του προγράµµατος, προκει-
µένου η Αθήνα να γίνει µία έξυπνη 
πόλη. Παράλληλα όπως µαθαίνω 
στόχος του είναι να δηµιουργήσει µία 
σύγχρονη, πράσινη, βιώσιµη κι ανθε-
κτική πόλη, µέσα από µια ανθρωπο-
κεντρική προσέγγιση αξιοποιώντας 
όλες τις τεχνολογίες πληροφορικής 
επικοινωνιών κι διαδικτύου. Γύρω 
από τους άξονες της τεχνολογίας και 
του περιβάλλοντος θα κινηθεί η πρό-
ταση του. Με αυτή την πρόταση θα 
αντιπαρατεθεί µε τον Κώστα Μπακο-
γιάννη. Ο Χάρης ∆ούκας θεωρείται 
επίσης αυθεντία στα ενεργειακά ζη-
τήµατα, καθώς τα τελευταία χρόνια 
συγκαταλέγεται στο 2% των περισ-
σότερων διαδραστικών επιστηµόνων 
όλων των ειδικοτήτων σε παγκόσµιο 
επίπεδο, µε βάση τις αξιολογήσεις 
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Ποιος είναι ο Χάρης 
∆ούκας που θέλει 
µια πράσινη Αθήνα 
- Σύµφωνα µε 
πληροφορίες της 
«TP» η ανακοίνωση 
του συνδυασµού πήγε 
λίγες ηµέρες πίσω και 
λόγω των πυρκαγιών 
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ΚΩ∆ΙΚΟΣ:
Αυτοδιοίκηση για το ΠΑΣΟΚ

Τα ονόµατα που θα ηγηθούν της προσπάθειας 
αναγέννησης της παράταξης στις
∆ηµοτικές και περιφερειακές εκλογές 

Του Παναγιώτη Φωτεινού 

Τα ονόµατα που θα ηγηθούν της προσπάθειας 

∆ηµοτικές και περιφερειακές εκλογές 

 Παναγιώτη Φωτεινού 

Ο Χάρης ∆ούκας 
υποψήφιος 

δήµαρχος 
Αθηναίων



του HARVARD.  Με την υποψηφιό-
τητα του Χάρη ∆ούκα καλύπτεται το 
κενό στο ∆ήµο Αθηναίων.  

Ο γρίφος Σγουρός και ο 
Ιωακειµίδης από ΣΥΡΙΖΑ
Στον Πειραιά το ΠΑΣΟΚ θα στηρί-
ξει µε όλες του τις δυνάµεις τον Γιάν-
νη Μώραλη. Με αυτά τα δεδοµένα 
λοιπόν η περιφέρεια Αττικής απο-
τελεί πλέον το µεγάλο αγκάθι. Αυ-
τή την στιγµή, ο Γιάννης Σγουρός 
που προέρχεται από τα σπλάχνα 
της παράταξης έχει ήδη ανακοινώ-
σει υποψηφιότητα κι ο Γιώργος Ιωα-
κειµίδης που θα ήταν µία καλή λύση 
λαµβάνει βοήθεια από το ΣΥΡΙΖΑ. 
Κανείς όµως από τους δύο δεν έχει 
την φρεσκάδα και την νεανικότητα 
που ψάχνουν στη Χαριλάου Τρικού-
πη. Στο τραπέζι έχουν πέσει πολλά 
ονόµατα. Ανάµεσα σε αυτά βρίσκε-
ται κι αυτό του Παύλου Χρηστί-
δη και του ∆ηµήτρη Μάντζου που 
κι αναγνωρίσιµοι είναι και ξέρουν 
από αυτό που λέµε εκλογές. Αµφό-
τεροι όµως είναι βουλευτές και δεν 
φαίνεται να δέχονται την παρούσα 
χρονική συγκυρία να είναι υποψή-
φιοι περιφερειάρχες Αττικής. Η δι-
αδικασία όµως της επιλογής είναι 
σε εξέλιξη και κανείς δεν µπορεί να 
αποκλείσει ένα τέτοιο ενδεχόµενο, 
ακόµη και να στηριχτεί στο τέλος ο 

Γιάννης Σγουρός που στο παρελθόν 
υπήρξε περιφερειάρχης Αττικής.

Στη Θεσσαλονίκη
Στη Βόρεια Ελλάδα ο «πράσινος» 
νοσοκοµειακός γιατρός Χρήστος 
Παπαστεργίου και «υπηρέτης του 
ΕΣΥ» όπως τον χαρακτηρίζουν, θα 
είναι υποψήφιος περιφερειάρχης 
κεντρικής Μακεδονίας. Ο Χρήστος 
Παπαστεργίου έχει διεκδικήσει και 
στο παρελθόν την συγκεκριµένη θέ-
ση, πληροφορίες µάλιστα κάνουν 
λόγο πως αρνήθηκε να είναι υποψή-
φιος βουλευτής στις εθνικές εκλο-
γές, πάρα την ασφυκτική πίεση που 
δέχθηκε, προκειµένου να αφοσιω-
θεί µε όλες του τις δυνάµεις στις αυ-
τοδιοικητικές εκλογές.

Στα του ∆ήµου Θεσσαλονίκης 
την στήριξη του ΠΑΣΟΚ φαίνεται 
να ζητούν δύο πρόσωπα, ο Στέλιος 
Αγγελούδης που προέρχεται από αυ-
τό που λέµε «βενιζελικό µπλοκ» και ο 
Σπύρος Πέγκας, που υπήρξε στο πα-
ρελθόν αντιδήµαρχος τουρισµού του 
Γιάννη Μπουτάρη.

Σε εκδήλωση µάλιστα που πραγ-
µατοποίησε ο δεύτερος µέσα στην 
εβδοµάδα εµφανίστηκε µετά από 
καιρό και ο εµβληµατικός οινοποιός 
και πρώην δήµαρχος Θεσσαλονίκης 
για να δώσει έµπρακτα την στήριξη 
του στον πρώην αντιδήµαρχο του. Ο 

Σπύρος Πέγκας, µαθαίνουµε πως 
ένα από τα βέλη που έχει στη φαρέ-
τρα του είναι και ο Γιάννης Πιτσιό-
ρας που εκτός από δικηγόρος είναι 
και αναπληρωτής γραµµατέας της 
νοµαρχιακής του ΠΑΣΟΚ.

 Στον Εύοσµο που είναι η δεύ-
τερη µεγαλύτερη πόλη του Νοµού 
Θεσσαλονίκης πολλά από τα στελέ-
χη του ΠΑΣΟΚ θα στηρίξουν τον 
Κλεάνθη Μανδαλιανό που είναι ήδη 
∆ήµαρχος της περιοχής. Στα αξιοση-
µείωτα είναι πως ο Κλεάνθης Μαν-
δαλιανός δεν προέρχεται από την 
κεντροαριστερά, έχει όµως στη δι-
οίκηση του ∆ήµου Κορδελιού - Ευ-
όσµου έξι αντιδηµάρχους που δη-
λώνουν ΠΑΣΟΚ. Από το ΠΑΣΟΚ 
προέρχεται ο ∆ήµαρχος Νεάπο-
λης Συκεών Σίµος ∆ανιηλίδης που 
εκλέγεται από 1994 και είναι µέλος 
της επιτροπής αυτοδιοίκησης.

Ενώ ένα από τα προβλήµατα που 
θα αντιµετωπίσει η ΠΑΣΟΚ στο νο-
µό Θεσσαλονίκης  είναι πως στην 
Καλαµαριά κατεβαίνουν τρεις υπο-
ψήφιοι δήµαρχοι από τον ίδιο πολι-
τικό χώρο η Χρύσα Αραπόγλου, ο 
Χρήστος Βαρδάς και ο Ματθαίος 
Αµπατζίδης.

Οι περιφέρειες
Το βάρος τις τελευταίες ηµέρες πέ-
φτει στις περιφέρειες, µε τα µέλη της 

επιτροπής αυτοδιοίκησης να βρίσκο-
νται σε διαρκή διάλογο µε τα στελέ-
χη του κόµµατος. Ονόµατα σβήνο-
νται και γράφονται συνεχώς.

 Εκτός από την Κρήτη που θεω-
ρείται δεδοµένη η στήριξη στο πρό-
σωπο του Σταύρου Αρναουτάκη, 
φαίνεται πως τις τελευταίες ώρες 
έχει κλείσει και ένα ακόµη όνοµα 
υποψήφιου Περιφερειάρχη. Ο νε-
αρός δικηγόρος Νικηφόρος Παπα-
νικόλας όλα δείχνουν πως θα είναι 
υποψήφιος περιφερειάρχης στο Νό-
τιο Αιγαίο. Ο κ. Παπανικόλας που 
έχει διατελέσει γραµµατέας της νο-
µαρχιακής επιτροπής και υπήρξε και 
γραµµατέας στον τοµέα νησιωτικής 
πολιτικής του κόµµατος, εκφράζει αυ-
τό που θέλει η Χαριλάου Τρικούπη 
και µετά από τηλεφωνική επικοινω-
νία που είχε µε τον Κώστα Σκανδα-
λίδη πείστηκε και θα είναι υποψήφι-
ος περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου. 

Πολύ κοντά στο να πει το «ΝΑΙ» 
και να είναι υποψήφια περιφερειάρ-
χης Πελοποννήσου είναι η δικηγό-
ρος Κατερίνα Ταγαρά.

Η κυρία Ταγαρά που είναι µετα-
ξύ άλλων Αναπληρώτρια γραµµατέ-
ας ευρωπαϊκών υποθέσεων στο ΠΑ-
ΣΟΚ εκλέχθηκε βουλευτής στο νοµό 
Κορίνθου στις εκλογές του Μαΐου, 
όµως εξαιτίας του εκλογικού νόµου 
δεν κατάφερε να επανεκλεγεί στις 

εκλογές του Ιονίου. Στη Χαριλάου 
Τρικούπη πιστεύουν πως µπορεί να 
µπει δυνατά στην κούρσα της περιφέ-
ρειας και να πρωταγωνιστήσει, καθώς 
δουλεύει µεθοδικά και την ευνοούν 
οι συνθήκες κι αυτό γιατί υπάρχουν 
ήδη τρεις γαλάζιοι υποψήφιοι οι κύ-
ριοι ∆ηµήτρης Πτωχός, Παναγιώτης 
Νίκας και Πέτρος Τατούλης.  Για την 
περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας 
Θράκης ασκούνται πιέσεις στον Γιώρ-
γο Πετρίδη που στο παρελθόν υπήρ-
ξε δήµαρχος Κοµοτηνής να δεχτεί και 
να είναι υποψήφιος Περιφερειάρχης. 
Κορυφαία στελέχη της Χαριλάου Τρι-
κούπη και τοπικοί παράγοντες έχουν 
συζητήσει µαζί του κι ο ίδιος µαθαίνει 
πως το σκέφτεται σοβαρά.

 Στο Ιόνιο όλα δείχνουν πως θα 
υπάρξει ένα όνοµα έκπληξη. Οι πλη-
ροφορίες µου κάνουν λόγο για γνω-
στό επιχειρηµατία από την Κέρκυ-
ρα που ακόµη το όνοµα του δεν είναι 
ανακοινώσιµο. Όσον αφορά τη ∆υ-
τική Μακεδονία προκρίνεται το όνο-
µα της Γεωργίας Ζεµπιλιάδου ενώ 
στην Ήπειρο ακούγεται τις τελευταίες 
ώρες πως υποψήφιος περιφερειάρ-
χης θα είναι ο δηµοτικός σύµβουλος 
από τα Γιάννενα Στέφανος Ζούµπος.

 Τις επόµενες ηµέρες η επιτροπή 
αυτοδιοίκησης στην οποία ο Κώστας 
Σκανδαλίδης αναµένεται να παρου-
σιάσει το πλήρες πλάνο της.
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«Ε
ίναι εκ του πονηρού 
η «φούρια» της κυ-
βέρνησης για την 
ψήφο των αποδή-

µων», λέει σε συνέντευξή του στην 
«TodayPress» o κ. Νίκος Σοφιανός, 
υποψήφιος ∆ήµαρχος στο ∆ήµο 
Αθήνας µε τη «Λαϊκή Συσπείρωση» 
και µέλος του ΠΓ της ΚΕ του ΚΚΕ. 
Ο κ. Σοφιανός, επίσης, χαρακτηρί-
ζει τις τελευταίες φωτιές ως προδι-
αγεγραµµένο έγκληµα, ενώ ανα-
φερόµενος  στη στάση της «Λαϊκής 
Συσπείρωσης» στο ∆ηµοτικό Συµ-
βούλιο τονίζει πως ήταν αντίθετη σε 
επιλογές όπως αυτή του «Μεγάλου 
Περιπάτου» και της ανάπλασης του 
Βοτανικό, που έγιναν µε τη στήριξη 
του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ.

Ολόκληρη η συνέντευξη του Νί-
κου Σοφιανού: 

■ Πλέον, έχουµε µπει στους 
ρυθµούς των εκλογών για δή-
µους και Περιφέρειες. Σε αυ-
τές τις εκλογές ποιο είναι το 
µεγάλο στοίχηµα για τους πο-
λίτες, πρωτίστως, αλλά και για 
τους υποψηφίους;
∆υστυχώς, για άλλο ένα καλοκαί-
ρι καίγεται η Αττική και είναι σίγου-
ρο ότι θα ακολουθήσουν και άλλες 
περιοχές της Ελλάδας. Η παντελής 
απουσία µέτρων πρόληψης, προστα-
σίας των δασών, οι τεράστιες ελλεί-
ψεις, τα κενά σε ανθρώπους και µέ-
σα δηµιουργούν τους όρους για να 
µιλάµε για ένα ακόµα προδιαγε-
γραµµένο έγκληµα σε βάρος του 
περιβάλλοντος και των περιουσι-
ών των ανθρώπων. Η απουσία πο-
λιτικής πρόληψης από τα φυσικά και 
καιρικά φαινόµενα δείχνει τη γύ-
µνια και του τοπικού και του περιφε-
ρειακού κράτους. Οι επισηµάνσεις 
αυτές έχουν άµεση σχέση µε τους 
“ρυθµούς” των εκλογών για δήµους 
και περιφέρειες που ρωτάτε. Το σύ-
νολο σχεδόν δήµων και περιφερει-
ακών διοικήσεων που µίλαγαν και 

θα µας ξαναµιλήσουν για ανάπτυ-
ξη δεν εντάσσουν σε αυτήν µέτρα 
και πολιτικές που µε σχεδιασµό θω-
ρακίζουν τις ζωές, τις περιουσίες και 
τη φύση από πυρκαγιές, σεισµούς, 
πληµµύρες. Το ενδιαφέρον τους εί-
ναι οι επενδύσεις επιχειρηµατικών 
συµφερόντων. Κατά τη γνώµη µας, 
η απάντηση στο ερώτηµά σας ποιο 
είναι το µεγάλο στοίχηµα αυτών 
των εκλογών είναι να προτάξουµε 
και να αποτελέσει κριτήριο ψήφου 
η διεκδίκηση των αναγκών µας κό-
ντρα στους υποψηφίους των κοµµά-
των που κυβέρνησαν και κυβερνούν 
και υλοποιούν κατά γράµµα µια πο-
λιτική στους δήµους φορολεηλασί-
ας, ιδιωτικοποίησης υπηρεσιών που 
υποβαθµίζουν δηµοτικές υπηρεσίες 
που αφορούν τη δύσκολη καθηµερι-

νότητά µας. Οι συνδυασµοί της “Λα-
ϊκής Συσπείρωσης” σε δήµους και 
περιφέρειες είναι η συνεπής αγωνι-
στική επιλογή.

■ Για τον δήµο των Αθηναί-
ων ;
Στον δήµο της Αθήνας η διοίκηση 
Μπακογιάννη στις κρίσιµες επι-
λογές που έκανε είχε τη στήριξη 
των συνδυασµών του ΣΥΡΙΖΑ, 
του ΠΑΣΟΚ και διάφορων “ανε-
ξάρτητων”. Είναι οι επιλογές του 
περίφηµου “Μεγάλου Περιπά-
του”, της ανάπλασης του Βοτανι-
κού για το επιχειρηµατικό πάρκο 
των τραπεζών και το δωρεάν γή-
πεδο στην ΠΑΕ, είναι το µοντέλο 
Αθήνα - πάρκο ξενοδοχείων και 
βραχυχρόνιων µισθώσεων που 

µόλις χθες σε συνεδρίαση του ∆η-
µοτικού Συµβουλίου ψήφισαν να 
δώσει ο δήµος 13,3 εκατ. ευρώ 
για την τουριστική προβολή της 
Αθήνας. Βρεθήκαµε απέναντι 
σε αυτές τις πολιτικές για τέσσε-
ρα χρόνια ιεραρχώντας τα σχο-
λεία, τους ελεύθερους χώρους, 
την αναβάθµιση των κοινωνικών 
υπηρεσιών, τη δωρεάν συµµετο-
χή των δηµοτών στις δοµές του 
δήµου, τη δραστική µείωση της 
βαριάς δηµοτικής φορολογίας για 
επαγγελµατίες και κατοίκους. Η 
Αθήνα χρειάζεται άλλες ιεραρχή-
σεις. Απέναντι στην πλειοψηφική 
αντίθεση των Αθηναίων σε µια 
νέα τετραετία του Μπακογιάννη, 
το δικό µας κάλεσµα είναι να εµπι-
στευτούν τη “Λαϊκή Συσπείρωση”.

ΝΙΚΟΣ ΣΟΦΙΑΝΟΣ 
(ΜΕΛΟΣ ΤΟΥ ΠΓ ΤΗΣ ΚΕ ΤΟΥ ΚΚΕ – ΥΠΟΨΗΦΙΟΣ ∆ΗΜΑΡΧΟΣ ΑΘΗΝΑΙΩΝ)

«Εκ του πονηρού η ψήφος 
των αποδήμων» 

‘‘
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ/

«∆εν µπορεί κάποιος 
που δεν φορολογείται 
στη χώρα, έχει διπλή 
υπηκοότητα, δεν έχει 
υπηρετήσει τη θητεία 
του να ψηφίζει και να 
κρίνει την πολιτική 
που θα ακολουθηθεί, 
χωρίς ο ίδιος 
να υποστεί 
τις συνέπειές της»

Του Πάνου Μπαΐλη



n Η συµµετοχή στις εθνικές 
εκλογές ήταν µειωµένη. Πώς 
θα µπορούσε να λυθεί το πρό-
βληµα να ψηφίζουν οι ετερο-
δηµότες µε πιο απλές διαδικα-
σίες;
Η κυβέρνηση της Ν∆ αρνήθηκε 
την τεκµηριωµένη πρόταση του 
ΚΚΕ να ψηφίζουν οι δεκάδες χι-
λιάδες εργαζόµενοι που δουλεύουν 
σεζόν στον τόπο εργασίας τους, 
όπως ψηφίζουν µε ειδικούς εκλο-
γικούς καταλόγους στρατιωτικοί, 
αστυνοµικοί και άλλες ειδικές κα-
τηγορίες. Αυτή η µεγάλη κατηγο-
ρία εργαζοµένων δεν µπόρεσε να 
ψηφίσει, συµβάλλοντας στη µείω-
ση της συµµετοχής που ρωτάτε. Βε-
βαίως, µπορούν να απλοποιηθούν, 
χωρίς να µπαίνει κίνδυνος στο 
αδιάβλητο και οι διαδικασίες των 

ετεροδηµοτών.

n Επανέρχεται το θέµα της 
ψήφου των αποδήµων. Ποιοι 
πρέπει να έχουν δικαίωµα ψή-
φου, και πως µπορεί να αυξη-
θεί η συµµετοχή;
Είναι εκ του πονηρού η «φούρια» 
της κυβέρνησης για την ψήφο 
των αποδήµων. Είναι φυσικά και 
υποκριτές αυτοί που στέρησαν σε 
200.000 περίπου Έλληνες φορο-
λογούµενους που δουλεύουν σεζόν 
το δικαίωµα της ψήφου, να πουλά-
νε ευαισθησία για την ψήφο των 
αποδήµων. ∆εν µπορεί κάποιος 
που δεν φορολογείται στη χώρα, 
έχει διπλή υπηκοότητα, δεν έχει 
υπηρετήσει τη θητεία του (εδώ οι 
ανυπότακτοι δεν µπορούν να επι-
σκεφτούν την Ελλάδα) να ψηφίζει 
και να κρίνει την πολιτική που θα 
ακολουθηθεί, χωρίς ο ίδιος να υπο-
στεί τις συνέπειές της. Ας µας πει 
η κυβέρνηση πώς διευκόλυνε την 
ψήφο των αποδήµων, όταν καλού-
σε όσους βρίσκονταν στην Κίνα να 
πάνε να ψηφίσουν στην Ιαπωνία!

n Αν και αφορά τα εσωτερι-
κά άλλου κόµµατος… ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ έχει εισέλθει σε µια εποχή 
αναζήτησης διεξόδου µετά τα 
αρνητικά αποτελέσµατα των 
τελευταίων εκλογών. Τελικά 
τα πρόσωπα µπορούν να ανα-
τρέψουν το αρνητικό κλίµα;
Το αρνητικό κλίµα διαµορφώνεται 
από τις πολιτικές επιλογές που κά-
νει κάθε κόµµα. ∆εν θα µπούµε σε 
κριτική επιλογή προσώπων που δι-
εκδικούν την ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ. 
Τονίζουµε όµως ότι ο ΣΥΡΙΖΑ 
ως κυβέρνηση και ως αξιωµατική 
αντιπολίτευση συγκλίνει προγραµ-
µατικά µε τη Ν∆ και το ΠΑΣΟΚ, 

µια διαπίστωση που έκανε και ο 
πρωθυπουργός στην πρόσφατη 
συζήτηση των προγραµµατικών 
δηλώσεων. Η αναζήτηση διεξόδου 
στον ΣΥΡΙΖΑ γίνεται για τη δηµι-
ουργία µιας συνταγής διαχείρισης 
της οικονοµίας του κεφαλαίου και 
των στρατηγικών επιλογών που 
θεωρούν την ΕΕ µονόδροµο και 
τις ΝΑΤΟϊκές συµφωνίες “ευαγ-
γέλιο”».

n Θα µπορούσαν να προκύ-
ψουν συνεργασίες στο µέλλον 
της «δηµοκρατικής παράταξης»;
Οι διαφορετικοί ρόλοι και οι δια-
φορετικές ταυτότητες κοµµάτων, 
ακόµα και αυτών που έχουν “ηµε-
ροµηνία λήξης” ή εµφανίστηκαν 
σαν “µπροστινοί” του ναζιστή Κα-
σιδιάρη, δεν πρέπει να κρύβουν 
αυτή τη διαχωριστική γραµµή που 
για µας είναι κυρίαρχη: Υπάρχει 
µια µεγάλη παράταξη των συστη-
µικών κοµµάτων που θέλουν να 
πείσουν τον ελληνικό λαό ότι η οι-
κονοµία της αγοράς και οι ιµπερια-
λιστικές ενώσεις ΕΕ - ΝΑΤΟ είναι 
µονόδροµος. ∆ιαδοχικές κυβερνή-
σεις διαχειρίζονται αυτόν τον “µο-
νόδροµο” φέρνοντας συχνά µε τις 
εγκληµατικές τους πολιτικές στην 
επικαιρότητα το δίληµµα “τα κέρδη 
τους ή οι ζωές µας”».

n Σύµφωνα µε τον πρωθυ-
πουργό, στις προτεραιότητες 
της κυβέρνησης είναι η υγεία. 
Μπορεί να υπάρξει σύµπραξη 
ιδιωτών –δηµοσίου και πως 
αυτή να έχει θετικά αποτελέ-
σµατα;
Συµπράξεις ιδιωτών - δηµοσίου 
ήδη υπάρχουν. Και µαζί η γιγά-
ντωση στα χρόνια της πανδηµίας 
των ιδιωτικών επιχειρήσεων υγεί-
ας που έβγαλαν τρελά κέρδη και 
η κυβέρνηση τους επιδοτούσε. Τα 
δείγµατα γραφής της κυβέρνησης 
οδηγούν στο συµπέρασµα ότι πρέ-
πει να είµαστε σε ετοιµότητα για να 
µην κλείσουν τα νοσοκοµεία που 
σχεδιάζει, για να µην υποβαθµι-
στεί κι άλλο το δηµόσιο σύστηµα 
υγείας, για µαζικές προσλήψεις 
γιατρών και νοσοκοµειακών, για 

να διεκδικήσουµε την κάλυψη κάθε 
κενού στις µονάδες υγείας και στα 
νοσοκοµεία.

n Στη Σύνοδο του ΝΑΤΟ, έγι-
νε και η συνάντηση Μητσοτά-
κη –Ερντογάν. Η µείωση της 
έντασης περνάει µέσα από την 
συνδιαχείριση του Αιγαίου; 
Από αυτά που ειπώθηκαν δηµό-
σια µετά τη συνάντηση φαίνεται 
ότι οι εκτιµήσεις µας, ότι επίκει-
ται προσέγγιση υπό τη σκέπη των 

ΗΠΑ και του ΝΑΤΟ σε έδαφος 
που βάζει για συζήτηση κυριαρχι-
κά δικαιώµατα ακόµα και ζητήµατα 
κυριαρχίας, ήταν σωστές. Ο όρος 
“συνδιαχείριση του Αιγαίου”, όπως 
χρησιµοποιείται από τους Αµε-
ρικαανονατοϊκούς “συµµάχους”, 
αµφισβητεί κυριαρχικά µας δικαι-
ώµατα στον καθορισµό εναέριου 
και θαλάσσιου χώρου, ακόµα βάζει 
σε συζήτηση ζητήµατα κυριαρχίας 
µε τις θεωρίες της γκρίζας ζώνης 
και της αποστρατικοποίησης των 
νησιών. Να θυµίσουµε ότι από τα 
νησιά έφυγαν τα βαριά τεθωρακι-
σµένα ρωσικής προέλευσης και 
δεν αντικαταστάθηκαν.
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«Η παντελής απουσία 
µέτρων πρόληψης, 

προστασίας των δασών, 
οι τεράστιες ελλείψεις, 
τα κενά σε ανθρώπους 
και µέσα δηµιουργούν 

τους όρους για να 
µιλάµε για ένα ακόµα 

προδιαγεγραµµένο 
έγκληµα σε βάρος του 

περιβάλλοντος και 
των περιουσιών των 

ανθρώπων»

n Πολύς λόγος γίνεται για το άρθρο 16. Τα 
ιδιωτικά πανεπιστήµια είναι η λύση για να 
µη φεύγουν οι νέοι για σπουδές στο εξωτε-
ρικό;
Πολύ υποκρισία υπάρχει γύρω από το άρθρο 16! 
Στη σπουδή της κυβέρνησης έτρεξαν να συνδρά-
µουν διάφοροι από τον ΣΥΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ και 
“λοιπές” κοινοβουλευτικές δυνάµεις. Η λύση είναι 
ένα εκπαιδευτικό σύστηµα που σε κάθε βαθµίδα 
του παρέχει ισότιµα τη γνώση, αποκλειστικά δηµό-
σιο και πραγµατικά δωρεάν, που παρέχει ολόπλευ-
ρη µόρφωση, στενά δεµένο µε µια οικονοµία που 
λειτουργεί για να καλύπτει τις διευρυνόµενες λαϊ-
κές ανάγκες. Όπως τα ιδιωτικά σχολεία δεν απο-
τελούν λύση για τη µορφωτική υποβάθµιση των 
νέων µας, όπως τα ιδιωτικά κολέγια που λειτουρ-
γούν δεν αποτρέπουν τη φυγή, έτσι και τα ιδιωτι-
κά πανεπιστήµια θα επιχειρήσουν να πάρουν ένα 
κοµµάτι της πίτας χωρίς να δώσουν λύση. Παράλ-
ληλος στόχος είναι να σπρώξουν σε παραπέρα επι-
χειρηµατική λειτουργία τα δηµόσια πανεπιστήµια. 
Οι σχεδιασµοί αυτοί και οι πραγµατικές στοχεύσεις 
µπορούν να αντιµετωπιστούν από ένα φοιτητικό κί-
νηµα που µαζί µε ένα σηµαντικό τµήµα πανεπιστη-

µιακών µπορούν να φρενάρουν την «όρεξη» της 
κυβέρνησης και των λοιπών «εραστών» της ιδιω-
τικής Παιδείας.

n Υπάρχει η άποψη ότι στα Πανεπιστήµια 
υπάρχουν υπερβολές µε καταλήψεις και φαι-
νόµενα εκτός σπουδών. Η αστυνοµία για τα 
ιδρύµατα είναι η λύση;
Την αστυνοµία για τα ιδρύµατα αναγκάστηκε να 
τη µαζέψει η κυβέρνηση, αφού δεν κατάφερε τρία 
χρόνια να τη βάλει στα ιδρύµατα. Στα πανεπιστή-
µια συναντούµε την αγωνία και την προσπάθεια 
χιλιάδων φοιτητών να κατακτήσουν την επιστη-
µονική γνώση προσπαθώντας να αντιµετωπίσουν 
πρωτόγνωρες ελλείψεις και κενά σε διδακτικό 
προσωπικό και µέσα και την ελλιπή ή ανύπαρκτη 
φοιτητική µέριµνα. Απέναντι στην υπερβολική 
αδιαφορία του υπουργείου Παιδείας γι’ αυτή την 
κατάσταση υπάρχουν αγωνιστικές διεργασίες που 
δείχνουν ότι µεγάλα τµήµατα φοιτητών, µέσα από 
τους Συλλόγους τους, διεκδικούν συχνά τα αυτο-
νόητα, απαιτώντας όλη τη γνώση στο πτυχίο, που 
δίνει τη δυνατότητα να δουλέψει ο καθένας στο επι-
στηµονικό αντικείµενο που σπουδάζει.

ΓΙΑ ΤΟ ΑΡΘΡΟ 16 

«Στη σπουδή της κυβέρνησης 
έτρεξαν να συνδράμουν διάφοροι 
από τον ΣΥΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ και 
“λοιπές” κοινοβουλευτικές δυνάμεις»

‘‘
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Ό
σοι πιστεύουν ότι  
οι σχέσεις Ελλή-
νων και Αλβανών 
στη Βόρεια Ήπει-

ρο θα είναι ποτέ αρµονικές µάλλον 
θα πρέπει να ξαναδούν την ιστο-
ρία. Ποτέ δεν ήταν καλές και µέ-
νει να δούµε αν ποτέ βελτιωθούν 
λόγω Ε.Ε. Από το 1925, που καθο-
ρίστηκαν τα σύνορα µεταξύ Ελλά-
δας και Αλβανίας,  µε την εκβια-
στική στάση των Ιταλών σε βάρος 
της Αθήνας και µέχρι το 1990 που 
άνοιξαν  τα σύνορα, οι Βορειοηπει-
ρώτες ζούσαν υπό το κράτος των 
διωγµών.

Από το 1990 και µετά η κατά-
σταση χειροτέρεψε, ειδικά στην 
περιοχή της Χειµάρρας την «αλ-
βανική Ριβιέρα» η οποία, όµως, 
θεωρείται και η ψυχή του Ελλη-
νισµού. Η σύλληψη και η προφυ-
λάκιση του Φρέντη Μπελέρη, του 
νεοεκλεγέντος  δηµάρχου, δεν εί-
ναι  παρά µια ακόµη κίνηση εκφο-
βισµού των Ελλήνων προκειµένου 
να εγκαταλείψουν τις παραλιακές 
περιοχές που κατοικούν και έχουν 
τις περιουσίες τους, ώστε αυτές  να 
ενταχθούν στο γενικότερο σχέδιο 
των Τιράνων για εκχώρησή τους 
σε ξένες ή φιλικές προς την κυβέρ-
νηση εταιρείες για την κατασκευή 
τουριστικών υποδοµών.

Η σύλληψη και η προφυλάκιση 
Μπελέρη δεν µπορεί να θεωρηθεί 

κεραυνός εν αιθρία. Εδώ και δεκα-
ετίες οι Αλβανοί έχουν φροντίσει 
το ιδιοκτησιακό καθεστώς στην πε-
ριοχή να είναι αµφισβητήσιµο, µε 
το δηµόσιο να είναι ο µεγάλος επι-
κυρίαρχος. Επί Χότζα, από το 1945 
και µετά όλες οι περιουσίες πέρα-
σαν στο δηµόσιο. Με αποτέλεσµα, 
όταν έπεσε το καθεστώς, η πλειο-
ψηφία των παλιών ιδιοκτητών να 
µην έχουν στα χέρια τους οριστι-
κούς τίτλους. Το µόνο που έγινε,  
το 1991, όταν η κυβέρνηση διένει-
µε χωράφια σε πολλούς ιδιοκτή-
τες, αλλά µόνο για να  καλλιεργούν  
και όλως περιέργως να τα πωλούν!

Οι αρµοδιότητες στο δήµο 
Ωστόσο , αυξηµένες αρµοδιότητες 
και τον τελευταίο λόγο στην πολε-
οδοµική ανασυγκρότηση της πε-
ριοχής τον έχει ο δήµος. Και αυτή 
η δικαιοδοσία είναι που δηµιουρ-
γεί τις εντάσεις, αφού η κυβέρνη-
ση των Τιράνων θέλει να έχει τον 
πρώτο και τον τελευταίο λόγο στην 
αξιοποίηση της περιοχής. Αν ο δή-
µαρχος ήταν Αλβανός όλα θα κυ-
λούσαν ήρεµα. Από τη στιγµή, 
όµως, που εξελέγη  δήµαρχος ελ-
ληνικής καταγωγής, ο Ράµα πέρα-
σε στην αντεπίθεση, αφού γνωρί-
ζει καλύτερα από τον καθένα ότι 
όποιος ελέγχει τον δήµο, όποιος 
εκδίδει τις πολεοδοµικές άδειες, 
ελέγχει και τον σχεδιασµό ανάπτυ-

ξης της περιοχής. Βάσει της αλβα-
νικής νοµοθεσίας στο δήµο ανήκει 
η αρµοδιότητα να αποχαρακτηρί-
ζει εκτάσεις και να επιτρέπει την 
ανοικοδόµησή τους.  Και το κυριό-
τερο: ο δήµος καθορίζει τον αιγια-
λό γεγονός που επηρεάζει άµεσα 
τις χρήσεις γης, αφού από τις απο-
φάσεις αυτές, εξαρτάται αν µία πε-
ριοχή θεωρηθεί «χαµηλής ή µέτρι-
ας οχλήσεως ή υψηλής εµπορικής 
χρήσεως».

Ο Γιώργος Γκόρο, 
ο «εξωµότης»
Τα παραπάνω  θα µπορούσαν να 
ήταν εθνικιστικές υπερβολές αν 
δεν υπήρχε το προηγούµενο  του 

2011. Τότε εξελέγη δήµαρχος ο 
Γιώργο Γκόρο (ελληνικής κατα-
γωγής τον οποίο οι Χειµαρριώ-
τες έχουν αποκηρύξει ως εξωµό-
τη) ο οποίος συµφώνησε για τον 
αποχαρακτηρισµό µιας δασικής 
περιοχής, βόρεια της παραλίας 
της Χειµάρρας,  όπως αναφέρει 
σε άρθρο του ο κ. Αγγελος Συρί-
γος, µε αποτέλεσµα  εκεί να κτι-
στούν 154 διαµερίσµατα και 94 
βίλες µπροστά από µία αποκλει-
στική παραλία ενός χιλιοµέτρου. 
Άλλες 7 άδειες έχουν δοθεί µέχρι 
σήµερα για αντίστοιχα «resorts» σε 
όλη την παραλία.

Η δηµαρχία Γκόρο ήταν µια 
αρνητική εξέλιξη για τους Έλλη-
νες οι οποίοι έβλεπαν ότι  εκτά-
σεις κοινοτικές ή και των προγό-
νων τους να καταπατούνται «µε το 
έτσι θέλω» και σα να µην έφτα-
νε αυτό, είχαν και τους συγγενείς 

Γιατί ο Ράμα αρπάζει
από τους Έλληνες 
την «αλβανική Ριβιέρα»

ΧΕΙΜΑΡΡΑ

Εδώ και δεκαετίες οι 
Αλβανοί έχουν φροντίσει 
το ιδιοκτησιακό καθεστώς 
στην περιοχή να είναι 
αµφισβητήσιµο, µε 
το δηµόσιο να είναι ο 
µεγάλος επικυρίαρχος. 
Επί Χότζα, από το 
1945 και µετά όλες οι 
περιουσίες πέρασαν στο 
δηµόσιο. Με αποτέλεσµα, 
όταν έπεσε το καθεστώς, 
η πλειοψηφία των παλιών 
ιδιοκτητών να µην
έχουν στα χέρια τους 
οριστικούς τίτλους

Mια πληγή που δεν λέει να κλείσει από το 1925 
και συνεχίζεται µέχρι σήµερα µε την φυλάκιση 
του δηµάρχου Φρέντη Μπελέρη 

την «αλβανική Ριβιέρα»την «αλβανική Ριβιέρα»

Του 
Πάνου Μπαΐλη

Έντι Ράµα



Η ΩΡΑ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ/
Επιµέλεια: ∆ήµητρα Κούτρα

ΓΙΩΡΓΟΣ
ΠΑΤΟΥΛΗΣ
«Η σκέψη όλων
μας είναι στους
πυροσβέστες 
και εθελοντές
που δίνουν όλες
αυτές τις μέρες μάχη»
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18 Η ΩΡΑ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ/
ΟΛΟΚΛΗΡΩΜΕΝΑ, ΕΚΤΕΛΟΥΜΕΝΑ, ΥΠΟ 
∆ΗΜΟΠΡΑΤΗΣΗ ΚΑΙ ΜΑΚΡΟΠΡΟΘΕ-
ΣΜΗΣ ΩΡΙΜΑΝΣΗΣ 35.593.779,79€
ΕΝΑ ∆ΙΑ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΕΡΓΟ «Βελτίωση Επαρχι-
ακής Οδού 29 ∆ροσιά – ∆ιόνυσος – Νέα Μάκρη», 
33.500.000€ (ΥΠΟ ΣΥΜΒΑΣΙΟΠΟΙΗΣΗ)
Πιο αναλυτικά, τα έργα και οι µελέτες που χρηµα-
τοδοτεί η Περιφέρειας Αττικής στον ∆ήµο ∆ιονύ-
σου είναι τα εξής:
∆ΙΑ∆ΗΜΟΤΙΚΟ ΕΡΓΟ ΥΠΟ ΣΥΜΒΑΣΙΟ-
ΠΟΙΗΣΗ προϋπολογισµού 33.500.000€
1. Βελτίωση Επαρχιακής Οδού 29 ∆ροσιά – ∆ιό-
νυσος – Νέα Μάκρη, 33.500.000€ (Αφορά ∆ιαδη-
µοτικό έργο των ∆ήµων ∆ιονύσου και Μαραθώνα)
ΕΚΤΕΛΟΥΜΕΝΑ συνολικού προϋπολογι-
σµού 13.049.800€
1. Οριοθέτηση – ∆ιευθέτηση Ρεµάτων Π.Ε.Α.Α. 
(Ρέµα Ροδόπολης), 95.050€
2. Κατασκευή ∆ικτύου Οµβρίων Υδάτων και ∆ι-
ευθέτηση Ρέµατος “Βρυσάκι” για την Αντιπληµµυ-
ρική Προστασία της ∆.Κ. Αγ. Στεφάνου του ∆ή-
µου ∆ιονύσου, 6.980.000€ (Ολοκληρωµένο κατά 
95%)
3. 1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κρυονερίου Οικοδοµι-
κές Εργασίες & Η/Μ Εγκαταστάσεις, 2.382.720€ 
(ΠΕΠ Αττικής)
4. Προσθήκη κτιρίου για το Λύκειο ∆ιονύσου – 
Οικοδοµικές Εργασίες & Η/Μ Εγκαταστάσεις, 
2.886.170€ (ΠΕΠ Αττικής)
5. Κέντρο Κοινότητας ∆ήµου ∆ιονύσου, 431.775€ 
(ΠΕΠ Αττικής)
6. ∆οµές Παροχής Βασικών Αγαθών: Κοινωνικό 
Παντοπωλείο και Κοινωνικό Φαρµακείο ∆ήµου 
∆ιόνυσου, 274.085€ (ΠΕΠ Αττικής)
ΥΠΟ ∆ΗΜΟΠΡΑΤΗΣΗ συνολικού προϋπο-
λογισµού 4.298.049,79€

1. Αποκατάσταση ασφαλτικών οδοστρωµάτων, 
3.700.000€
2. Μελέτη οριοθέτησης και τοπικών διευθετήσε-
ων του ρέµατος Φασιδέρι και κλάδου από την ∆.Ε 
Κρυονερίου έως την οδό Αγίου Αθανάσιου (κατά-
ντη της BIC), 598.049,79€
ΟΛΟΚΛΗΡΩΜΕΝΑ συνολικού προϋπολογι-
σµού 5.372.771€
1. Ενεργειακή Αναβάθµιση Σχολικών Κτιρίων ∆ή-
µου ∆ιονύσου, 401.358€ (ΠΕΠ Αττικής)
2. Κατασκευή ∆ικτύου Απορροής Όµβριων στη 
Συµβολή των Οδών Πιπεροπούλου – Λ. Μαρα-
θώνος – Τραπεζούντος στη ∆.Κ. Αγ. Στεφάνου, 
4.900.000€
3. Επέκταση- Αναβάθµιση υποδοµών στις οποίες 
παρέχονται κοινωνικές υπηρεσίες στο ∆ήµο ∆ιο-
νύσου, 47.174€ (ΠΕΠ Αττικής)
4. Τεχνική βοήθεια υποστήριξης ∆ήµου ∆ιονύσου 
για την επικαιροποίηση του Τοπικού Σχεδίου ∆ια-
χείρισης Στερεών Αποβλήτων, 24.239€
ΟΛΟΚΛΗΡΩΜΕΝΑ ΕΡΓΑ ΣΤΟ ∆ΙΚΤΥΟ ΑΡ-
ΜΟ∆ΙΟΤΗΤΑΣ ΤΗΣ ∆Ι.∆Ι.Μ.Υ.
1. Βελτίωση και συστηµατική συντήρηση υποδο-
µών στο δίκτυο αρµοδιότητας του Β τµήµατος συ-
ντήρησης και κατασκευών της ∆Ι.∆Ι.Μ.Υ. (πρώ-
ην ∆ΕΣΕ) -ΑΣΦΑΛΤΙΚΕΣ ΕΡΓΑΣΙΕΣ ως εξής:
l Ασφαλτόστρωση σε 52.000 µ2 µε νέο αντιο-
λισθηρό τάπητα στην περιοχή του Αγ. Στεφάνου 
στο πλαίσιο του έργου «ΑΝΑΚΑΤΑΣΚΕΥΗ 
Ο∆ΙΚΩΝ ΤΜΗΜΑΤΩΝ ΣΤΟ ΠΑΡΑΠΛΕΥ-
ΡΟ Ο∆ΙΚΟ ∆ΙΚΤΥΟ ΤΟΥ ΑΞΟΝΑ (Π.Α.Θ.Ε.) 
ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΑΤΤΙΚΗΣ» προϋπολογι-
σµού 5.500.000€
l Ασφαλτόστρωση σε 60.000 µ2 µε νέο αντιο-
λισθηρό τάπητα στην περιοχή του Αγ. Στεφάνου 
στο πλαίσιο του ∆ιαδηµοτικού έργου «Αποκατά-

σταση βλαβών & επεµβάσεις τοπικού χαρακτή-
ρα στο οδικό δίκτυο πρώην ∆ΕΣΕ» προϋπολο-
γισµού 4.000.000€
2. Εκσυγχρονισµός µε καθολική αντικατάστα-
ση ιστών µε γαλβανισµένους και σηµατοδοτών 
µε σηµατοδότες Led στους οδικούς άξονες: 1. Λ. 
Μαραθώνος – Τοσίτσια Σχολεία, 2. Λ. Μαρα-
θώνος – Σταµάτας 3. Λ.Μαραθώνος – Γρ. Λα-
µπράκη – Θησέως 4. Λ. Μαραθώνος – Εισ. Ζάν-
νειου 5. Τραπεζούντος – Λιβερών 6. Λ. ∆ροσιάς 
Σταµάτας – Ροδοπόλεως 7. Λ. Μαραθώνος – 
Χρ. Σµύρνης 8. Λ. Μαραθώνος Αγ. Αθανασίου 
στο πλαίσιο του διαδηµοτικού έργου «Συντήρη-
ση Εξωτερικών Εγκαταστάσεων Φωτεινής Ση-
µατοδότησης Περιφέρειας Αττικής» συνολικού 
προϋπ/σµού 9.999.949€
3. Αντικατάσταση των Φωτιστικών Νατρίου µε 
Φωτιστικά Led στους οδικούς άξονες: 1. Λ. Μα-
ραθώνος και 2. Εθνική Οδός Αθηνών-Λαµίας στο 

πλαίσιο του διαδηµοτικού έργου «Συντήρηση και 
Αναβάθµιση του Οδοφωτισµού των κύριων Αξό-
νων της Περιφέρειας Αττικής µε σκοπό την Εξοι-
κονόµηση Ενέργειας και την µείωση Κόστους Λει-
τουργίας» συνολικού προϋπ/σµού 37.000.000€
4. Κατασκευή νέων κόµβων φωτεινών σηµατο-
δοτών σε διαβάσεις πεζών στο 30 ∆ηµοτικό Σχο-
λείου επί της οδού Λ. ∆ροσιάς –Σταµάτας στο 
πλαίσιο του διαδηµοτικού έργου «Εργασίες υπο-
δοµών φωτεινής σηµατοδότησης Περιφέρειας 
Αττικής για τα έτη 2020-2022» συνολικού προ-
ϋπ/σµού 1.999.996€
5. Βαφή 10.000 ιστών µε ειδικό χρώµα και το-
ποθέτηση ελλειπόντων θυρίδων στο πλαίσιο 
του διαδηµοτικού έργου «Καθαρισµός και ανα-
καίνιση βαφής ιστών Ηλεκτροφωτισµού εντός 
των διοικητικών ορίων της Περιφέρειας Αττικής 
για τα έτη 2019-2020» συνολικού προϋπ/σµού 
2.500.000€

Δήμος  Διονύσου

Δήμος Ηλιούπολης
l Ολοκληρώνεται η κατασκευή του πλέον σύγχρονου σε θέµατα ασφάλειας Βρεφο-
νηπιακού σταθµού 1.556.000ευρώ
l Εκσυγχρονισµός παιδικών χαρών 1.000.000ευρώ
l Ολοκληρωµένη αναβάθµιση αστικού περιβάλλοντος στην Λ.Ειρήνης µέσω ΠΕΠ 
850.000ευρώ
l ∆ιαµόρφωση περιβάλλοντος χώρου και ανάδειξη υπαίθριων γλυπτών ,φωτισµός 
230.000ευρώ
l Ενεργειακή αναβάθµιση ∆ηµαρχείου µέσω ΠΕΠ 1.140.000ευρώ
• Αναβάθµιση αστικού περιβάλλοντος αντιπληµµυρική προστασία σε διάφορους δρό-
µους 1.882.000ε6υρώ
– ΟΧΗΜΑΤΑ  συλλογής βιοαποβλήτων 4
– ΚΑ∆ΟΙ  διαφόρων µεγεθών 1177
– ΑΝΤΑΠΟ∆ΟΤΙΚΗ ΑΝΑΚΥΚΛΩΣΗ  5 Σηµεία
– ΓΩΝΙΕΣ ∆ΙΑΛΟΓΗΣ ΣΤΗΝ ΠΗΓΗ  20 Σηµεία
– ΤΕΒΑ την προηγούµενη εβδοµάδα
– ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΕΣ ΕΚ∆ΗΛΩΣΕΙΣ 6 Συνολικό ποσό 90.000ευρώ
– Κοινωνικές παρεµβάσεις, ηµερίδες , επισκέψεις σε σχολεία συνεργασίες κλπ
– ΜΑΘΑΙΝΩ ΧΩΡΙΣ ΝΑ ΒΛΕΠΩ Blacklight
– Ευαισθητοποίηση στην ανακύκλωση Greencity
– Χρηµατοδότηση για αναδάσωση µέσω ΣΠΑΥ στην περιοχή Προφήτης Ηλίας µε 
230.000ευρώ



ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ TODAY  PRESSFR
EEΣάββατο 22 & Κυριακή 23 Ιουλίου 2023

19

Τέλος, είναι ενταγµένα στο Πρόγραµµα Εκτελε-
στέων Έργων της Περιφέρειας Αττικής και βρί-
σκονται στο στάδιο ωρίµανσης τα παρακάτω 
Έργα και Μελέτες συνολικού προϋπολογισµού 
12.873.159€
1. Προµήθεια Υπόγειων Συστηµάτων για την δια-
χείριση ανακυκλώσιµων απόβλητων και την επί-
τευξη Κυκλικής Οικονοµίας, 1.835.200€
2. ∆ιαµορφώσεις – Αναπλάσεις Πρασίνου στη 
∆.Κ. Ροδόπολης, 1.590.000€
3. ∆ηµιουργία Πάρκων Αναψυχής στον ∆ήµο ∆ι-
όνυσου, 2.500.000€
4. Προµήθεια και Εγκατάσταση 3 Θόλων Αθλη-
τικών Εγκαταστάσεων στις ∆ηµοτικές Κοινότητες 
Κρυονερίου, Σταµάτας και Άνοιξης, 1.700.000€
5. Οριστική Μελέτη ∆ιευθέτησης Ρέµατος Ροδό-
πολης, 74.400€
6. Κατασκευή ∆ικτύου Απορροής Οβριών στις 
Οδούς ∆ηµοκρατίας, Πηλίου, Μητρ. Κυδωνιών 
και ∆εινοκράτους ∆.Κ. ∆ιονύσου, 1.060.759€
7. Κατασκευή Αντιπληµµυρικού Έργου στη 
Λ. Σταµάτας των ∆.Κ. Σταµάτας και ∆ροσιάς, 
3.850.000€
8. Μελέτη Ανασύνταξης – Ολοκλήρωσης της Πο-
λεοδοµικής Μελέτης Επέκτασης – Αναθεώρησης 
Εφαρµογής του Ρυµοτοµικού Σχεδίου των Πολε-
οδοµικών Ενοτήτων 1 & 3 στην Κοινότητα Στα-
µάτας, 263.000€
ΣΥΝΟΛΙΚΟΣ ΠΡΟΥΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ ΕΡ-
ΓΩΝ
ΟΛΟΚΛΗΡΩΜΕΝΑ, ΕΚΤΕΛΟΥΜΕΝΑ, 
ΥΠΟ ∆ΗΜΟΠΡΑΤΗΣΗ & ΜΑΚΡΟΠΡΟ-
ΘΕΣΜΗΣ ΩΡΙΜΑΝΣΗΣ 35.593.779,79€

ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ ∆ΙΑ∆ΗΜΟΤΙΚΟΥ 
ΕΡΓΟΥ «Βελτίωση Επαρχιακής Οδού 
29 ∆ροσιά – ∆ιόνυσος – Νέα Μάκρη», 
33.500.000€ (ΥΠΟ ΣΥΜΒΑΣΙΟΠΟΙΗΣΗ)

ΑΛΛΕΣ ∆ΡΑΣΕΙΣ ΜΕ ΧΡΗΜΑΤΟ∆ΟΤΗΣΗ 
ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
l  ΚΑΘΑΡΙΣΜΟΙ ΡΕΜΑΤΩΝ σε µήκος 3.682 µ.
Κεντρικό ρέµα 636,00 µ.
Παραρεµάτιος Κεντρικού 169,00 µ.
Ρέµα Κλειούς 515,00 µ.
Ρέµα Μ. Αλεξάνδρου 2.208,00 µ.
Παραρεµάτιος Μ. Αλεξάνδρου 154,00 µ.

ΣΥΝΟΛΟ 3.682,00 µ.
∆ΡΑΣΕΙΣ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
l 515.299,36€ προς συνδροµή στον ∆ήµο ∆ιονύ-
σου για τις εργασίες που έγιναν για την αντιµετώπιση 
των συνεπειών της κακοκαιρίας «ΜΗ∆ΕΙΑ» (απο-
µάκρυνση πεσµένων δέντρων, θρυµµατισµός κλα-
διών, καθαρισµός και διάνοιξη οδικού δικτύου κ.α.)
l 468.764,64€ προς συνδροµή στην ∆Ι.∆Ι.Μ.Υ. για 
εργασίες που έγιναν για την αντιµετώπιση των συνε-
πειών της κακοκαιρίας «ΜΗ∆ΕΙΑ» (αποµάκρυνση 
πεσµένων δέντρων, θρυµµατισµός κλαδιών, καθα-
ρισµός και διάνοιξη οδικού δικτύου κ.α.) στο οδικό 
δίκτυο του ∆ήµου ∆ιονύσου
l ∆ιάθεση µηχανηµάτων του ΕΣ∆ΝΑ για τον δι-
αχείριση των πεσµένων κορµών και κλαδιών που 
προέκυψαν από την κακοκαιρία «ΜΗ∆ΕΙΑ»
ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΕΣ ΕΚ∆ΗΛΩΣΕΙΣ
50.788€ για πολιτιστικές εκδηλώσεις από το 2021 
έως σήµερα- (2021: 17.680€, 2022: 23.188€, 
2023(έως τώρα): 9.920€)
ΠΑΡΑ∆ΟΣΗ ΑΠΟΡΡΙΜΜΑΤΟΦΟΡΩΝ
ΚΑΙ ΚΑΦΕ ΚΑ∆ΩΝ ΒΙΟΑΠΟΒΛΗΤΩΝ
l 3 απορριµµατοφόρα οχήµατα
l 593 καφέ κάδους
l ΤΡΕΙΣ ΓΩΝΙΕΣ ΑΝΑΚΥΚΛΩΣΗΣ
l ΨΕΚΑΣΜΟΙ ΚΟΥΝΟΥΠΙΩΝ
104 ψεκασµοί από εδάφους στο πλαίσιο του προ-
γράµµατος ∆ιαχείρισης και αντιµετώπισης των κου-
νουπιών στην Π.Ε.Α.Α.Α
ΣΥΝΤΟΜΗ ΠΕΡΙΓΡΑΦΗ ΕΡΓΩΝ
ΕΠΙΣΚΕΨΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΡΧΗ
ΣΤΟΝ ∆ΗΜΟ ∆ΙΟΝΥΣΟΥ
ΤΙΤΛΟΣ ΕΡΓΟΥ: «ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ ∆ΙΚΤΥΟΥ 
ΟΜΒΡΙΩΝ Υ∆ΑΤΩΝ ΚΑΙ ∆ΙΕΥΘΕΤΗΣΗ ΡΕ-
ΜΑΤΟΣ “ΒΡΥΣΑΚΙ” ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΤΙΠΛΗΜ-
ΜΥΡΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ ΤΗΣ ∆.Κ. ΑΓ. ΣΤΕΦΑ-
ΝΟΥ ΤΟΥ ∆ΗΜΟΥ ∆ΙΟΝΥΣΟΥ»
l ΠΡΟΥΠ/ΣΜΟΣ: 6.980.000€
l ΦΟΡΕΑΣ ΥΛΟΠΟΙΗΣΗΣ: ∆/ΝΣΗ ΤΕΧΝΙ-
ΚΩΝ ΕΡΓΩΝ Π.Ε.Α.Α.
l ΟΛΟΚΛΗΡΩΜΕΝΟ ΚΑΤΑ 95%
Το έργο αφορά την κατασκευή αγωγών αποχέτευσης 
οµβρίων στο µεγαλύτερο µέρος της ∆ηµοτικής Ενότητας 
Αγίου Στεφάνου, περιλαµβανοµένου του κεντρικού τµή-
µατος αυτής, µε το προς κατασκευή δίκτυο να ανέρχεται 
στα 7.877,00 µέτρα και να κατασκευάζεται από οπλισµέ-
νους τσιµεντοσωλήνες. Επιπροσθέτως περιλαµβάνο-

νται χυτοί ορθογωνικοί αγωγοί εντός και εκτός ρέµα-
τος, συνολικού µήκους 1.059,00 µέτρων, καθώς και όλα 
τα έργα που αφορούν σε εργασίες διευθέτησης στο ρέµα 
«Βρυσάκι», το οποίο αποτελεί τον αποδέκτη του συνόλου 
των αγωγών του δικτύου αποχέτευσης οµβρίων υδάτων.
l ΣΗΜΕΡΙΝΗ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ : Έχει κατασκευα-
στεί το 95% του έργου.
ΠΕΡΙΓΡΑΦΗ ΜΕΛΕΤΩΝ & ΕΡΓΩΝ
ΠΟΥ ΠΑΡΟΥΣΙΑΣΤΗΚΑΝ
ΣΤΟ ΓΡΑΦΕΙΟ ∆ΗΜΑΡΧΟΥ
l ΤΙΤΛΟΣ ΜΕΛΕΤΗΣ: «ΟΡΙΟΘΕΤΗΣΗ – ∆ΙΕΥ-
ΘΕΤΗΣΗ ΡΕΜΑΤΩΝ Π.Ε.Α.Α. (ΡΕΜΑ ΡΟ∆Ο-
ΠΟΛΗΣ)» ΠΡΟΥΠ/ΣΜΟΣ: 95.050€
l ΦΟΡΕΑΣ ΥΛΟΠΟΙΗΣΗΣ: ∆/ΝΣΗ ΤΕΧΝΙ-
ΚΩΝ ΕΡΓΩΝ Π.Ε. ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
l ΣΕ ΕΞΕΛΙΞΗ
Το αντικείµενο της µελέτης αφορά την οριοθέτηση 
και τη διευθέτηση του ρέµατος Ροδόπολης (Πετρό-
ρεµα) σε συνολικό µήκος 2.170 µ. κατάντη του δηµο-
τικού διαµερίσµατος Ροδόπολης µε σκοπό την αντιµε-
τώπιση πληµµυρικών φαινοµένων και την προστασία 
του ρέµατος από ανθρώπινες παρεµβάσεις.
ΤΙΤΛΟΣ ΜΕΛΕΤΗΣ: «ΜΕΛΕΤΗ ΟΡΙΟΘΕΤΗ-
ΣΗΣ ΚΑΙ ΤΟΠΙΚΩΝ ∆ΙΕΥΘΕΤΗΣΕΩΝ ΤΟΥ 
ΡΕΜΑΤΟΣ ΦΑΣΙ∆ΕΡΙ ΚΑΙ ΚΛΑ∆ΟΥ ΑΠΟ 
ΤΗΝ ∆.Ε ΚΡΥΟΝΕΡΙΟΥ ΕΩΣ ΤΗΝ Ο∆Ο ΑΓΙΟΥ 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (ΚΑΤΑΝΤΗ ΤΗΣ BIC)»
l ΠΡΟΫΠ/ΣΜΟΣ: 598.049,79€
l ΦΟΡΕΑΣ ΥΛΟΠΟΙΗΣΗΣ: ∆/ΝΣΗ ΤΕΧΝΙ-
ΚΩΝ ΕΡΓΩΝ Π.Ε. ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
l ΥΠΟ ∆ΗΜΟΠΡΑΤΗΣΗ
Το αντικείµενο της µελέτης αφορά στην οριοθέτηση 
και τις απαιτούµενες διευθετήσεις του ρέµατος Φασί-
δερι και κλάδου του, τα οποία διέρχονται από βιοµη-
χανικές κυρίως περιοχές εντός των ∆.Ε. Κρυονερίου, 
Αγίου Στεφάνου και Άνοιξης µε κύριο στόχο την αντι-
πληµµυρική προστασία των περιοχών µελέτης. Πιο 
συγκεκριµένα, αφορά στα ρέµατα:
1. Ρέµα Φασίδερι: Μελετάται το τµήµα του από την 
βιοµηχανική περιοχή Κρυονερίου µέχρι τη συµβολή 
του µε την οδό Αγίου Αθανασίου στην Άνοιξη (κατά-
ντη της βιοµηχανίας BIC).
Μήκος Οριοθέτησης: 2.300 µ.
Συνολικό Μήκος ∆ιευθέτησης: 1.135 µ. (µε επενδε-
δυµένη διατοµή)
2. Κλάδος Ρέµατος Φασίδερι: Μελετάται το τµήµα 
του ρέµατος από τη συµβολή του µε το ρ. Φασίδερι 

και σε µήκος 900 µ. προς τα ανάντη.
Μήκος Οριοθέτησης: 900 µ.
Μήκος ∆ιευθέτησης: 450 µ. (µε επενδεδυµένη δι-
ατοµή)
l Βρίσκεται στον πίνακα προτεραιότητας της ∆ιαχει-
ριστικής Αρχής, συνεπώς έχει εξασφαλιστεί η χρηµα-
τοδότηση του έργου.
l ΤΙΤΛΟΣ ΜΕΛΕΤΗΣ: «ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗ 
ΑΣΦΑΛΤΙΚΩΝ Ο∆ΟΣΤΡΩΜΑΤΩΝ»
l ΠΡΟΥΠ/ΣΜΟΣ: 3.500.000€
l ΦΟΡΕΑΣ ΥΛΟΠΟΙΗΣΗΣ: ∆/ΝΣΗ ΤΕΧΝΙ-
ΚΩΝ ΕΡΓΩΝ Π.Ε. ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
l ΥΠΟ ∆ΗΜΟΠΡΑΤΗΣΗ – Αναµονή έγκρισης 
προγραµµατικής σύµβασης από το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο)
Το έργο αφορά στη συντήρηση και ανακατασκευή 
οδών σε διάφορα σηµεία του ∆ήµου ∆ιονύσου, τα 
οποία χρήζουν συντήρησης µετά και την ολοκλήρω-
ση των δικτύων αποχέτευσης, οµβρίων και ύδρευ-
σης. Στο πλαίσιο αυτού προβλέπεται η συντήρηση 
ασφαλτικών οδοστρωµάτων, αλλά και η αντικατά-
σταση οδοστρωµάτων από σκυρόδεµα, µε άσφαλ-
το. Ενδεικτικά οι εργασίες που θα εκτελεστούν είναι :
1. Ανακατασκευή υφιστάµενων ασφαλτοστρωµέ-
νων οδών
2. Αντικατάσταση οδοστρωµάτων από σκυρόδεµα 
µε άσφαλτο
3. ∆ιαµόρφωση σταµπωτού δαπέδου µε όψη κυβό-
λιθου.
Το έργο θα χρηµατοδοτηθεί από το Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Επενδύσεων (Π∆Ε)

ΤΙΤΛΟΣ ΕΡΓΟΥ: «ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΣ 
Ο∆ΟΥ 29: ∆ΡΟΣΙΑ – ∆ΙΟΝΥΣΟΣ – ΝΕΑ ΜΑ-
ΚΡΗ»
(Αφορά ∆ιαδηµοτικό έργο των ∆ήµων ∆ιονύσου και 
Μαραθώνα)
l ΠΡΟΫΠ/ΣΜΟΣ: 33.500.000€
l ΦΟΡΕΑΣ ΥΛΟΠΟΙΗΣΗΣ: ∆/ΝΣΗ ΤΕΧΝΙ-
ΚΩΝ ΕΡΓΩΝ Π.Ε. ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
l ΥΠΟ ΣΥΜΒΑΣΙΟΠΟΙΗΣΗ
Το έργο αυτό θα εξασφαλίσει µία οδό ασφαλή, φιλι-
κή προς το περιβάλλον η οποία θα συνδέει το ∆ιόνυ-
σο µε τις ακτές της Ανατολικής Αττικής.
ΣΗΜΕΡΙΝΗ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ : Ολοκληρώνεται η 
∆ηµοπρασία και µέχρι το Σεπτέµβριο θα υπογραφεί 
η Σύµβαση για το έργο.



Υποψήφιοι ανά περιφερειακή ενότητα 
που έχουν ανακοινωθεί µέχρι τώρα
 
 ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

ΑΓΑΠΑΚΗΣ ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ
ΑΓΓΕΛΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΑΥΓΕΡΙΝΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ
ΒΛΑΧΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑ
ΓΕΩΡΓΑΚΗΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ
ΓΙΑΣΣΑΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ
∆ΑΜΑΣΚΟΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
∆Ε∆ΕΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΚΑΒΑΛΛΑΡΗ ΒΑΣΙΛΙΚΗ
ΚΑΛΥΒΑΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΑΡΑΣΑΡΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ
ΚΕΧΡΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
ΚΟΚΚΑΛΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ
ΚΟΤΣΙΦΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΜΑΡΙΝΗΣ ΠΕΤΡΟΣ
ΜΟΥΣΤΑΚΑΤΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ
ΜΠΑΪΡΑΚΤΑΡΗΣ ΠΟΛΥΧΡΟΝΙΟΣ
ΟΙΚΟΝΟΜΑΚΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ
ΠΕΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΠΕΤΡΟΥ-ΓΚΙΝΗ ΑΓΓΕΛΙΚΗ-ΛΟΥΚΙΑ
ΨΩΝΗ ΕΒΙΤΑ

 ΒΟΡΕΙΟΥ ΤΟΜΕΑ ΑΘΗΝΩΝ 

ΑΣΚΗΤΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ
ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΥ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ
∆ΑΛΙΑΝΗ ΦΩΤΕΙΝΗ
∆ΙΑΜΑΝΤΑΡΑ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ-ΧΡΙΣΤΙΝΑ

∆ΟΥΜΑ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ
ΕΥΣΤΑΘΟΠΟΥΛΟΣ ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ
ΖΟΜΠΟΛΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΚΑΒΒΑΛΟΣ ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΚΑΝΝΕΛΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΚΑΡΟΥΛΙΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ ΛΟΥΚΙΑ
ΚΕΧΡΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ
ΛΕΟΝΑΡ∆ΟΥ ΠΟΛΥΤΙΜΗ
ΜΑΪΝΑ ΑΝΝΑ
ΜΑΡΚΟΥΙΖΟΣ (ΙΑΒΕΡΗΣ) ΚΩΝΣΤΑ-
ΝΤΙΝΟΣ
ΜΙΧΑΗΛ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΜΟΥΧΤΟΥΡΗ ΓΕΡΑΣΗΜΙΑ (ΜΙΝΑ)
ΝΑΝΟΥ ΠΗΝΕΛΟΠΗ
ΠΑΧΥΛΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΠΙΣΠΑ ΓΕΩΡΓΙΑ
ΡΙΚΑΚΗ ΙΦΙΓΕΝΕΙΑ
ΣΑΜΑΡΑ ΜΑΡΘΑ
ΣΑΝΤΟΡΙΝΑΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΤΡΙΑΝΤΟΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ
ΤΣΑΚΩΝΑ ΑΣΗΜΙΝΑ
ΧΙΩΤΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

∆ΥΤΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

ΚΑΜΠΟΛΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΟΣΜΟΠΟΥΛΟΣ ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΜΠΟΥΡΑΪΜΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΤΣΟΥΛΦΑ ΟΛΓΑ

∆ΥΤΙΚΟΥ ΤΟΜΕΑ ΑΘΗΝΩΝ

ΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΥ ΜΑΡΙΑ

ΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑΤΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΒΑΘΙΩΤΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ
∆ΑΛΑΚΟΥΡΑΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ
ΖΕΡΒΑ ΜΑΡΙΑ
ΚΑΡΑΒΙΤΗΣ ΠΕΤΡΟΣ
ΚΑΤΣΕΝΟΥ ΑΝΤΩΝΙΑ
ΚΕΡΑΜΥ∆ΑΣ ΛΑΜΠΡΟΣ
ΛΕΩΤΣΑΚΟΣ ΑΝ∆ΡΕΑΣ
ΛΩΛΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ
ΜΟΥΛΙΑΤΟΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΣΑΛΑΒΡΑΚΟΥ-ΜΑΡΤΙΝΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙ-
ΝΗ
ΤΑΣΙΟΠΟΥΛΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ

ΚΕΝΤΡΙΚΟΥ ΤΟΜΕΑ ΑΘΗΝΩΝ 

ΑΓΓΕΛΑΚΗ ∆ΗΜΗΤΡΑ
ΑΓΓΕΛΑΚΗΣ ΜΑΝΩΛΗΣ
ΑΓΓΕΛΙ∆ΟΥ ΟΥΡΑΝΙΑ
ΑΓΓΕΛΙΝΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΑΛΥΜΑΡΑ ΣΟΦΙΑ
ΑΝ∆ΡΙΚΟΠΟΥΛΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ
ΒΙΣΚΑ∆ΟΥΡΑΚΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ
ΒΛΑΧΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΒΡΕΚΟΥ ΜΑΤΙΝΑ
ΓΑΛΑΝΟΠΟΥΛΟΥ ΧΡΙΣΤΙΝΑ
ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ
∆ΕΜΠΕΓΙΩΤΗ ΣΟΦΙΑ
∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΚΑΛΟΓΗΡΟΥ ΦΑΙΗ
ΚΑΛΠΟΥΖΑΝΗ ΜΑΡΙΑ
ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ

ΚΑΨΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΚΟΝΤΟΣΤΑΘΑΚΟΥ ΕΥΑ
ΚΟΥΤΣΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ
ΜΑΡΚΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΛΛΙΑΝ)

Συνθέτουμε και βάζουμε το καλό της Αττικής πάνω από όλα!

Σάββατο 22 & Κυριακή 23 Ιουλίου 2023ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑTODAY  PRESSFR
EETODAY  PRESSFR
EE

20 Η ΩΡΑ ΤΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ/



ΜΥΓΙΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ ΙΩΑΝΝΗΣ
ΠΑΛΑΙΟΛΟΓΟΥ ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ
ΠΑΝΤΑΖΗ ΤΖΕΝΗ
ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ ΠΑΥΛΟΣ
ΠΙΚΡΟΥ-ΜΩΡΑΪΤΑΚΗ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ (ΡΙΤΑ)

ΡΑΣΣΙΑ ΕΥΤΥΧΙΑ-ΓΕΩΡΓΙΑ
ΤΡΑΝΟΥΛΗ ΑΘΗΝΑ

ΝΗΣΩΝ 

ΜΟΣΧΟΥ-ΜΑΥΡΟΥ∆Η ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ
ΠΑΠΑΣΑΒΒΑΣ ΟΜΗΡΟΣ

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΣΠΥΡΟΣ

ΝΟΤΙΟΥ ΤΟΜΕΑ ΑΘΗΝΩΝ

Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑ
ΑΛΑΦΟΓΙΑΝΝΗ ΜΑΡΙΑ
ΑΝ∆ΡΙΚΟΠΟΥΛΟΥ ΒΑΣΙΛΙΚΗ (ΒΙΚΥ)

ΑΡΓΥΡΑΚΗ ΒΑΣΙΛΕΙΑ (ΜΠΕΣΣΥ)
ΒΕΛΙΚΟΒΑ ΓΚΑΛΕΝΑ
ΒΙ∆ΑΛΗ ΜΑΙΡΗ
ΓΡΑΨΑ ΜΑΡΙΑΝΝΑ
ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΗΛΙΑΣ
ΘΕΟ∆ΩΡΟΠΟΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΟΣ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ
ΠΑΓΚΑΛΗΣ ΑΝ∆ΡΕΑΣ
ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΥ ΝΤΑΙΖΗ
ΣΟΜΜΕΡ ΚΩΣΤΑΣ
ΣΧΟΡΤΣΙΑΝΙΤΗΣ ΣΟΦΟΚΛΗΣ

ΠΕΙΡΑΙΩΣ

ΑΝΤΩΝΑΚΟΥ ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ
ΒΟΪ∆ΟΝΙΚΟΛΑΣ ΣΤΑΥΡΟΣ
ΓΙΑΚΟΥΜΗΣ ΜΑΡΙΟΣ
ΓΟΥΛΑΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΥ ΛΙΛΙΑΝ
ΚΑΡΚΑΝΟΡΑΧΑΚΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΜΕΛΑΣ ΣΤΑΥΡΟΣ
ΜΟΥΡΑΤΟΓΛΟΥ ΣΤΕΦΑΝΟΣ
ΜΠΑΡΜΠΑΓΙΑΝΝΗ ΕΥΓΕΝΙΑ
ΝΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ ΝΙΚΟΛΑΟΣ

Ενωµένοι
Συνεχίζουµε.

Πάµε την Αττική,
ακόµη πιο ψηλά!

Συνθέτουμε και βάζουμε το καλό της Αττικής πάνω από όλα!
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Με σύγχρονο
εξοπλισμό
η Περιφέρεια 
Αττικής συνδράμει 
την Πυροσβεστική
Για μια ακόμη φορά ζητούμε
από όλους να επιδείξουν
υπευθυνότητα και σοβαρότητα.
Η φθηνή αντιπολίτευση
«πάνω στις στάχτες», δεν υπηρετεί
το συμφέρον των πολιτών.
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Μ
ε τη διάθεση σύγχρονου 
εξοπλ ισµού  συνδράµου -
µε ως Περιφέρεια Αττικής 
το έργο της Πυροσβεστι -

κής Υπηρεσίας.  Μέχρι στιγµής έχουµε 
συνδράµει στην προσπάθεια κατάσβε-
σης της πυρκαγιάς στα ΚΑΛΥΒΙΑ ΘΟ-
ΡΙΚΟΥ, διαθέτοντας 16 υδροφόρα οχή-
µατα και 1 µηχάνηµα έργου (JCB). 

Στην αντιµετώπιση της πυρκαγιάς στη 
ΜΑΝ∆ΡΑ που µεταφέρθηκε από τα ∆ερ-
βενοχώρια της Βοιωτίας, συνδράµουµε µε 
26 υδροφόρα οχήµατα και 7 µηχανήµα-
τα εργου (2 JCB, 2 φορτωτές, ενα D8, ένα 
D9, 1 grader). 

Με υπευθυνότητα και σοβαρότητα και 
στο πλαίσιο των θεσµικών µας αρµοδιοτή-
των, συµµετέχουµε στην Εθνική προσπά-
θεια να αντιµετωπίσουµε για µια ακόµη 
φορά στην Αττική δύσκολες καταστάσεις, 
θέτοντας ως προτεραιότητα να µην θρηνή-

σουµε την απώλεια ανθρώπινων ζωών.

Ο φθηνός λαϊκισµός 
πάνω στις στάχτες
Τις τελευταίες ώρες διάφορα «παπαγαλά-
κια»,  που είτε δηλώνουν υποψήφιοι περι-
φερειάρχες, είτε προέρχονται κυρίως από 
τον κοµµατικό χώρο του ΣΥΡΙΖΑ , διακι-
νούν από τα µέσα ενηµέρωσης την ψευδέ-
στατη άποψη πως δήθεν η Περιφέρεια Ατ-
τικής προχώρησε µε µεγάλη καθυστέρηση 
στην προκήρυξη διαγωνισµού για την µί-
σθωση µηχανηµάτων που αφορούν τις 
ανάγκες της αντιπυρικής περιόδου.

Στο ψέµα αυτό απαντάµε
µε τρεις αλήθειες

Πρώτη αλήθεια 
Για πρώτη φορά στα χρονικά της Περι-

φέρειας Αττικής, η σηµερινή ∆ιοίκηση 
προχώρησε στην προκήρυξη δηµοσί-
ου µειοδοτικού διαγωνισµού µε αντικεί-
µενο τη «µίσθωση µηχανηµάτων έργου 
και οχηµάτων για την αντιµετώπιση κιν-
δύνων αντιπυρικής περιόδου 2023 και 
2024». Είναι µια επιλογή που ενισχύει 
τη διαφάνεια και προστατεύει το δηµό-
σιο συµφέρον.

∆εύτερη αλήθεια
Μέχρι σήµερα η µίσθωση των µηχανη-
µάτων για τις ανάγκες της αντιπυρικής 
περιόδου,  γίνεται τόσο από τη σηµερι-
νή όσο και από τις προηγούµενες διοική-
σεις , µέσα από τη διαδικασία του µητρώ-
ου εργοληπτών. 

Με τη διαδικασία αυτή µισθώθηκαν 
τα µηχανήµατα και οι υδροφόρες που 
έχει η Περιφέρεια  Αττικής στη διάθεση 
της από την πρώτη ηµέρα που ξεκίνησε η 

φετινή αντιπυρική περίοδος. Ο διαγωνι-
σµός που έχει προκηρυχθεί σε καµία πε-
ρίπτωση δεν επηρέασε την ικανότητα της 
περιφέρειας να έχει στη διάθεση της τον 
εξοπλισµό που χρειάζεται, την ώρα που 
τον χρειάζεται.

Τρίτη αλήθεια
Σε καµία περίπτωση ο συγκεκριµένος δι-
αγωνισµός και ο χρόνος που εξελίσσεται  
δεν επηρεάζει  την επιχειρησιακή αποτε-
λεσµατικότητα της αρµόδιας διεύθυνσης 
πολιτικής προστασίας και την ικανότητα 
της να συνδράµει το έργο της Πυροσβε-
στικής, όπως αποδεικνύεται άλλωστε δι-
αρκώς το προηγούµενο διάστηµα  κι 
αποδείχθηκε ακόµη περισσότερο,  τις τε-
λευταίες  ηµέρες,  στις µεγάλες πυρκαγιές 
που πλήττουν την Αττική, όπου διαθέτου-
µε  στην Πυροσβεστική δεκάδες οχήµατα 
και µηχανήµατα έργου.



Το ειδησεογραφικό site Attica Times, 
δηµιουργήθηκε, για την έγκαιρη και έγκυρη 

πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού, από 
έµπειρη δηµοσιογραφική οµάδα, που επιθυµεί 

να συµβάλλει ως ενηµερωτική φωνή, στην 
ανάδειξη των καθηµερινών θεµάτων που 

απασχολούν την τοπική κοινωνία και τον πολίτη

Η αξιόπιστη και έγκυρη φωνή της Αττικής
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και φίλους στελεχών της κυβέρ-
νησης να κυριαρχούν παντού.

Οι... επενδυτές 
της κυβέρνησης Ράµα 
Οι Χειµαρριώτες καταγγέλλουν 
ότι αυτοί που επενδύουν συνδέ-
ονται άµεσα µε στελέχη της κυ-
βέρνησης και τον πρωθυπουργό. 
Όπως υποστηρίζουν, ο σύζυγος 
της υπουργού Εξωτερικών, Όλτα 
Τζάτσκα και ο αδελφός του πρω-
θυπουργού Όλσι Ράµα, έχουν 
µεγάλα συµφέροντα στον δή-
µο. Λέγεται ότι υπάρχουν και 
τα σχετικά αποδεικτικά  έγγρα-
φα. Ο Αλβανός πρωθυπουργός, 
ωστόσο, διατείνεται ότι δεν κα-
τέχει ούτε ένα τετραγωνικό γης 
στη Χειµάρρα!

Για τον λόγο αυτό ένας  αλ-
βανικής  καταγωγής δήµαρχος ή  
και κάποιος «εξωµότης» λύνουν 

τα χέρια  του Ράµα, προκειµένου 
να εφαρµόσει το σχέδιο για την 
τουριστική αξιοποίηση της πε-
ριοχής. Γι’ αυτό  και η εµµονή  
Ράµα κατά του Μπελέρη. Ήταν 
τέτοιο το µίσος του Αλβανού 
πρωθυπουργού  που έφτασε σε 
σηµείο να τον εµφανίσει σε τη-
λεοπτική εκποµπή  ως  «αναλφά-
βητο, τούβλο και ασχηµοµούρη»! 

Τι προηγήθηκε 
της έντασης
Το 2022, επί δηµαρχίας Βασίλη 
Μπολάνου το αλβανικό υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος  αποφάσι-
σε να τοποθετήσει πινακίδες οι 
οποίες υποδεικνύουν τα τοπωνύ-

µια, τις συνοικίες, τα µνηµεία κα-
θώς και τις κύριες οδούς της Χει-
µάρρας, χωρίς καν να ερωτηθεί 
ο δήµος παρά το γεγονός ότι κά-
τι τέτοιο προβλέπεται από την αλ-
βανική νοµοθεσία. Οι  πινακί-
δες περιόριζαν τα όρια του δήµου 
και άφηναν τουριστικά «φιλέτα» 
εκτός δικαιοδοσίας του δήµου 
Χειµάρρας µε σκοπό να τα δια-
χειριστούν οι «εκλεκτοί» των αλ-

βανών κυβερνώντων, όπως έγι-
νε, σύµφωνα µε την καταγγελία 
των Χειµαρριωτών,  µε την παρα-
λία στη Νίβιτσα-Κακοµαία.

Οι πινακίδες ήταν δίγλωσσες 
(αλβανικά και αγγλικά) και όχι 
τρίγλωσσες. ∆εν περιελάµβαναν 
δηλαδή την ελληνική. Ο Βασίλης 
Μπολάνος, ως δήµαρχος, τις  ξή-
λωσε και µπήκε σε δικαστικές πε-
ριπέτειες.

Το χειρότερο για τη Χειµάρ-
ρα είναι πώς αν και ήταν πάντα 
η «ψυχή του Ελληνισµού», δεν 
συγκαταλέγεται στους µειονοτι-
κούς δήµους, καθώς εξαιρέθηκε 
από το καθεστώς Χότζα. Οι επί-
σηµα αναγνωρισµένοι µειονο-
τικοί δήµοι είναι ο δήµος Φοινί-
κης, που βρίσκεται κοντά στους 
Αγίους Σαράντα και περιλαµβά-
νει 59 χωριά, και ο δήµος ∆ρό-
πολης Πωγωνίου στο Αργυρόκα-
στρο µε 34 χωριά. Όλα αυτά τα 
µέρη βρίσκονται στον αλβανικό 
Νότο, στην πλευρά του Ιονίου και 
αποτελούν τις περιοχές της Αλ-
βανίας που µπορούν να αξιοποι-
ηθούν τουριστικά.

Αν ο δήµαρχος ήταν Αλβανός όλα θα κυλούσαν 
ήρεµα. Από τη στιγµή, όµως, που εξελέγη  δήµαρχος 
ελληνικής καταγωγής, τα Τίρανα πέρασαν στην 
αντεπίθεση, αφού όποιος ελέγχει τον δήµο, όποιος 
εκδίδει τις πολεοδοµικές άδειες, ελέγχει και τον 
σχεδιασµό ανάπτυξης της περιοχής
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«Θα δούµε ακόµα πιο 
ακραίες καταστάσεις, 
µέχρι να σταµατήσουµε 
να παράγουµε 
περισσότερα αέρια 
του θερµοκηπίου στην 
ατµόσφαιρα»

Το ζοφερό μέλλον 
της ανθρωπότητας

ΚΑΥΣΩΝΕΣ 

Ο 
πλανήτης φλέγεται και 
οι πολίτες σε κάθε γω-
νιά της γης αποδεικνύ-
ονται απροετοίµαστοι 

να αντιµετωπίσουν την επέλαση 
αυτού του σαρωτικού καύσωνα δι-
αρκείας.

Στις ΗΠΑ το ένα τρίτο των Αµε-
ρικανών – πάνω από 113 εκατοµµύ-
ρια άτοµα – υπάγονται σε κάποιο 
πρόγραµµα συµβουλευτικής για 
την αντιµετώπιση των υψηλών θερ-
µοκρασιών, σύµφωνα µε την Εθνι-
κή Μετεωρολογική Υπηρεσία. Εί-
ναι µια αναµενόµενη εξέλιξη όταν 

ο υδράργυρος έχει κολλήσει στους 
άνω 37 βαθµούς Κελσίου για περισ-
σότερες από 27 συνεχόµενες µέρες, 
σπάζοντας το τελευταίο σχετικό ρε-
κόρ του 1994.

Θερµοκρασίες στο κόκκινο
Στο Ηνωµένο Βασίλειο, η ζέ-
στη έγραψε ιστορία, αφού ανέβη-
κε κατά 0.9 βαθµούς Κελσίου από 
τα ύψη που είχε χτυπήσει το 1940, 
ενώ ανάλογες ιστορίες υψηλών 
θερµοκρασιών, κρατικής αµηχανί-
ας και αυξανόµενου φόβου µεταξύ 
των πολιτών µεταδίδονται από τη 

Βόρεια Αφρική, τη Μέση Ανατολή 
και την Ασία. 

Στην Ευρώπη τα πράγµατα εί-
ναι πολύ δύσκολα, καθώς όπως ση-
µειώνει το BBC, οι πολίτες της µόλις 
επέζησαν του πιο θερµού Ιουνίου 
όλων των εποχών και καλούνται 
να τα βγάλουν πέρα µε έναν ακόµα 
πιο ζεστό Ιούλιο, που θα δώσει τη 
σκυτάλη σε έναν παρόµοιο Αύγου-
στο γεµάτο ακραία γεγονότα, που 
σχετίζονται µε την κλιµατική αλλα-
γή και την απρόσεκτη ανθρώπινη 
δραστηριότητα. 

«∆εν πρέπει να εκπλησσόµαστε 

καθόλου µε τις υψηλές παγκόσµιες 
θερµοκρασίες», λέει στο βρετανι-
κό δίκτυο ο κλιµατολόγος Ρίτσαρντ 
Μπετς.

Η ένοχη σχέση 
µε την κλιµατική αλλαγή
«Όλο αυτό το κακό είναι µια σαφής 
υπενθύµιση αυτού που γνωρίζουµε 
εδώ και καιρό και πρόκειται να δού-
µε ακόµα πιο ακραίες καταστάσεις 
µέχρι να σταµατήσουµε να παρά-
γουµε συνεχώς περισσότερα αέρια 
του θερµοκηπίου στην ατµόσφαι-
ρα», προσθέτει ο ίδιος. Οι τέσσερις 



τρόποι µε τους οποίους η κλιµατική 
αλλαγή συνδέεται µε τα ακραία και-
ρικά φαινόµενα είναι οι εξής:

Πιο ζεστοί, µεγαλύτερης
διάρκειας καύσωνες
Ακόµη και µια µικρή αύξηση στις 
µέσες θερµοκρασίες κάνει µεγά-
λη διαφορά. Αυτό συµβαίνει γιατί 
ολόκληρη η κατανοµή των ηµερή-
σιων θερµοκρασιών µετατοπίζεται 
σε θερµότερα επίπεδα, καθιστώ-
ντας τις θερµότερες µέρες πιο πιθα-
νές και περισσότερο ακραίες.

Οι επιστήµονες χρησιµοποιούν 

προσοµοιώσεις στους ηλεκτρονι-
κούς υπολογιστές για να διαπιστώ-
σουν, αν τα ακραία καιρικά φαινό-
µενα έχουν γίνει πιο πιθανά λόγω 
της υπερθέρµανσης, που προκαλεί 
η ανθρώπινη δραστηριότητα.

Για παράδειγµα, το κύµα καύ-
σωνα που έσπασε ρεκόρ στην 
Ισπανία, την Πορτογαλία και τη βο-
ρειοδυτική Αφρική τον Απρίλιο κα-
τέστη 100 φορές περισσότερο πιθα-
νό εξαιτίας της κλιµατικής αλλαγής, 
σύµφωνα µε το Παγκόσµιο ∆ίκτυο 
Καιρού (WWA). 

Η υπερθέρµανση 
του πλανήτη
Παρότι είναι νωρίς για τους επιστή-
µονες να πουν µε βεβαιότητα αν οι 
συνεχιζόµενοι καύσωνες του Ιου-
λίου σε πολλά µέρη της Ευρώπης, 
στις νοτιοδυτικές ΗΠΑ και στην Κί-
να οφείλονται στην κλιµατική αλ-
λαγή, δεν χωρεί αµφιβολία κατά 
τους ίδιους ότι αυτά τα ακραία συµ-
βάντα συνδέονται µε την υπερθέρ-
µανση του πλανήτη.

Ιδιαίτερα, µάλιστα, όταν συνδυ-
άζονται µε φυσικά καιρικά µοτίβα 
σαν τα συστήµατα υψηλής πίεσης 
και το Ελ Νίνιο.Για παράδειγµα στο 
Ηνωµένο Βασίλειο, οι θερµοκρα-
σίες ξεπέρασαν τους 40 βαθµούς 
Κελσίου για πρώτη φορά τον περα-
σµένο Ιούλιο, εξέλιξη που θα ήταν 
σχεδόν απίθανη χωρίς την κλιµατι-
κή αλλαγή, σύµφωνα µε το WWA.

«Θόλοι θερµότητας» 
και αεροχείµαρροι
Οι καύσωνες επίσης έχουν µεγα-
λύτερη διάρκεια και είναι πιο έντο-
νοι λόγω των «θόλων θερµότητας» 
ένα ατµοσφαιρικό φαινόµενο που 
αποτελείται από µάζες ξηρού και 
θερµού αέρα που εµφανίζονται και 

εγκαθίσταται σε µια περιοχή για 
µεγάλο χρονικό διάστηµα. Οι µά-
ζες του θερµού-ξηρού αέρα ακι-
νητοποιούνται πάνω από αυτή την 
περιοχή δηµιουργώντας ένα είδος 
θόλου, που διατηρεί τη θερµότητα 
στην επιφάνεια της.

∆εν πρόκειται για ένα καινούρ-
γιο φαινόµενο, αλλά τα τελευταία 
χρόνια η µεγάλη συχνότητα της εµ-
φάνισης του θεωρείται απόρροια 
της κλιµατικής αλλαγής. Οι επιστή-
µονες συνδέουν την εµφάνιση του 
θερµικού θόλου µε τις θερµοκρασί-
ες των ωκεανών και το φαινόµενο 
του θαλάσσιου καύσωνα.

Μια σχετική θεωρία αναφέρει 
ότι οι υψηλότερες θερµοκρασίες 
στην Αρκτική – που έχει θερµανθεί 
περισσότερο από τέσσερις φορές 
πιο γρήγορα από τον παγκόσµιο µέ-
σο όρο – προκαλούν επιβράδυνση 
των ισχυρών ανέµων, που ονοµά-
ζονται αεροχείµαρροι (jet stream), 
και αυξάνουν την πιθανότητα εµφά-
νισης θόλων θερµότητας.

Ξηρασίες χωρίς τέλος
Η σύνδεση της κλιµατικής αλλα-
γής και των µεµονωµένων ξηρασι-
ών είναι δύσκολη. Κι αυτό γιατί η 
διαθεσιµότητα του νερού δεν εξαρ-
τάται µόνο από τη θερµοκρασία και 
τις βροχοπτώσεις. 

Ωστόσο οι µεγαλύτεροι και πιο 
έντονοι καύσωνες µπορούν να επι-
δεινώσουν την ξηρασία στεγνώ-
νοντας κυριολεκτικά τα εδάφη σε 
κάθε γωνιά της γης. Ο αέρας από 
πάνω τους στη συνέχεια θερµαίνε-

ται πιο γρήγορα, οδηγώντας σε πε-
ρισσότερο έντονη ζέστη. Η ζήτηση 
νερού από τους ανθρώπους και τη 
γεωργία σε ζεστές καιρικές συνθή-
κες ασκεί ακόµη µεγαλύτερη πίεση 
στην παροχή νερού.

Σε πολλές περιοχές της Ανατο-
λικής Αφρικής, η συνεχιζόµενη ξη-
ρασία έχει αφήσει εκτεθειµένους 
περισσότερους από 20 εκατοµµύρια 
ανθρώπους στον κίνδυνο να µεί-
νουν χωρίς ούτε τη βασική τροφή. 
Και η αλήθεια είναι ότι η κλιµατική 
αλλαγή έκανε αυτή την ξηρασία πά-
νω από 100 φορές πιο πιθανή, σύµ-
φωνα και πάλι µε το WWA.

Ένας κόσµος
ζωσµένος στις φλόγες
Οι πυρκαγιές εκδηλώνονται φυ-
σικά ή µε ανθρώπινη παρέµβαση 
σε πολλά µέρη του κόσµου. Είναι 
δύσκολο να καταλήξουν οι επιστή-
µονες αν η κλιµατική αλλαγή έχει 
προκαλέσει αύξηση των πυρκα-
γιών, επειδή εµπλέκονται και άλ-
λοι παράγοντες, όπως οι αλλαγές 
στη χρήση γης.

Ορισµένες περιοχές – όπως οι 
δυτικές ΗΠΑ – έχουν καταγράψει 
µια αύξηση της έκτασης τους, που 
κάηκε από πυρκαγιές, αλλά οι πα-
γκόσµιες σχετικές τάσεις είναι πε-
ρισσότερο περίπλοκες. Ωστόσο, οι 
επιστήµονες εκτιµούν ότι η κλιµατι-
κή αλλαγή καθιστά πιο πιθανές τις 
καιρικές συνθήκες που απαιτούνται 
για την εκδήλωση δασικών πυρκα-
γιών.

Η ακραία και µακροχρόνια ζέ-

στη αντλεί όλο και περισσότερη 
υγρασία από το έδαφος και τη βλά-
στηση. Αυτές οι ξηρές συνθήκες 
παρέχουν το «καύσιµο» για πυρκα-
γιές, οι οποίες µπορούν να εξαπλω-
θούν µε απίστευτη ταχύτητα, ιδιαί-
τερα εάν οι άνεµοι είναι ισχυροί, 
όπως συµβαίνει τις τελευταίες µέ-
ρες στην Ελλάδα.

Ακραίες βροχοπτώσεις
Όσο πιο ζεστός γίνεται ο κόσµος, 
τόσο περισσότερη υγρασία µπορεί 
να κρατήσει η ατµόσφαιρα. Αυτό 
έχει ως αποτέλεσµα περισσότερα 
σταγονίδια και πιο έντονες βροχο-
πτώσεις, µερικές φορές για µικρό-
τερο χρονικό διάστηµα και πάνω 
από µικρότερη περιοχή. 

Το 2022, το Πακιστάν έζησε 
τον πιο υγρό Ιούλιο και Αύγουστο 
που έχει καταγραφεί στην ιστορία 
του, που προκάλεσαν καταστροφι-
κές πληµµύρες, οι οποίες έπληξαν 
περισσότερους από 33 εκατοµµύ-
ρια ανθρώπους. Είναι πολύ πιθανό 
η κλιµατική αλλαγή να έπαιξε ση-
µαντικό ρόλο σε αυτή την εξέλιξη, 
σύµφωνα µε το WWA, αλλά µπο-
ρεί να ενεπλάκησαν και άλλα φυ-
σικά καιρικά µοτίβα, όπως είναι οι 
µουσώνες.

Οι ακραίες βροχοπτώσεις και 
οι πληµµύρες σάρωσαν επίσης και 
άλλες περιοχές, συµπεριλαµβανο-
µένης της ∆υτικής Αφρικής µετα-
ξύ του Μαΐου και του Οκτωβρίου 
2022, και τη Νέα Ζηλανδία τον Φε-
βρουάριο του 2023. Παρότι οι επι-
στήµονες δεν µπορούν να πουν µε 
σιγουριά ότι προκλήθηκαν από την 
κλιµατική αλλαγή, σηµειώνουν ότι 
οι πληµµύρες συνάδουν απόλυτα µε 
τις αλλαγές που αναµένουν σε έναν 
κόσµο που δεν σταµατά να θερµαί-
νεται συνεχώς.
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O υδράργυρος έχει κολλήσει πάνω από 39 βαθµούς 
Κελσίου  για περισσότερες από 27 συνεχόµενες µέρες, 

σπάζοντας το τελευταίο σχετικό ρεκόρ του 1994



28
Σάββατο 22 & Κυριακή 23 Ιουλίου 2023ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑTODAY  PRESSFR

EETODAY  PRESSFR
EE

Του Πέτρου Κουβάτσου 
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ/

«Ό
ταν αναλάβα-
µε την ∆ηµο-
τ ική Αρχή το 
2019 βρεθήκαµε 

µπροστά σε µια αντικειµενικά δύ-
σκολη κατάσταση”, ανέφερε στη 
συνέντευξη που µας παραχώρησε 
ο ∆ήµαρχος Χαΐδαρίου, κ. Βαγγέ-
λης Ντηνιακός και περιέγραψε µε 
ποιον τρόπο κατάφερε να αντιστρέ-
ψει αυτήν την κατάσταση. Παράλ-
ληλα, ο δήµαρχος Χαϊδαρίου ενη-
µερώνει για τις πρωτοβουλίες που 
αναλαµβάνει για την υλοποίηση µε-
γάλων έργων στην πόλη της ∆υτι-
κής Αθηνάς και φυσικά απάντησε 
για το µείζον θέµα της εγκατάστα-
σης τερµατικών σταθµών LNG.

Αναλυτικά, η συνέντευξη του 
δηµάρχου Χαϊδαρίου, κ. Βαγγέλη 
Ντηνιακού έχει ως εξής:

n  Κύριε ∆ήµαρχε, θα θέλαµε 
να ξεκινήσουµε τη συνέντευξή 
µας µε το θέµα της εγκατάστα-
σης τερµατικών σταθµών LNG 
και την σθεναρή στάση του δή-
µου κατά αυτού του ενδεχοµέ-
νου. Μάλιστα στείλατε και επι-
στολή στον Πρωθυπουργό.
Ακριβώς. Μια τέτοια εξέλιξη θα 
ήταν καταστροφική για το Χαϊδάρι 
αλλά και για όλη τη ∆υτική Αθήνα, 
τους ∆ήµους του Πειραιά και συνο-
λικά το Λεκανοπέδιο, επειδή: 

� Θα  προκαλέσει µόλυνση της  
ατµόσφαιρας  µε εκλύσεις αερίων 
όπως διοξείδιο του άνθρακα και µε-
θάνιο. Ανάλογα µε τη δυναµικότητά 
της, µια τέτοια µονάδα ηλεκτροπα-
ραγωγής µπορεί να έχει ως αποτέ-
λεσµα τη δηµιουργία ενός κώνου 
καυσαερίων πολλών χιλιοµέτρων.

� Θα  προσθέσει ακόµη µια βι-
οµηχανική δραστηριότητα στην ευ-
ρύτερη περιοχή που είναι ήδη ιδι-

αίτερα επιβαρυµένη λόγω των 
Ναυπηγείων, των διυλιστηρίων 
στον Ασπρόπυργο, των πολλών βι-
οµηχανιών στο Θριάσιο Πεδίο, του 
ΧΥΤΑ Φυλής.

� Η  συνεχής κυκλοφορία και 
ο πολυήµερος ελλιµενισµός  των 
µεγάλων δεξαµενόπλοιων που θα 
τροφοδοτούν τις εγκαταστάσεις  θα 
υποβαθµίσει  ακόµη περισσότερο 
µια περιοχή µεγάλης πολιτιστικής 

και ιστορικής σηµασίας,  πάνω στη 
διαδροµή της αρχαίας Ιεράς Οδού 
και δίπλα στον Ναό της Αφαίας.

 �  Το πιο σηµαντικό απ’ όλα, 
προκαλεί µεγάλους κινδύνους  για 
την ασφάλεια των κατοίκων.  Κα-
ταρχήν των κοντινών στα Ναυπηγία 
οικισµών,  συνολικά του Χαϊδαρίου 
και της ευρύτερης περιοχής.  Σε πε-
ρίπτωση βιοµηχανικού ατυχήµατος,  
είτε κατά την εκφόρτωση και απο-

θήκευση του υγροποιηµένου αερί-
ου  είτε κατά την καύση του για την 
παραγωγή ενέργειας ,  οι καταστρο-
φές µπορεί να είναι ανυπολόγιστες.  
Εκτός από τις άµεσες συνέπειες και 
το πιθανό κόστος σε ανθρώπινες 
ζωές µιας έκρηξης,  εξίσου επικίν-
δυνη για την υγεία των κατοίκων θα 
ήταν η έκλυση στην ατµόσφαιρα το-
ξικών αερίων, τα οποία  µάλιστα θα  
έφταναν σε πολύ µεγάλες αποστά-
σεις.  Παράλληλα, διαρκής θα είναι 
ο κίνδυνος µιας διαρροής στη θά-
λασσα του ψυκτικού υγρού που δι-
ατηρεί το φυσικό αέριο σε υγροποι-
ηµένη µορφή. Αυτοί οι πολλαπλοί 
κίνδυνοι  είναι και ο λόγος που αντί-
στοιχες εγκαταστάσεις δηµιουργού-
νται πάντα  σε πολύ µεγάλη απόστα-
ση  από κατοικηµένες περιοχές!

n  Αν σας ζητούσαµε να µας κά-
νετε έναν συνοπτικό απολογι-
σµό στις παρεµβάσεις σας στην 
τρέχουσα δηµοτική θητεία, που 
θα στεκόσασταν; 
Όταν αναλάβαµε την ∆ηµοτική Αρ-
χή τον Σεπτέµβριο του 2019 βρεθή-
καµε µπροστά σε µια αντικειµενικά 
δύσκολη κατάσταση στον ∆ήµο και 
στην πόλη.

Η οικονοµική κατάσταση του 
∆ήµου ήταν οριακή, κυρίως λόγω 
του µεγάλου κόστους µισθοδοσί-
ας που δηµιουργήθηκε από επιλο-
γές της προηγούµενης ∆ιοίκησης. 
Αυτό έχει σαν αποτέλεσµα να µην 
υπάρχουν διαθέσιµοι ίδιοι πόροι 
για έργα και µελέτες, η πρόοδος 
της πόλης να εξαρτάται σχεδόν απο-
κλειστικά από την διασφάλιση πη-
γών χρηµατοδότησης.

Παράλληλα, πολύ λίγα έργα 
υλοποιήθηκαν στο Χαϊδάρι καθ’ 
όλη την τελευταία δεκαετία, ενώ έρ-
γα για τα οποία είχε βρεθεί χρηµα-

ΒΑΓΓΕΛΗΣ ΝΤΗΝΙΑΚΟΣ
(∆ΗΜΑΡΧΟΣ ΧΑΪ∆ΑΡΙΟΥ)

«Σχέδιό μας το Χαϊδάρι να μετατραπεί 
σε μια αληθινά “έξυπνη πόλη”»

«…µε ηλεκτρονική εξυπηρέτηση των κατοίκων σε όλο και περισσότερους τοµείς»

‘‘

«Η διεκδίκηση 
και διασφάλιση 
χρηµατοδοτήσεων για νέα 
έργα υποδοµών, από κάθε 
διαθέσιµη πηγή είναι 
πρώτη προτεραιότητά µας. 
Άµεσα πετύχαµε  
την ένταξη 
έργων συνολικού 
Προϋπολογισµού  
άνω των  
10 εκατοµµυρίων  
ευρώ»



τοδότηση απεντάχθηκαν κατά τους 
τελευταίους μήνες της θητείας της 
προηγούμενης Διοίκησης, λόγω 
ανωριμότητας των μελετών και γε-
νικής έλλειψης προεργασίας.

Οι βασικές κοινωφελείς υποδο-
μές (πεζοδρόμια, πλατείες, χώροι 
πρασίνου) ήταν κακοσυντηρημένοι 
και χρήζουν άμεσων παρεμβάσεων.

Η καθαριότητα στην πόλη πα-
ρουσίαζε μεγάλες ελλείψεις, η 
ανακύκλωση δεν υλοποιούνταν 
καθόλου, σε πολλά σημεία του Χαϊ-
δαρίου είχαν συσσωρευτεί σωροί 
από μπάζα και ογκώδη αντικείμε-
να.

Πρώτη προτεραιότητά μας λοι-
πόν ήταν η διεκδίκηση και διασφά-
λιση χρηματοδοτήσεων για νέα έρ-
γα υποδομών, από κάθε διαθέσιμη 
πηγή. Γιατί μόνον έτσι μπορεί να 
αλλάξει ριζικά η εικόνα της πόλης. 
Άμεσα πετύχαμε την ένταξη έργων 
συνολικού Προϋπολογισμού άνω 
των 10 εκατομμυρίων ευρώ. Ενδει-
κτικά αναφέρω την αποκατάσταση 
και επανάχρηση του Πύργου Πα-
λατάκι, την βιοκλιματική ανάπλα-
ση της κεντρικής πλατείας του Δά-
σους Χαϊδαρίου, την ανάπλαση της 
περιοχής της Αστυθέας και της κε-
ντρικής οδού Στρ. Καραϊσκάκη, 
την συντήρηση και ενεργειακή 
αναβάθμιση του Κλειστού Γηπέ-
δου στο Α’ Αθλητικό Κέντρο.

Στον ίδιο τομέα, την διασφά-
λιση χρηματοδοτήσεων, υποβάλ-
λαμε ώριμες προτάσεις συνολικού 
Προϋπολογισμού 18 εκατομμυρί-
ων Ευρώ στο Πρόγραμμα Αντώ-
νης Τρίτσης.

Ένας πολύ σημαντικός στόχος 

και βασική προεκλογική μας δέ-
σμευση ήταν η λειτουργία Δημο-
τικής Συγκοινωνίας που να συνδέ-
ει όλες τις συνοικίες του Χαϊδαρίου 
με το κέντρο του Δήμου και τον 
Σταθμό Μετρό Αγία Μαρίνα. Τα 
Χριστούγεννα του 2020 ξεκίνησε 
η γραμμή 1, που συνδέει το Αττι-
κό Νοσοκομείο και την συνοικία 
της Γρηγορούσας με το Μετρό. Τον 
Απρίλιο του 2021 ξεκίνησε η πιλο-
τική γραμμή Δημοτικής Συγκοι-
νωνίας Δάσος – κεντρικό Χαϊδάρι 
– Σταθμός Αγία Μαρίνα με προ-
κράτηση θέσεων μέσω εφαρμογής 
στα κινητά τηλέφωνα. Είναι μια 
πρωτοποριακή για όλη τη χώρα 
λειτουργία που υλοποιείται σε συ-
νεργασία με τον ΟΑΣΑ και την επι-
στημονική ομάδα του Πανεπιστη-
μίου Θεσσαλίας. Ακολούθησαν οι 
υπόλοιπες γραμμές της δημοτικής 
Συγκοινωνίας, αξιοποιώντας τα 
3 νέα λεωφορεία που απέκτησε ο 
Δήμος με χρηματοδότηση από το 
Πρόγραμμα Φιλόδημος.

Ολοκληρώθηκαν οι εργολα-
βίες για την ανακατασκευή συνο-
λικά 28 Παιδικών Χαρών σε όλη 
την πόλη. Οι εργασίες αυτές πραγ-
ματοποιήθηκαν μετά από πολυετή 
καθυστέρηση και αφού κατορθώ-
σαμε να επιλύσουμε μια σειρά από 
γραφειοκρατικά εμπόδια.

Η Διεύθυνση Καθαριότητας 
και Περιβάλλοντος αναβαθμίστη-
κε, έχουν διπλασιαστεί τα καθημε-
ρινά δρομολόγια της αποκομιδής, 
πραγματοποιείται τακτικό πλύσιμο 
και απολύμανση των κάδων και εκ-
στρατείες καθαρισμού και συντή-
ρησης σε πλατείες και κοινόχρη-

στους χώρους. Η βελτίωση στην 
ποιότητα της καθημερινής ζωής 
των κατοίκων είναι ήδη αισθητή.

Η Υπηρεσία Πρασίνου έχει κι 
αυτή εντατικοποιήσει το έργο της, 
με συνεχείς παρεμβάσεις συντή-
ρησης και επαύξησης του Πρασί-
νου. Έχουμε υπογράψει Σύμφω-
νο Συνεργασίας με το Γεωπονικό 
Πανεπιστήμιο, ώστε να έχουμε την 
επιστημονική συνδρομή του στον 
σχεδιασμό και την υλοποίηση των 
παρεμβάσεών μας.

Δημιουργήσαμε τη νέα Δομή 
του Γραφείου Δημότη, για την υπο-
δοχή, διαχείριση και ταχύτερη επί-
λυση των προβλημάτων που ανα-
φέρουν οι κάτοικοι στις Δημοτικές 
υποδομές. Η λειτουργία του Γρα-
φείου Δημότη υποστηρίζεται από 
ειδική ηλεκτρονική εφαρμογή 
στον ιστότοπο του Δήμου.

Θα σταματήσω σε αυτά τα πο-
λύ βασικά, για να μην καταχραστώ 
τον χώρο της εφημερίδας σας.

n  Πόσο δύσκολο είναι σε αυτό 
το περιβάλλον (πανδημία, ενερ-
γειακή κρίση) να καταφέρετε 
να υλοποιήσετε το τεχνικό πρό-
γραμμά σας και σε ποιους τομείς 
ρίχνετε το βάρος σας;

Όπως προανέφερα, η οικονο-
μική κατάσταση του Δήμου δεν 
μας επέτρεπε να υλοποιήσουμε με-

γάλης κλίμακας έργα από ίδιους 
πόρους. Τα Τεχνικά Συνεργεία του 
Δήμου επικεντρώθηκαν στις συ-
ντηρήσεις πεζοδρομίων και οδο-
στρωμάτων που σε πολλά σημεία 
της πόλης φέρουν έντονα τα σημά-
δια της φυσικής φθοράς του χρό-
νου. Παράλληλα, δώσαμε βάρος 
στις παρεμβάσεις στα σχολικά κτί-
ρια για την επιδιόρθωση καθημερι-
νών μικροζημιών αλλά και για με-
γαλύτερες εργασίες αναβάθμισης 
των υποδομών (μονώσεις, χώροι 
υγιεινής, προαύλια κλπ).

Για τα μεγαλύτερης κλίμακας 
έργα, σας περιέγραψα την διαρκή 
αναζήτηση χρηματοδοτήσεων που 
πραγματοποιούμε, η οποία μας επι-
τρέπει να είμαστε πολύ αισιόδοξοι 
για το μέλλον. Επίσης, κατορθώ-
σαμε να ωριμάσουμε με άρτιο τρό-
πο και ήδη να δημοπρατήσουμε τα 
λίγα έργα που είχαμε παραλάβει 
ενταγμένα σε Προγράμματα αλ-
λά δυστυχώς είχαν μεγάλες ελλεί-
ψεις στις μελέτες και στην προετοι-
μασία τους.

n  Έχετε προγραμματίσει κά-
ποιες δράσεις για το προσεχές 
διάστημα που θα μπορούσατε 
να ανακοινώσετε;
Προετοιμάσαμε την αντικατάστα-
ση όλου του Δημοτικού οδοφωτι-
σμού με led, έργο με το οποίο θα 

ενισχυθεί ο φωτισμός σε κάθε ση-
μείο του Χαϊδαρίου ενώ παράλλη-
λα θα επιτύχουμε σημαντική οικο-
νομία στην κατανάλωση ρεύματος.

Σε πολύ προχωρημένο στάδιο 
είναι οι συζητήσεις με το Υπουρ-
γείο Εθνικής Άμυνας για την δη-
μιουργία του Μουσείου της Εθνι-
κής Αντίστασης στον ιστορικό 
χώρο του Μπλοκ 15 στο Στρατόπε-
δο Χαϊδαρίου. Έχουμε συμφωνή-
σει με το Υπουργείο για την διάνοι-
ξη ανεξάρτητης από το Στρατόπεδο 
οδού πρόσβασης στον χώρο του 
Μπλοκ 15 από σημείο της πόλης 
μας. Η μεγάλη διεκδίκηση του Δή-
μου μας για την ολοκλήρωση της 
παραχώρησης στον Δήμο έκτασης 
55 στρεμμάτων από το Στρατόπεδο 
βρίσκεται επίσης σε καλό δρόμο. Η 
προμελέτη του Δήμου για την έκτα-
ση προβλέπει την αξιοποίησή της 
ως χώρου πρασίνου και αθλητι-
κών δραστηριοτήτων, δημιουργώ-
ντας έτσι ένα νέο σημείο αναψυχής 
και περιπάτου για τους κατοίκους 
του Χαϊδαρίου και της Δυτικής 
Αθήνας.

n  Είστε από τους πιο νέους δη-
μάρχους της χώρας. Από την μέ-
χρι τώρα εμπειρία σας αυτό εί-
ναι ένα πλεονέκτημα που μπορεί 
να αξιοποιηθεί στον χώρο της το-
πικής αυτοδιοίκησης;
Οι νέες ιδέες και η διάθεση για 
αξιοποίηση των σύγχρονων τε-
χνολογιών προς όφελος της πό-
λης και των κατοίκων, μπορούν να 
αποτελέσουν το πλεονέκτημα στο 
οποίο αναφέρεστε. Το σχέδιό μας 
για το Χαϊδάρι είναι να μετατραπεί 
σε μια αληθινά «έξυπνη πόλη», με 
ηλεκτρονική εξυπηρέτηση των 
κατοίκων σε όλο και περισσότε-
ρους τομείς. Μια «πράσινη πόλη» 
με μειωμένο ενεργειακό αποτύ-
πωμα και γενικευμένη εφαρμο-
γή της ανακύκλωσης και της δι-
αλογής στην πηγή. Μια πόλη της 
απασχόλησης και της ανάπτυξης, 
με εξωστρεφή χαρακτηριστικά και 
αποτελεσματικές δράσεις διασύν-
δεσης των ανέργων με τις επιχει-
ρήσεις και τόνωσης της νέας επι-
χειρηματικότητας. Πιστεύω ότι 
αυτό το όραμα για το μέλλον εκ-
φράζει τις απόψεις και της δικής 
μου γενιάς και των ακόμη νεότε-
ρων.

Θα έλεγα λοιπόν ότι επιδίωξή 
μας πρέπει να είναι οι νέοι άνθρω-
ποι και η δυναμική που διαθέτουν 
να αποτελέσουν ένα πλεονέκτημα 
συνολικά για το Χαϊδάρι. Για αυτό 
εργαζόμαστε.
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Συνέδριο του
ευρωπαϊκού 
προγράμματος 
για την προαγωγή 
υγείας των Ρομά
στο Χαλάνδρι

Το καταληκτικό συνέδριο του ευ-
ρωπαϊκού προγράµµατος Roma 
Health Care II, µε τη συµµετοχή 
υψηλόβαθµων κυβερνητικών αξι-
ωµατούχων των χωρών – εταίρων, 
το οποίο οργάνωσε ο ∆ήµος Χα-
λανδρίου, αποτέλεσε το επιστέ-

γασµα µιας τριετούς προσπάθει-
ας για την περαιτέρω προώθηση 
της κοινωνικής ένταξης των πλη-
θυσµών Ροµά, µέσω της προαγω-
γής υγείας και της καταπολέµησης 
του αναλφαβητισµού σε θέµατα 
υγείας.

Στο πλαίσιο τη διοργάνωσης, 
παρουσιάστηκαν τα πολύ ενδιαφέ-
ροντα αποτελέσµατα που καταγρά-
φηκαν από τη σύσταση και τη λει-
τουργία των κέντρων προαγωγής 
υγείας των Ροµά, την εκπαίδευση 
και την πιστοποίηση των διαµεσο-
λαβητών υγείας.

Οι προσκεκληµένοι από όλες 
τις χώρες που συµµετείχαν στο 

πρόγραµµα (Γερµανία, Ουγγαρία, 
Βουλγαρία, Ρουµανία και Β. Μα-
κεδονία) κατέθεσαν τις εµπειρίες 
τους από την εφαρµογή του προ-
γράµµατος ενώ όλοι οι συµµετέ-
χοντες, των πανεπιστηµιακών συ-
µπεριλαµβανοµένων, τόνισαν τη 
σηµασία του ρόλου των διαµεσο-
λαβητών και την ανάγκη περαιτέ-
ρω αύξησης του αριθµού τους.

ΕΝ ΟΙΚΩ... 

Πρόεδρος ΚΕ∆Ε: ∆ιάψευση περί 
ευθύνης των δήμων για τις πυρκαγιές

Ο 
πρόεδρος της ΚΕ∆Ε 
Λάζαρος Κυρίζογλου 
διέψευσε όσα του απο-
δίδονται πως ανέφερε 

σε πρόσφατη τηλεοπτική του πα-
ρέµβασή για τις πυρκαγιές και πε-
ρί ευθύνης των δήµων.

Πιο συγκεκριµένα εξέφρασε 
την έκπληξή του διαβάζοντας δη-
µοσίευµα µε τίτλο «Πρόεδρος της 
ΚΕ∆Ε: Φταίνε οι ∆ήµοι για τις 
φωτιές», το οποίο έχει αναπαρα-
χθεί. Πρόκειται για αυθαίρετη και 
κακοήθη παραχάραξη της αλήθειας 
διότι ο πρόεδρος της ΚΕ∆Ε ουδέ-
ποτε προέβη σε τέτοια δήλωση.

Αντιθέτως αναφέρθηκε στο γε-
γονός ότι οι φωτιές δεν ξεκίνησαν 
από περιοχές ευθύνης των ∆ήµων.

Ο κ. Κυρίζογλου υπογράµµι-
σε ότι οι δήµοι είναι υπεύθυνοι για 
τον καθαρισµό και τις αποψιλώ-
σεις των εντός σχεδίου οικοπέδων 
και πάρκων. Σηµείωσε ότι όντως 

φέτος οι συµβάσεις για την πρό-
σληψη των εποχικών δασοπυρο-
σβεστών έγιναν πεντάµηνες από 
τετράµηνες και καλό θα είναι να 
γίνουν εξάµηνες, µε έναρξη από 

τον Μάιο, που ξεκινά η αντιπυρι-
κή περίοδος. Χαρακτήρισε ως θε-
τική εξέλιξη το γεγονός ότι φέτος 
υπήρξε αύξηση των σχετικών πό-
ρων για τους καθαρισµούς και τις 
αποψιλώσεις. Τόνισε δε ότι οι δή-
µοι στην συντριπτική τους πλειο-
ψηφία προέβησαν σε καθαρισµούς 
για την περιοχή και τους χώρους 
ευθύνης τους.

Υπογράµµισε ωστόσο ότι χρει-
άζεται µια άλλη φιλοσοφία και 
µία άλλη στρατηγική για τις δασι-
κές πυρκαγιές. Πρέπει, είπε, να γί-
νει στελέχωση της υποστελεχωµέ-
νης και αποδεκατισµένης ∆ασικής 
Υπηρεσίας, όπως επίσης και να 
ενισχυθεί µε τον κατάλληλο και 
σύγχρονο εξοπλισµό.

Ξεκίνησαν οι 
αυτοψίες στις 
πυρόπληκτες 
επιχειρήσεις του 
Δήμου Σαρωνικού

Ξεκίνησαν µε ταχείς ρυθµούς, οι 
αυτοψίες και καταγραφές των ζηµι-
ών σε πυρόπληκτες επιχειρήσεις, 
φορείς µη κερδοσκοπικού χαρα-
κτήρα και αγροτικές εκµεταλλεύ-
σεις που επλήγησαν από τη πυρ-
καγιά της 17ης Ιουλίου 2023, στις 
περιοχές του ∆ήµου Σαρωνικού.

Οι σχετικές καταγραφές γί-
νονται από τις επιτροπές κρατι-
κής αρωγής της Περιφερειακής 
Ενότητας Ανατολικής Αττικής σε 
συνεργασία µε τις αρµόδιες υπη-
ρεσίες της Γενικής Γραµµατείας 

Αποκατάστασης Φυσικών Κατα-
στροφών και Κρατικής Αρωγής 
του Υπουργείου Κλιµατικής Κρί-
σης και Πολιτικής Προστασίας, 
υπό το συντονισµό του Υφυπουρ-
γού Κλιµατικής Κρίσης και Πο-
λιτικής Προστασίας, κ. Χρήστου 

Τριαντόπουλου. Οι ενδιαφερόµε-
νοι µπορούν να απευθύνονται για 
πληροφόρηση στον Περιφερειακό 
Συντονιστή Κρατικής Αρωγής της 
Περιφέρειας Αττικής (grppna@
patt.gov.gr) ή εναλλακτικά στο 
Γραφείο Αντιπεριφερειάρχη Ανα-
τολικής Αττικής (213 2005122-24) 
προκειµένου να υποβάλλουν αίτη-
ση στις αρµόδιες επιτροπές κρατι-
κής αρωγής της Περιφερειακής 
Ενότητας Ανατολικής Αττικής για 
αυτοψία και εκτίµηση των ζηµιών 
που έχουν υποστεί.

Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο Αλίµου 
καταδίκασε οµόφωνα την βιοµη-
χανία αγωγών των εταιρειών του 
Οµίλου “Άλιµος Ψυχαγωγική ΙΚΕ” 
και “Ανάπλαση Παραλίας Αλίµου 
ΕΠΕ”, εναντίον υπαλλήλων και αι-
ρετών του ∆ήµου Αλίµου.
Όπως ανέφερε στην εισήγησή του 
στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο, ο ∆ήµαρ-
χος Ανδρέας Κονδύλης, πρόκειται 
για µία συστηµατική τακτική (περισ-
σότερα από 80 δικόγραφα), για να 
µην µπορέσει ο ∆ήµος να εφαρµό-
σει τα µέτρα που δικαιούται. “Mου 
ζητάνε 850.000 ευρώ γιατί είπα ότι 
έχουν εγκαταλείψει το παραλιακό 
µέτωπο και ότι είναι καταπατητές. Τι 
είπα; Είναι ψέµατα αυτά; Μου πρό-
τειναν ακόµη να σβήσω τα πρόστι-
µα για να αποσύρουν τη µήνυση” εί-
πε ο Ανδρέας Κονδύλης.

Ψήφισµα καταδίκης 
των ποινικών 
διώξεων σε βάρος 
υπαλλήλων και 
αιρετών του ∆ήµου 
Αλίµου
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ΕΝ ∆ΗΜΩ/
Του Πέτρου Κουβάτσου 

Α
νακοίνωση – απάντη-
ση µε “τρεις αλήθειες” 
εξέδωσε η Περιφέρεια 
Αττικής γ ια τα όσα 

ακούστηκαν µετά το ξέσπασµα των 
πυρκαγιών στην Αττική.

Χαρακτηριστικά, η ανακοίνω-
ση ανέφερε: “Τις τελευταίες ώρες 
διάφορα «παπαγαλάκια»,  που είτε 
δηλώνουν υποψήφιοι περιφερειάρ-
χες, είτε προέρχονται κυρίως από 
τον κοµµατικό χώρο του ΣΥΡΙΖΑ 
, διακινούν από τα µέσα ενηµέρω-
σης την ψευδέστατη άποψη πως δή-
θεν η Περιφέρεια Αττικής προχώ-
ρησε µε µεγάλη καθυστέρηση στην 
προκήρυξη διαγωνισµού για την µί-
σθωση µηχανηµάτων που αφορούν 
τις ανάγκες της αντιπυρικής περιό-
δου.- -Στο ψέµα αυτό απαντάµε µε 
τρεις αλήθειες.

Πρώτη αλήθεια
Για πρώτη φορά στα χρονικά της Περι-
φέρειας Αττικής, η σηµερινή ∆ιοίκηση 
προχώρησε στην προκήρυξη δηµοσί-
ου µειοδοτικού διαγωνισµού µε αντι-
κείµενο τη «µίσθωση µηχανηµάτων 
έργου και οχηµάτων για την αντιµετώ-
πιση κινδύνων αντιπυρικής περιόδου 

2023 και 2024». Είναι µια επιλογή που 
ενισχύει τη διαφάνεια και προστατεύ-
ει το δηµόσιο συµφέρον.

∆εύτερη αλήθεια
 Μέχρι σήµερα η µίσθωση των µηχα-
νηµάτων για τις ανάγκες της αντιπυ-
ρικής περιόδου,  γίνεται τόσο από τη 

σηµερινή όσο και από τις προηγού-
µενες διοικήσεις , µέσα από τη διαδι-
κασία του µητρώου εργοληπτών. Με 
τη διαδικασία αυτή µισθώθηκαν τα 
µηχανήµατα και οι υδροφόρες που 
έχει η Περιφέρεια  Αττικής στη διά-
θεση της από την πρώτη ηµέρα που 
ξεκίνησε η φετινή αντιπυρική περίο-

δος. Ο διαγωνισµός που έχει προκη-
ρυχθεί σε καµία περίπτωση δεν επη-
ρέασε την ικανότητα της περιφέρειας 
να έχει στη διάθεση της τον εξοπλι-
σµό που χρειάζεται, την ώρα που τον 
χρειάζεται.

Τρίτη αλήθεια
Σε καµία περίπτωση ο συγκεκριµένος 
διαγωνισµός και ο χρόνος που εξελίσ-
σεται  δεν επηρεάζει  την επιχειρησι-
ακή αποτελεσµατικότητα της αρµόδι-
ας διεύθυνσης πολιτικής προστασίας 
και την ικανότητα της να συνδράµει το 
έργο της Πυροσβεστικής, όπως απο-
δεικνύεται άλλωστε διαρκώς το προ-
ηγούµενο διάστηµα  κι αποδείχθη-
κε ακόµη περισσότερο, τις τελευταίες  
ηµέρες, στις µεγάλες πυρκαγιές που 
πλήττουν την Αττική, όπου διαθέτου-
µε  στην Πυροσβεστική δεκάδες οχή-
µατα και µηχανήµατα έργου.”

Περιφέρεια Αττικής: Ο φθηνός 
λαϊκισμός πάνω στις στάχτες 

βλάπτει το συμφέρον της Αττικής

Επιστολή Μώραλη σε Χρυσοχοΐδη 
για το κέντρο του ΟΚΑΝΑ
Ο ∆ήµαρχος Πειραιά Γιάννης 
Μώραλης απέστειλε επιστολή στον 
Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐ-
δη για το θέµα του ΟΚΑΝΑ, στην Ε΄ 
∆ηµοτική Κοινότητα.

Ο κ. Μώραλης ζητάει από τον κ. 
Χρυσοχοΐδη να σταµατήσει άµεσα η 
λειτουργία του Κέντρου, όποιας µορ-
φής και αν είναι αυτή, καθώς, αφε-
νός δεν πληροί τον Νόµο αφού εί-
ναι δίπλα σε σχολική µονάδα, µέσα 
στο εµπορικό κέντρο της Ε’ Κοινότη-
τας και φυσικά όχι κοντά σε κεντρικές 
«πιάτσες» και αφετέρου δεν είναι δυ-
νατόν να επιβάλλεται η όποια δοµή 

χωρίς να έχει προηγηθεί η οποιαδή-
ποτε διαβούλευση µε την τοπική κοι-
νωνία. Επίσης, ζητάει µια συνάντη-
ση το συντοµότερο δυνατό, ώστε να 

ξεκαθαριστεί οριστικά µια υπόθεση, 
η οποία από την αρχή µέχρι σήµερα 
έχει ξεσηκώσει, απόλυτα δικαιολογη-
µένα, την τοπική κοινωνία.

Ο ∆ήµαρχος Πειραιά επισηµαίνει 
πως πρόκειται για ένα ζήτηµα ιδιαίτε-
ρης σηµασίας και προτεραιότητας για 
τη ∆ηµοτική Αρχή, ξεκαθαρίζοντας 
για µια ακόµα φορά την οµόφωνη 
απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου 
Πειραιά αλλά και των λοιπών φορέ-
ων της πόλης, να µην δεχθούν ξανά, 
ούτε τέτοιου είδους αιφνιδιασµούς σε 
σοβαρά θέµατα ούτε αποφάσεις ερή-
µην των εκπροσώπων της πόλης.

Σειρά θεµάτων που άπτονται του τοµέα του, έθεσε στον νέο υφυπουργό 
Πολιτισµού Χρίστο ∆ήµα, ο δήµαρχος ∆ιονύσου Γιάννης Καλαφατέλης.
Ο Γ. Καλαφατέλης, σε συνέχεια των διαδοχικών συναντήσεων που έχει 
πραγµατοποιήσει µε την υπουργό Πολιτισµού Λίνα Μενδώνη, συναντή-
θηκε µε τον αρµόδιο για θέµατα Σύγχρονου Πολιτισµού Χρίστο ∆ήµα.
Μεταξύ άλλων οι δύο άνδρες συζήτησαν το ζήτηµα της επίσπευσης των 
εργασιών για τη διαµόρφωση του αρχαιολογικού χώρου του Ικαρίου στη 
Ραπεντώσα ∆ιονύσου, σύµφωνα µε την προγραµµατική σύµβαση που 
έχει ήδη υπογραφεί µεταξύ Υπουργείου και ∆ήµου.
Επίσης, ο δήµαρχος έθεσε στον κ. ∆ήµα το ζήτηµα της δηµιουργίας Θε-
άτρου, στο πλαίσιο της ανάπλασης των ανενεργών λατοµείων του ∆ιο-
νύσου ενώ τον ενηµέρωσε και για το δίκτυο περιπατητικών διαδροµών 
που σχεδιάζει να υλοποιήσει ο ∆ήµος. Ο δήµαρχος ευχαρίστησε τον υφυ-
πουργό για τη συνάντηση, που πραγµατοποιήθηκε σε κλίµα σύµπνοιας 
και συναντίληψης, λαµβάνοντας τη δέσµευση του κ. ∆ήµα για την προ-
ώθηση των σχετικών θεµάτων του ∆ήµου το ταχύτερο δυνατόν.

Στο επίκεντρο η διαμόρφωση 
του αρχαιολογικού χώρου
του Ικαρίου στη Ραπεντώσα

Μήνυση από τον ∆ήµο Αγίας Βαρβάρας 
για την υποτιθέµενη «ηλεκτροπληξία»
Μία είδηση για υποτιθέµενη ηλε-
κτροπληξία παιδιού σε πλατεία της 
Αγίας Βαρβάρας απασχόλησε την δη-
µοτική επικαιρότητα της περιοχής τις 
προηγούµενες ηµέρες. Μάλιστα, Με 
δηµόσια παρέµβασή του ο δήµος Αγί-
ας Βαρβάρας τόνισε: “Οφείλουµε να 
επισηµάνουµε ότι όλα τα σχετικά δη-
µοσιεύµατα είναι ανακριβή και κανέ-
να στοιχείο δεν υπάρχει που να πιστο-

ποιεί την «καταγγελία». Αντιθέτως 
υπάρχουν πολλά στοιχεία που κατα-
δεικνύουν ότι υπάρχει σκοπιµότητα 
προφανώς για αντιπολιτευτικούς λό-
γους ενόψει των επερχόµενων δηµο-
τικών εκλογών.

Ο δήµος Αγίας Βαρβάρας, που 
κατήγγειλε, πολύ πριν από την κα-
ταγγελία, τη δολιοφθορά στον φωτι-
στικό στύλο, έκανε ήδη µήνυση και 

µέσα από τη δικαστική οδό θα απο-
καλυφθεί η αλήθεια σε όλες της τις 
διαστάσεις.”



– ∆ράσεις σε 
Θερµαϊκό κόλπο, 
Χαλκιδική, 
Αργοσαρωνικό 
κόλπο και Κρήτη 

– Συγκέντρωση και 
αποµάκρυνση 90 
τόνων πλαστικού 
µέχρι και το 2025, 
εκ των οποίων το 
60% µπορεί να 
µετατραπεί σε νέα 
ανακυκλωµένα 
προϊόντα

– Στρατηγική 
συνεργασία µε 
την «Εναλεία» για 
τον καθαρισµό 
των ακτών και των 
θαλασσών από τα 
πλαστικά και τα 
απορρίµµατα

Σ
την πρωτοβουλία COSMOTE BLUE 
για την προστασία των ελληνικών 
θαλασσών προχωρά η COSMOTE, 
επιβεβαιώνοντας τη δέσµευσή της για 

την προστασία του περιβάλλοντος. Βασικός στό-
χος της πρωτοβουλίας είναι η αποµάκρυνση της 
πλαστικής ρύπανσης από το θαλάσσιο περιβάλ-
λον της Ελλάδας, που αποτελεί πηγή ζωής και 
αναπόσπαστο κοµµάτι της ελληνικής πραγµα-
τικότητας και κουλτούρας. Η αποµάκρυνση των 
πλαστικών συµβάλλει στην προστασία του οικο-
συστήµατος και της βιοποικιλότητας στις θάλασ-
σες και εν τέλει σε ένα υγιές περιβάλλον για τον 
άνθρωπο. 

Η πρωτοβουλία COSMOTE BLUE ξεκινά µε 
δράσεις στις περιοχές του Θερµαϊκού κόλπου, της 
Χαλκιδικής, του Αργοσαρωνικού κόλπου και της 
Κρήτης, οι οποίες έχουν επιλεγεί λόγω της µεγά-
λης συγκέντρωσης πλαστικής ρύπανσης σε αυτές. 

Οι δράσεις υλοποιούνται σε συνεργασία µε την 
κοινωνική επιχείρηση «Εναλεία», και περιλαµβά-
νουν τον καθαρισµό των ακτών και του βυθού από 
τα σκάφη ψαράδων που συµµετέχουν στο δίκτυό 
της. Μετά τη συλλογή τους, τα απορρίµµατα και τα 
πλαστικά οδηγούνται για ανακύκλωση και υπεύ-
θυνη διαχείριση, καθώς µεγάλο µέρος αυτών κα-
ταλήγουν να επαναχρησιµοποιούνται για την πα-
ραγωγή νέων προϊόντων στο πλαίσιο της κυκλικής 
οικονοµίας. 

Μέχρι και το 2025, αναµένεται να συγκεντρω-
θούν 90 τόνοι πλαστικού. Εκτιµάται ότι περισσότε-
ροι από 52 τόνοι θα µπορέσουν να µετατραπούν σε 
νέα ανακυκλωµένα προϊόντα, όπως κάλτσες, µπου-
φάν, παπούτσια ακόµη και έπιπλα. Παράλληλα, θα 

έχουν πραγµατοποιηθεί εκπαιδεύσεις 200 και πλέ-
ον ψαράδων σε βιώσιµες µεθόδους αλιείας, καλές 
πρακτικές καθαρισµού των θαλασσών και υπεύθυ-
νη διαχείριση του αλιευτικού εξοπλισµού, ώστε να 
αποφεύγεται η µελλοντική πλαστική ρύπανση από 
δίχτυα και αλιευτικό εξοπλισµό και η µείωση των 
ιχθυαποθεµάτων.  

H προστασία του περιβάλλοντος αποτελεί βα-
σική προτεραιότητα για τον Όµιλο της Deutsche 
Telekom, στον οποίο ανήκει η COSMOTE. Με 
αφορµή την πρωτοβουλία COSMOTE BLUE, 
ο CEO του Οµίλου Deutsche Telekom, κ. Tim 
Höttges, δήλωσε: «H Deutsche Telekom είναι η 
κορυφαία Ευρωπαϊκή εταιρεία τηλεπικοινωνιών. 
Θέλουµε να είµαστε κορυφαίοι και στα θέµατα της 
βιώσιµης ανάπτυξης. Στόχος µας είναι να γίνουµε 
κλιµατικά ουδέτεροι από τη λειτουργία µας µέχρι το 
2025. Το COSMOTE BLUE αποτελεί µια εξαιρετι-
κή πρωτοβουλία που συµβάλλει στην κατεύθυνση 
της βιωσιµότητας και απαντά σε ένα επείγον ζήτη-
µα, εκείνο της θαλάσσιας πλαστικής ρύπανσης, που 
αφορά όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά και σε ολόκλη-
ρο τον κόσµο.»

«Ως κορυφαίος πάροχος ψηφιακών υπηρεσιών, 
αναλαµβάνουµε την ευθύνη που µας αναλογεί και 
τον ρόλο µας για την ενίσχυση της πράσινης οικο-
νοµίας, της κοινωνικής σταθερότητας και της βιώ-
σιµης ανάπτυξης στην Ευρώπη. Με το COSMOTE 
BLUE, κάνουµε πράξη τη δέσµευσή µας και στη-
ρίζουµε τη βιώσιµη ανάπτυξη στην Ελλάδα. Όταν 
σκέφτοµαι το µέλλον της Ευρώπης, βλέπω γαλάζια 
νερά χωρίς σκουπίδια, και πράσινα δίκτυα που απο-
τελούν πολύτιµα κεφάλαια για τις επόµενες γενιές.», 
δήλωσε η κα Dominique Leroy, µέλος του ∆ιοικη-

τικού Συµβουλίου της Deutsche Telekom, υπεύθυ-
νη για την Ευρώπη. 

«Η Ελλάδα είναι η χώρα του απέραντου γαλά-
ζιου. Οι θάλασσές µας είναι ό,τι πολυτιµότερο δι-
αθέτουµε: πηγή οξυγόνου, πηγή ζωής και τροφής. 
Οφείλουµε στις τωρινές και επόµενες γενιές, να τις 
προστατέψουµε. Γι’ αυτό αναλαµβάνουµε αυτή τη 
µεγάλη πρωτοβουλία, να καθαρίσουµε τις θάλασ-
σες από το πλαστικό και τα απορρίµµατα. Με τη βι-
ώσιµη ανάπτυξη στην καρδιά κάθε δράσης µας, ερ-
γαζόµαστε συνεχώς για έναν κόσµο καλύτερο για 
όλους.», δήλωσε ο Πρόεδρος και ∆ιευθύνων Σύµ-
βουλος του Οµίλου ΟΤΕ, κ. Μιχάλης Τσαµάζ. 

«Το όραµά µας στην «Εναλεία» είναι να δηµιουρ-
γούµε αµοιβαία επωφελείς σχέσεις µεταξύ των κοι-
νωνιών και της θάλασσας και να µπορούµε να ζού-
µε αρµονικά µαζί µε το θαλάσσιο οικοσύστηµα. Για 
αυτό είναι πολύ σηµαντική η στρατηγική συνεργα-
σία µας µε την COSMOTE, µέσω της οποίας θα υλο-
ποιήσουµε ουσιαστικές δράσεις τόσο για τον καθα-
ρισµό των θαλασσών µας από τα πλαστικά, όσο και 
για την ένταξη αυτού του υλικού στην κυκλική οικο-
νοµία, δίνοντας µε αυτόν τον τρόπο λύσεις για την 
πλαστική ρύπανση.», δήλωσε ο κ. Λευτέρης Αρα-
πάκης, Συνιδρυτής και ∆ιαχειριστής της «Εναλεία».

Η πρωτοβουλία COSMOTE BLUE αποτελεί 
µακροχρόνια δέσµευση της COSMOTE, που ενι-
σχύει τη συστηµατική περιβαλλοντική δράση της 
στο πλαίσιο της βιώσιµης ανάπτυξης. Θα εµπλου-
τίζεται και µε άλλες δράσεις, αποτελώντας ένα ακό-
µη βήµα για τη βιωσιµότητα του πλανήτη και τη δι-
ασφάλιση της ζωής σε αυτόν. Γιατί ένας κόσµος 
µε καθαρές θάλασσες, είναι ένας κόσµος καλύτε-
ρος για όλους.

COSMOTE BLUE: μία πρωτοβουλία της COSMOTE
για την προστασία των ελληνικών θαλασσών 
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ΑΡΘΡΟ/
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΤΑΥΡΑΚΟΓΛΟΥ
(ΥΠΟΨΗΦΙΟΣ ∆ΗΜΑΡΧΟΣ ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΥΠΟΛΗΣ)

Κοινωνικές ∆ομές
και Κοινωνική Πρόνοια

Οι Θεμέλιοι Λίθοι της Σύγχρονης Αλεξανδρούπολης
προς ένα πιο Ανθρώπινο Μέλλον!

Η 
κοινωνική πρόνοια και οι κοινωνικές δοµές 
αποτελούν τον πυρήνα µιας ευηµερούσας 
κοινωνίας. Στον ∆ήµο Αλεξανδρούπολης, 
αναγνωρίζουµε τη σηµασία τους και δρού-

µε προορατικά για να διασφαλίσουµε ότι κανένας συ-
µπολίτης µας δεν θα αφεθεί πίσω. Στόχος µας είναι η 
δηµιουργία ένας ∆ήµος  που θα παρέχει στήριξη, αξιο-
πρεπή ζωή και ευκαιρίες για όλους.

Οι κοινωνικές δοµές αντιπροσωπεύουν τον ακρο-
γωνιαίο λίθο για την κοινωνική ολοκλήρωση γι αυτό 
και είναι υψίστης σηµασίας η επένδυση  στην ανάπτυ-
ξη και λειτουργία δοµών που καλύπτουν µια ευρεία ποι-
κιλία αναγκών.

Τα κοινωνικά κέντρα παρέχουν υπηρεσίες υγείας, 
συµβουλευτικής, εκπαίδευσης και κοινωνικής συνοχής. 
Επιδιώκουµε να διευρύνουµε το φάσµα των παρεχόµε-
νων υπηρεσιών, προσαρµόζοντάς τες στις νέες κοινωνι-
κές πραγµατικότητες.

Στηρίζοντας τις ευάλωτες πληθυσµιακές οµάδες, 
ενισχύουµε τις οικογένειες µε περιορισµένα εισοδήµα-
τα, τους ηλικιωµένους, τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες και 
τους ανέργους. 

Μια ζωντανή κοινωνία χαρακτηρίζεται από τη συµ-
µετοχή των πολιτών της. Σε αυτό το πνεύµα, προωθού-
µε πρωτοβουλίες που ενθαρρύνουν τον εθελοντισµό 
και τη συµµετοχή των πολιτών στις κοινωνικές δοµές. 
Τα προγράµµατα εθελοντισµού δηµιουργούν γέφυρες 
αλληλεγγύης και ανοίγουν νέους δρόµους για την αλ-
ληλεπίδραση των κατοίκων µας.

∆ιακρίνουµε επίσης τη σηµασία της συνεργασίας µε 
ιδιωτικούς φορείς, µη κυβερνητικές οργανώσεις και φι-
λανθρωπικά ιδρύµατα. Από κοινού, µπορούµε να αντι-
µετωπίσουµε αποτελεσµατικότερα τις κοινωνικές προ-
κλήσεις και να δηµιουργήσουµε ένα κοινωνικά δίκαιο 
περιβάλλον για όλους.

Στο µέλλον, στοχεύουµε στην επέκταση και τη βελ-
τίωση των κοινωνικών δοµών, καθώς και στην αύξη-
ση των πόρων που διατίθενται για την κοινωνική πρό-
νοια. Ο στόχος είναι να δηµιουργήσουµε ένα κοινωνικά 
ισχυρό ∆ήµο, που θα στέκεται στο πλευρό όλων των 
πολιτών του.

Οι υπεύθυνες δηµοτικές αρχές πρέπει να εστιάζουν 
την προσοχή τους στη διαµόρφωση ενός  ανθρώπινου 
και δίκαιου µέλλοντος για όλους τους κατοίκους των πό-
λεων και των οικισµών. Ιδιαίτερα στους οικισµούς που 

είναι αποµακρυσµένοι και ζουν πολλοί υπερήλικες οι 
ανάγκες για κοινωνικές παροχές µεγαλώνουν ακόµη 
περισσότερο.

Η τηλεϊατρική και γενικότερα οι παροχές υπηρε-
σιών υγείας ψηφιακά από απόσταση θα έλυνε πολλά 
προβλήµατα και θα εξυπηρετούσε ιδιαίτερα τους κατοί-
κους αποµακρυσµένων περιοχών που δεν έχουν εύκο-
λη πρόσβαση σε µεγάλα κέντρα υγείας, και νοσοκοµείο 

Το αλληλέγγυο και συµπονετικό κοινωνικό περι-
βάλλον ενισχύει την ψυχολογία των πολιτών σε επίπε-
δο οικογένειας και συλλογικότητας.

Άλλα µέτρα που υποβοηθούν αποτελεσµατικά εί-
ναι η δηµιουργία κοινωνικών οµάδων  που ενθαρ-
ρύνουν την αλληλεγγύη και την αµοιβαία βο-
ήθεια, καθώς και η στήριξη προγραµµάτων 
που στοχεύουν στην καλλιέργεια κοινωνι-
κών δεξιοτήτων και την ενσωµάτωση των 
ευπαθών οµάδων της κοινωνίας.

Η κοινωνική πρόνοια παίζει εξίσου 
σηµαντικό ρόλο στην προστασία και υπο-
στήριξη των πολιτών που αντιµετωπίζουν 
δυσκολίες διαφόρων µορφών. Όλοι πρέ-
πει να αποκτήσουν πρόσβαση σε βασικές 
υπηρεσίες υγείας, κοινωνικής περίθαλ-
ψης και εκπαίδευσης, καθώς και να αντι-
µετωπίσουν οικονοµικά προβλήµατα και 
κοινωνικό αποκλεισµό.

Μια άλλη πτυχή που αξίζει να εξεταστεί 
είναι η ενδυνάµωση των µέσων ενηµέρωσης 
και της διαφάνειας στην κοινωνική πολιτική. 

Προτείνουµε την δηµιουργία πλατφόρ-
µας όπου οι πολίτες θα µπορούν να 
ενηµερώνονται για τα προ-
γράµµατα που υλο-
ποιούνται και τις 
δράσεις που 
πραγµατο-

ποιούνται, ενώ ταυτόχρονα θα µπορούν να παρέχουν 
τις απόψεις και τις ανάγκες τους. 

Η ανοικτή και διαφανής επικοινωνία µε τους πολί-
τες είναι θεµελιώδους σηµασίας για την ανάπτυξη εµπι-
στοσύνης και την αποτελεσµατική λειτουργία των κοι-
νωνικών δοµών.

Σε έναν κόσµο που αλλάζει δυναµικά, ο σεβασµός 
και η φροντίδα στον συνάνθρωπο που έχει ανάγκη εί-
ναι κρίσιµα για την ευηµερία µιας κοινωνίας. 

Μια κοινωνίας µε διαµορφωµένη πρόταση  όπου η 
αξιοπρέπεια και η αλληλεγγύη εί-

ναι προτεραιότητες και που 
δίνει προτεραιότητα στις 

ανάγκες και τα δικαιώ-
µατα όλων. 

Αυτή η προσέγ-
γιση θα ενισχύσει 
την κοινωνική συ-
νοχή και θα οδη-
γήσει σε µια πιο 

ισότιµη και 
ευτυχισµέ-
νη κοινωνία 
γ ια  όλους 
τους κατοί-
κους του ∆ή-
µου  Αλεξαν-

δρούπολης.
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Χ
ωριστούς δρόµους 
α π ο φ ά σ ι σ α ν  ν α 
τραβήξουν η  Sofia 
Vergara και ο Joe 

Manganiello, έπειτα από επτά χρό-
νια γάµου, σύµφωνα µε το «Page 
Six», που φιλοξένησε και κοινή 
δήλωση του πρώην ζευγαριού. 

«Πήραµε τη δύσκολη απόφα-
ση να χωρίσουµε. Ως δύο άνθρω-
ποι που αγαπούν και νοιάζονται 
πολύ ο ένας για τον άλλον, ζητάµε 
ευγενικά να σεβαστείτε την ιδιωτι-
κή µας ζωή αυτή τη στιγµή, καθώς 
µπαίνουµε σε αυτή τη νέα φάση 
της ζωής µας», σηµειώνουν. 

Αν και δεν έχει γίνει ακόµη 
γνωστός ο λόγος του χωρισµού 
τους, πηγή από το περιβάλλον 
τους αποκάλυψε ότι το τελευταίο 
διάστηµα είχαν αρχίσει να αποµα-
κρύνονται, όταν άρχισαν να απο-
καλύπτονται «οι αληθινές εκδοχές 
των εαυτών τους».

Η ανακοίνωση του χωρισµού 
έρχεται µόλις λίγες ηµέρες µε-
τά τα γενέθλια της ηθοποιού, τα 
οποία τα γιόρτασε στην Ιταλία µε 
φίλους της. «Ο Τζο είναι ένα µε-
γάλο παιδί. Του αρέσει να παίζει 
Dungeons & Dragons, λατρεύει 
την πάλη, τα βιντεοπαιχνίδια, τις 
ταινίες µε υπερήρωες, τα κόµικς, 
τις συναυλίες, το αµερικανικό πο-
δόσφαιρο. Κυνηγάει τη διασκέδα-
ση. Του αρέσει να είναι έξω και να 
περνάει καλά», ανέφερε χαρακτη-
ριστικά η ίδια πηγή. Η πρωταγω-
νίστρια του «Modern Family» και 

κριτής στο «America’s Got Talent» 
δηµοσίευσε φωτογραφίες και βί-
ντεο από τις καλοκαιρινές της δια-
κοπές στην Ιταλία. Μια άλλη πηγή 
δήλωσε ότι «δεν έχω δει ποτέ δύο 
ανθρώπους τόσο αγαπηµένους, 
τόσο παθιασµένους και τόσο ευτυ-
χισµένους. Ήταν πάντα χαµογελα-
στοί και ερωτευµένοι. Υπήρχε µια 
µαγική λάµψη πάνω από τα κεφά-
λια τους. Είναι και οι δύο αληθινοί 
άνθρωποι και προσγειωµένοι».

Ο ίδιος άνθρωπος επισηµαίνει 
ότι η φλόγα του ζευγαριού έσβησε 

µε τα χρόνια. «Σίγουρα αγαπούν 
και σέβονται ο ένας τον άλλον, αλ-
λά όταν αυτό το αρχικό πάθος σβή-
νει και µπαίνουν στη µέση άλλα 
προβλήµατα, τότε οι µικρές διαφο-
ρές γίνονται µεγαλύτερες». 

Το πρώην ζευγάρι εθεάθη για 
τελευταία φορά µαζί τον περα-
σµένο µήνα στο Νιου Τζέρσεϊ των 
ΗΠΑ. Ο Joe Manganiello γνώ-
ρισε την ηθοποιό µέσω του συ-
µπρωταγωνιστή της, Jesse Tyler 
Ferguson, στο δείπνο της Ένωσης 
Ανταποκριτών του Λευκού Οίκου 

το 2014. Της έκανε πρόταση γάµου 
τον ∆εκέµβριο του ίδιου έτους και 
ενώθηκαν µε τα δεσµά του γάµου 
τον Νοέµβριο του 2015. Ο γάµος 
έγινε στο Palm Beach στη Φλόρι-
ντα, παρουσία 400 καλεσµένων. 

Η Sofia Vergara απέκτησε 
τον γιο της, Manolo Gonzalez 
Vergara, στην Κολοµβία το 1991. 
Εκείνη την εποχή, εκείνη ήταν 18 
ετών και παντρεµένη µε τον αγα-
πηµένο της από το γυµνάσιο, Joe 
Gonzalez, οι οποίοι χώρισαν δύο 
χρόνια αργότερα. 
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Μετά την περιπέτεια που εί-
χε µε την υγεία της, η Μαντό-
να επέστρεψε στα µέσα κοινω-
νικής δικτύωσης. Η «βασίλισσα 
της ποπ» νοσηλεύτηκε πριν από 
λίγο καιρό στην εντατική, έπειτα 
από βακτηριακή λοίµωξη, κάτι 
που έγινε γνωστό µετά από επί-
σηµη ανακοίνωση ότι αναβάλ-
λεται η παγκόσµια περιοδεία 
της.

Το απόγευµα της Τρίτης 18 
Ιουλίου 2023, η διάσηµη τρα-

γουδίστρια «ανέβασε» τις πρώ-
τες της φωτογραφίες και δείχνει 
µια χαρά. 

Μάλιστα, ποζάρει στην κά-
µερα του κινητού της για να 
βγάλει µια selfie φωτογρα-
φία µε ένα λούτρινο αρκουδά-
κι. Επίσης, η ίδια δηµοσίευσε 
µία φωτογραφία, που αγκαλιά-
ζει ένα µεγάλο µπουκέτο µε ροζ 
τριαντάφυλλα, ενώ ευχαριστεί 
όσους ενδιαφέρθηκαν για την 
υγεία της. 

Madonna:
Στο Instagram μετά την 
περιπέτεια της υγείας της

Η σέξι 
Megan Fox:
Σκαρφάλωσε 
σε δέντρο και 
ποζάρει με το 
μικροσκοπικό 
μπικίνι της
Η Μέγκαν Φοξ επέστρεψε στη 
φύση και δηµοσίευσε τις φωτογρα-
φίες στο Instagram, µε τον αρραβω-
νιαστικό της, Machine Gun Kelly, να 
κάνει το δικό του σχόλιο στην ανάρ-
τησή της. Η 37χρονη ηθοποιός, µε 
την καλλίγραµµη σιλουέτα, σκαρ-
φάλωσε πάνω σε ένα δέντρο, φο-
ρώντας ένα µικροσκοπικό µπικί-
νι και ποζάροντας σέξι. Ο Machine 
Gun Kelly έγραψε: «Αν έτσι µοιάζει 
ένα άγριο ζώο, θα το άφηνα να µε 
κατασπαράξει», σηµατοδοτώντας το 
πρώτο του δηµόσιο σχόλιο µετά τα 
φηµολογούµενα προβλήµατα στη 
σχέση τους. 

«Το δάσος είναι ο παλαιότε-
ρος φίλος µου», έγραψε η ηθοποι-
ός στην ανάρτησή της. Η καλλονή 
µε καταγωγή από το Τενεσί µοιρά-
στηκε ένα βίντεο από τη φωτογρά-
φιση, θέλοντας να κάνει ένα µικρό 
δωράκι στους θαυµαστές της.  Εί-
ναι πιθανό να δούµε τη Μέγκαν 
Φοξ στη µεγάλη οθόνη στο επερ-
χόµενο Expend4bles. Έχει συ-
νεργαστεί µε τους βετεράνους των 
Expendables, Sylvester Stallone και 
Jason Statham. Η ηθοποιός µοιρά-
στηκε ένα τρέιλερ από την περιπέ-
τεια δράσης στα µέσα κοινωνικής 
δικτύωσης. 

Η σέξι 

LIFE STYLE/

ΧΩΡΙΣΕ ΜΕΤΑ ΑΠΟ ΕΠΤΑ 
ΧΡΟΝΙΑ ΓΑΜΟΥ

ΧΩΡΙΣΕ ΜΕΤΑ ΑΠΟ ΕΠΤΑ 
SOFIA VERGARA



Τ
ο Survivor All Star απο-
τελεί παρελθόν. Ο µε-
γάλος τελικός πραγµα-
τοποιήθηκε το βράδυ 

της Τρίτης (11/07) στο Γαλάτσι, µε 
τον Σάκη Κατσούλη να αναδεικνύε-
ται νικητής. Στη δεύτερη θέση τερµά-
τισε ο Νίκος Μπάρτζης και στην τρίτη 
η Μαριαλένα Ρουµελιώτη.

Η γυµνάστρια λίγα 24ωρα µετά 
επέστρεψε στα social media και έκα-
νε τα πρώτα της stories. Στις αναρ-
τήσεις της ανέφερε ότι προσπαθεί 
να επανέλθει σιγά σιγά στην καθη-
µερινότητά της στην Αθήνα µετά από 
έξι µήνες παραµονής στον Άγιο ∆ο-
µίνικο. 

Επίσης, τόνισε πως έχουν έχουν 
ακουστεί πάρα πολλές ανακρίβειες 
και πως όταν ηρεµήσει θα δώσει 
εξηγήσεις.

«∆εν έχω συνειδητοποιήσει ακό-
µη ότι βγάζω Story και κρατάω κινη-
τό και σας µιλάω µετά από τόσους 
µήνες. Παρ’ όλα αυτά είµαι αρκετά 
καλά, είµαι κουρασµένη και προσπα-
θώ να ξεκουραστώ αλλά δεν τα κατα-
φέρνω µε επιτυχία. Κοιµόµαστε κά-
θε µέρα στις 6 το πρωί. Μου στέλνετε 
µηνύµατα ότι δεν είµαι τόσο ενεργή 
στα social media. Τώρα γυρίσαµε να 

δούµε λίγο τις οικογένειές µας, να τα-
κτοποιήσουµε κάποιες δουλειές και 
εκκρεµότητες», ανέφερε αρχικά η 
Μαριαλένα Ρουµελιώτη.

Και συµπλήρωσε: «Τις επόµε-
νες ηµέρες θα είµαι όλη δική σας. 
Θα απαντήσω σε ό,τι ερώτηση µου 
κάνετε. Έχουν ακουστεί πολλά και 
έχουν γίνει ακόµη πιο πολλά. Εί-
µαι εδώ να βάλω τα πάντα στη θέση 
τους. Θέλω να σας ευχαριστήσω για 
όλη τη στήριξή σας. Τα µηνύµατα και 

η αγάπη σας είναι ατελείωτη και θα 
το λέω κάθε µέρα. Αν δεν υπήρχατε 
εσείς, εµείς δεν θα είχαµε καταφέρει 
τίποτα. Έχουν ακουστεί πάρα πολλές 
ανακρίβειες και θα µιλήσω». 

«Αυτό που µε κάνει πραγµατι-
κά χαρούµενη είναι ότι κάποιοι άν-
θρωποι που µας ήξεραν καλά και µας 
στήριζαν από το πρώτο Survivor, ό,τι 
και να άκουσαν, όπως και αν το µο-
ντάζ ήθελε να µας βγάλει κάπως δι-
αφορετικούς προς τα έξω, δεν επη-

ρεάστηκαν ποτέ και συνέχισαν να 
µας στηρίζουν και να µας αγαπούν! 
Τα µηνύµατα αγάπης είναι ατελεί-
ωτα και είναι χρέος µου να απαντή-
σω και να σας αποδείξω µε γεγονότα 
ότι πάρα πολλά πράγµατα δεν είναι 
όπως φάνηκαν ή όπως κάποιοι θέλη-
σαν να τα βγάλουν… δεν θα τα προ-
σπεράσω! Θα µιλήσω γιατί όπως εί-
πα είναι κρίµα και άδικο! Σας αγαπώ 
ρεεε!», έγραψε επίσης η Μαριαλένα 
Ρουµελιώτη.
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Ευγενία Νιάρχου: Γενέθλια 
στη Σπετσοπούλα και συναυλία 
στο  Ηρώδειο

Στην Ελλάδα γιόρτασε 
και φέτος τα γενέθλιά της 
η Ευγενία Νιάρχου, όχι 
όµως στην αγαπηµένη 
της Μύκονο, αλλά 
σύµφωνα µε πληροφορίες 
στον ιδιωτικό παράδεισο 
των Νιάρχων, τη 
µυθική Σπετσοπούλα. Η 

νεαρή κληρονόµος και σχεδιάστρια κοσµηµάτων είχε δίπλα της λίγους 
πολύ στενούς φίλους αυτή την ιδιαίτερη µέρα, έσβησε την τούρτα της και 
απόλαυσε την βραδιά. Πέρυσι είχε καλέσει γύρω στα είκοσι άτοµα στην 
βίλα που έχει αγοράσει στη Μύκονο για ένα δείπνο γενεθλίων, ενώ 
κάποιοι από αυτούς την συνόδευσαν την επόµενη µέρα σε µια εκδροµή 
στην Πάρο. Φέτος η κόρη του Φίλιππου Νιάρχου προτίµησε τον 
Αργοσαρωνικό, ενώ πετάχτηκε και στις Σπέτσες, ένα νησί που αγαπάει 
πολύ από µικρή, όταν πήγαινε µε τους γονείς της. Πριν ταξιδέψει στη 
Μύκονο όπως πράττει κάθε χρόνο για δύο τουλάχιστον εβδοµάδες, 
πετάχτηκε την Κυριακή το απόγευµα στην Αθήνα για να πάει µαζί 
µε φίλο της στο Ηρώδειο. Στο αρχαίο θέατρο, που ήταν κατάµεστο, 
εµφανίστηκαν οι πρωτοπόροι της ηλεκτρονικής µουσικής Kraftwerk.

Bανδή: Με τον Μπισμπίκη 
και την κόρη της στην Κρήτη 

Πριν από λίγες ηµέρες, το τα-
ξίδι της Gigi Hadid στα εξωτικά 
Cayman Islands ξεκίνησε κά-
πως περίεργα, µιας και, περνώ-
ντας από τον έλεγχο του τελω-
νείου, αφότου είχε προσγειωθεί 
µε το ιδιωτικό της αεροπλάνο, 
συνελήφθη από τις τοπικές αρ-
χές για κατοχή µικροποσότητας 
µαριχουάνας και εργαλείων για 
τη χρήση της.

Μαζί µε το 28χρονο µοντέ-
λο συνελήφθη και η φίλη της 
Leah McCarthy, όπως ανέφε-
ρε η τοπική εφηµερίδα Cayman 
Mal Road, ωστόσο και οι δύο 
αφέθηκαν ελεύθερες. Σύµφω-
να µε τον εκπρόσωπο τύπου 
της Hadid, η ίδια χρησιµοποι-
εί τη µαριχουάνα για ιατρικούς 
σκοπούς και την είχε προµηθευ-
τεί νόµιµα στη Νέα Υόρκη. Από 
το 2017 επιτρέπεται η χρήση της 
για ιατρικούς σκοπούς και στα 
Cayman Islands, εποµένως η 
υπόθεση έφτασε γρήγορα στο 
δικαστήριο και οι τοπικές αρχές 
άφησαν τις δυο γυναίκες ελεύ-
θερες να απολαύσουν τις διακο-
πές τους.

Η  Hadid  ανάρτησε, µά-
λιστα, στο προφίλ της στο 
Instagram µια σειρά από φω-
τογραφίες και ένα βίντεο µε τη 
φράση «Τέλος καλό όλα καλά».

Gigi Hadid: 
Απολαμβάνει 
τις διακοπές 
της μετά τη 
σύλληψή της 
για μαριχουάνα

ΜΑΡΙΑΛΕΝΑ ΡΟΥΜΕΛΙΩΤΗ 
Επέστρεψε στα social media μετά το Survivor – 

«Έχουν ακουστεί πολλές ανακρίβειες»

«Το νησί που µας µαγεύει» έγραψε η ∆έσποινα Βανδή στη λεζάντα 
των φωτογραφιών στο instagram. Tις διακοπές της στην Κρήτη, 
και συγκεκριµένα στο Ρέθυµνο, απολαµβάνει η τραγουδίστρια. 
Ενθουσιασµένη ανήρτησε ένα βίντεο και µια σειρά από φωτογραφίες 
δείχνοντας πόσο υπέροχα περνά το καλοκαίρι της στο πλευρό του 
συντρόφου της, Βασίλη Μπισµπίκη, έχοντας µαζί και την κόρη της, Μελίνα.

Η κόρη της ∆έσποινα Βανδή διατηρεί πολύ φιλικές σχέσεις µε τον 
σύντροφο της µητέρας της και µάλιστα πολλές φορές απολαµβάνουν 
διακοπές οι τρεις τους. Πιο διακριτική σχέση κρατά ο γιος της 
τραγουδίστριας Γιώργος που αποφεύγει τις δηµόσιες εµφανίσεις µε τη 
διάσηµη µητέρα του. 
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Μ
ετά τις δύο επιστο-
λές που έστειλε ο 
πρόεδρος και µε-
γαλοµέτοχος της 

ΠΑΕ Παναθηναϊκός Γιάννης 
Αλαφούζος στην ΕΠΟ µε αίτηµα 
για επίσπευση των σχετικών δια-
δικασιών, η ΕΠΟ ανέφερε στην 
ανακοίνωσή της: 

«Παρών στη συνεδρίαση της 
Επιτροπής ήταν και ο πρόεδρος 
και µεγαλοµέτοχος της ΠΑΕ Πα-
ναθηναϊκός Γιάννης Αλαφούζος, 
ο οποίος συµφώνησε απόλυτα µε 
την ληφθείσα απόφαση».

 Στη σχετική ανακοίνωση της 
ΕΠΟ αναφέρεται: 

«Η Επιτροπή Επαγγελµατικού 
Ποδοσφαίρου της Ελληνικής Πο-
δοσφαιρικής Οµοσπονδίας κατά 
τη σηµερινή της συνεδρίαση απο-
φάσισε οµόφωνα να στείλει επι-
στολές µε τις οποίες θα ζητά την 
επίσπευση των διεξαγόµενων 
ερευνών για χειραγώγηση και 
παράνοµο στοιχηµατισµό αγώ-
νων ποδοσφαίρου στην Ελλάδα.

Οι επιστολές θα σταλούν στην 
Εισαγγελία του Αρείου Πάγου, 
τον υπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη Νότη Μηταράκη και τον αρ-
χηγό της Ελληνικής Αστυνοµίας 
Λάζαρο Μαυρόπουλο, τον Ανα-
πληρωτή Υπουργό Αθλητισµού 
Γιάννη Οικονόµου και την Εθνι-
κή Πλατφόρµα Αθλητικής Ακε-
ραιότητας (Ε.Π.ΑΘΛ.Α.).

Επίσης, αποφασίστηκε η διε-
ξαγωγή ειδικής συνεδρίασης στις 
2 Αυγούστου προκειµένου να απο-
φασισθεί το προτεινόµενο νοµικό 
πλαίσιο που θα διέπει µελλοντικά 
την πειθαρχική εξέταση υποθέσε-
ων παράνοµου στοιχηµατισµού.  
Παρών στη συνεδρίαση της Επι-
τροπής ήταν και ο πρόεδρος και 
µεγαλοµέτοχος της ΠΑΕ Πανα-
θηναϊκός Γιάννης Αλαφούζος, ο 
οποίος συµφώνησε απόλυτα µε 
την ληφθείσα απόφαση».

Αλαφούζος: «Εύλογες 
σκέψεις για επιχείρηση 
συγκάλυψης»
Λίγες ώρες µετά την πρώτη επι-
στολή που έστειλε προς την Ελλη-
νική Ποδοσφαιρική Οµοσπονδία, 
ζητώντας να επιταχυνθούν οι δια-
δικασίες από την πλευρά της ΕΠΟ 
όσον αφορά τις σοβαρές έρευνες 
που διεξάγονται τους τελευταίους 
µήνες (µε τη συµµετοχή και των δι-
εθνών αρχών) για κύκλωµα που 
φέρεται να εµπλέκεται σε «χειρα-
γώγηση αγώνων» µε σκοπό τον 
στοιχηµατισµό, ο πρόεδρος του 
Παναθηναϊκού, Γιάννης Αλαφού-
ζος, έστειλε το πρωί της Πέµπτης 
(20/7) και νέα επιστολή προς την 
Επιτροπή Επαγγελµατικού Ποδο-
σφαίρου.

Ο ιδιοκτήτης του ποδοσφαι-
ρικού Παναθηναϊκού έκανε ανα-
φορά στην επιστολή του στις πρό-
σφατες δηλώσεις του προέδρου 
της ΕΠΟ, Παναγιώτη Μπαλτά-
κου, κάνοντας λόγο για «παντε-
λώς αβάσιµες νοµικές λύσεις», 
ενώ υπογράµµισε πως η έως τώρα 
στάση της Οµοσπονδίας δηµιουρ-
γεί «εύλογες σκέψεις ότι επιχειρεί-
ται προσπάθεια συγκάλυψης».

Αναλυτικά η επιστολή του µε-
γαλοµετόχου της ΠΑΕ Παναθη-
ναϊκός:

«Προς Επιτροπή Επαγγελµα-
τικού Ποδοσφαίρου,

Αξιότιµοι κύριοι,
Η εκφρασθείσα στην από 19-

7-2023 απαντητική επιστολή θέση 
σας ότι το ζήτηµα της δικαστικής 
υπόθεσης των χειραγωγηµένων 
αγώνων αποτελεί ζήτηµα αρµοδι-
ότητας της Ε.Ε και όχι της Ε.Ε.Π. 
είναι τόσο αυτονόητα αβάσιµη 
που εύλογα οδηγεί στο συµπέρα-
σµα ότι για άλλη µια φορά επιχει-
ρείται συνειδητά να υποβαθµιστεί 
ο ρόλος και η σηµασία της Ε.Ε.Π. 
κατά παράβαση της Ολιστικής Με-
λέτης.

Η άποψη ότι το ζήτηµα της χει-

ραγώγησης δεκάδων αγώνων του 
επαγγελµατικού ποδοσφαίρου 
δεν αφορά τους φορείς του επαγ-
γελµατικού ποδοσφαίρου που εκ-
προσωπούνται στην ΕΕΠ αλλά 
την ΕΕ που ελέγχεται από Προέ-
δρους τοπικών ενώσεων είναι τό-
σο εκτός κανονιστικής και ποδο-
σφαιρικής πραγµατικότητας που 
µπορεί να συγκριθεί µόνο µε τις 
πρόσφατες δηλώσεις του Προέ-
δρου της ΕΠΟ µε τις οποίες πρό-
τεινε παντελώς αβάσιµες νοµικές 
λύσεις οι οποίες µάλλον εξυπηρε-
τούσαν επικοινωνιακούς σκοπούς, 
όπως τουλάχιστον ο Πρόεδρος της 
ΕΠΟ τους αντιλαµβάνεται.

Η κατάργηση της ανακριτι-
κής διαδικασίας και η ποινή της 
αποβολής από το πρωτάθληµα 
απευθείας µε τον τρίτο φάκελο εί-
ναι προτάσεις όχι µόνο αντίθετες 
στις σχετικές κανονιστικές διατά-
ξεις της FIFA και της UEFA αλλά 
και επικίνδυνες διότι έτσι θα κιν-
δύνευαν µε εξόντωση ακόµα και 
οµάδες, οι οποίες θα είχαν την 
ατυχία να συµµετάσχουν σε τρεις 
αγώνες τους οποίους ο αντίπαλος 
τους θα χειραγωγούσε εν αγνοία 
τους. Όσον αφορά την πρότασή του 
για νοµοθετική ρύθµιση του βαθ-
µού απόδειξης που απαιτείται ας 
τον ενηµερώσει κάποιος ότι ήδη 
ο σχετικός κανονισµός προβλέπει 
ότι οι υποθέσεις αυτές ερευνώνται 
και δικάζονται χωρίς καθυστέρη-
ση και χωρίς να απαιτείται να ολο-
κληρωθεί η αντίστοιχη ποινική 
διαδικασία και ότι προκειµένου 
να υπάρξει απόφαση καταδίκης 
για τα αδικήµατα χειραγώγησης, 
ο βαθµός απόδειξης που απαιτεί-
ται είναι αυτός του comfortable 
satisfaction (όπως η έννοια αυ-
τού έχει διαµορφωθεί σύµφωνα 
µε τη νοµολογία του C.A.S.), δη-
λαδή µεγαλύτερος από την απλή 
πιθανολόγηση και µικρότερος από 
την απόδειξη πέραν πάσας αµφι-
βολίας.

Οι ανωτέρω ανεδαφικές προ-
τάσεις αλλά και η εν γένει ως τώρα 
στάση της Οµοσπονδίας δηµιουρ-
γούν εύλογες σκέψεις ότι επιχει-
ρείται προσπάθεια συγκάλυψης 
µιας υπόθεσης η οποία µπορεί να 
αποτελέσει έναυσµα για µια ση-
µαντική κάθαρση του επαγγελµα-
τικού ποδοσφαίρου».

ΣΤΗΜΕΝΑ SL2
Επιστολές EΠΟ για επίσπευση 

των ερευνών 

ΕΠΙΒΕΒΑΙΩΣΗ ΤΗΣ «TP»
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Ε
πιστολή προς την Ελ-
ληνική Ποδοσφαιρική 
Οµοσπονδία (ΕΠΟ) 
απέστειλε ο πρόεδρος 

της Super League, Βαγγέλης Μα-
ρινάκης, στην οποία τονίζει: «Σας 
ξεκαθαρίζω ότι δεν είµαι διατεθει-
µένος - εκπροσωπώντας τον µε-
γαλύτερο φορέα του Επαγγελµα-
τικού Ποδοσφαίρου στην Ελλάδα 
- να ανεχθώ «Μάνταλους» και 
«σκιώδεις αρχιδιαιτητές». Ούτε 
και πρόκειται να συναινέσω ποτέ 
σε συµβάσεις «Μάνταλων» και άλ-
λων που αδιαφανώς διοικούν την 
ελληνική διαιτησία κρυπτόµενοι».

Αναλυτικά, στην επιστολή του 
προς την ΕΠΟ ο πρόεδρος της 
Super League Βαγγέλης Μαρινά-
κης αναφέρει:

«Κύριοι,
Αναφορικά µε την υπ’ άριθµ. 

54 συνεδρίαση της Εκτελεστικής 
Επιτροπής της ΕΠΟ θα ήθελα να 
θέσω υπόψη σας τα εξής:

∆ιαπιστώνω µετά λύπης µου ότι 
συνεχίζεται η απαράδεκτη πρακτι-
κή της ∆ιοίκησης να εισάγει προς 
συζήτηση στην Εκτελεστική Επι-
τροπή θέµατα που στερούνται τεκ-
µηρίωσης και µάλιστα, να ζητά 
και από τα Μέλη της ΕΕ να «θερα-
πεύσουν» αυτή την αντικαταστατι-
κή και αθέµιτη διαδικασία δια της 
παρεχόµενης «έγκρισης θεµάτων 
ηµερησίας διάταξης» (Θέµα 3). Τέ-
τοια θέµατα στην σηµερινή συνε-
δρίαση είναι τα υπ’ αρ. 16, 19, 23, 
24, 25, 26, 27 (που είτε είναι το ίδιο 
µε το θέµα 23, είτε η ΕΠΟ δαπα-
νά για υπηρεσίες φύλαξης τα µε-
γαλύτερα ποσά στην Ελλάδα!), 28, 
29, 30, τα οποία ασφαλώς και δεν 
έχουν θέση σε οποιαδήποτε συζή-
τηση εφόσον δεν έχουν περιεχό-

µενο σαφές και εκ των προτέρων 
γνωστό στα Μέλη της Ε.Ε./ Ε.Π.Ο.

Σε ό,τι αφορά στα υπόλοιπα 
θέµατα της Η∆, επιχειρείται εκ 
της πλαγίας οδού (και ιδίως δια 
του θέµατος 6) να εισαχθεί προς 
«έγκριση»/ «επικύρωση» η «ανα-
νέωση των συµβάσεων των Με-
λών της ΚΕ∆ που ολοκληρώνο-
νται στις 31.07.2023» χωρίς να 
διευκρινίζεται ποια είναι τα Μέ-
λη αυτά. Προσωπικά είµαι κάθετα 
αντίθετος στην ανανέωση οποιασ-
δήποτε σύµβασης όταν δεν γνωρί-
ζω ποια πρόσωπα συγκεκριµένα 
αφορά και όταν δεν προκύπτουν 
µε σαφήνεια τα καθήκοντά τους.

Παρά το Καταστατικό και χω-
ρίς καµία αρµοδιότητα κ. Πρό-
εδρε «χρίσατε» τον κ. Στ. Μά-
νταλο «Αντιπρόεδρο» της ΚΕ∆ 
όπως ο ίδιος ο Αρχιδιαιτητής κ. 
Benett προσδιόρισε την ιδιότη-
τά του κατά την συνάντησή του 
µε τους εκπροσώπους των ΠΑΕ 
της Superleague 1 τον περασµένο 
Μάρτιο. Εξίσου παρανόµως ο κ. 
Μάνταλος συµµετέχει στους ορι-

σµούς των ∆ιαιτητών του Επαγ-
γελµατικού Ποδοσφαίρου και έχει 
αναλάβει την επικοινωνία µαζί 
τους ή την εκπαίδευσή τους στα σε-
µινάρια, όπως και πάλι συνοµολό-
γησε ο κ. Benett. Kι όλα αυτά όταν 
η θέση του στο οργανόγραµµα της 
ΚΕ∆ συναρτάται µόνο µε το ερα-
σιτεχνικό ποδόσφαιρο. Σας ξεκα-
θαρίζω ότι δεν είµαι διατεθειµένος 
- εκπροσωπώντας τον µεγαλύτερο 
φορέα του Επαγγελµατικού Πο-
δοσφαίρου στην Ελλάδα - να ανε-
χθώ «Μάνταλους» και «σκιώδεις 
αρχιδιαιτητές». Ούτε και πρόκειται 
να συναινέσω ποτέ σε συµβάσεις 
«Μάνταλων» και άλλων που αδι-
αφανώς διοικούν την ελληνική δι-
αιτησία κρυπτόµενοι.

Τέλος, µου προκαλεί αλγει-
νή εντύπωση το γεγονός ότι δεν 
υπάρχει στην Η∆ καµία απολύ-
τως αναφορά στο θέµα των ηµε-
ρών που απασχολεί το σύνολο του 
ελληνικού ποδοσφαίρου και αφο-
ρά τις εν εξελίξει έρευνες για το 
κύκλωµα στοιχηµατισµού και δι-
αφθοράς που λυµαίνεται τα επαγ-

γελµατικά πρωταθλήµατα.
Η µόνη σπουδή της Οµοσπον-

δίας ήταν να εκδώσει µια «προσω-
πική» ανακοίνωση ο Πρόεδρος 
για να δείξει τα «αντανακλαστι-
κά» του και να κάνει επίδειξη 
«αποφασιστικότητας». Σε αυτή 
µας ανακοίνωσε την πρόθεσή του 
να «εισηγηθεί» την αντιµετώπιση 
του παράνοµου στοιχηµατισµού 
µε µεθόδους ανεδαφικές και επι-
κίνδυνες. Ούτε λίγο ούτε πολύ ο 
Πρόεδρος της ΕΠΟ µας είπε ότι 
αν θέλει κάποιος µπορεί να πλη-
ρώσει και να χειραγωγήσει έναν 
αγώνα ελεύθερα. Είναι η πρώτη 
φορά και ίσως µοναδική στα πα-
γκόσµια ποδοσφαιρικά πράγµα-
τα που τα φαινόµενα χειραγώγη-
σης αντιµετωπίζονται µε λογική 
«τιµοκαταλόγου». Για να µην ανα-
φερθώ στο νοµοθετικά ανεδαφικό 
κοµµάτι των προτάσεών του που 
είναι αδύνατο να υλοποιηθούν σε 
οποιαδήποτε ευνοµούµενη χώρα.

Αντί ο Πρόεδρος της ΕΠΟ 
να αναλαµβάνει «πρωτοβουλίες» 
που «κανονικοποιούν» την παρα-

νοµία και που δεν έχουν κανέ-
ναν άλλο σκοπό παρά να παρε-
κτρέψουν την συζήτηση από το 
πραγµατικό πρόβληµα (και ενδε-
χοµένως να καθυστερήσουν την 
διαλεύκανση της υπόθεσης....), 
καλύτερο θα ήταν να ζητήσει από 
τα δικαστικά όργανα της ΕΠΟ να 
επιταχύνουν την διαδικασία της 
εις βάθος εξέτασης του θέµατος 
άµεσα και χωρίς καθυστερήσεις. 
Οι ∆ικαστές που απαρτίζουν την 
Επιτροπή ∆εοντολογίας της ΕΠΟ 
είναι και έµπειροι και ικανοί και 
έχουν στην διάθεσή τους επαρκές 
νοµικό οπλοστάσιο ώστε να δρά-
σουν αποτελεσµατικά. Αυτό που 
χρειάζεται είναι να κινηθούν πιο 
γρήγορα και όχι «κανονιστικές 
πρωτοβουλίες» που θα τους κα-
θυστερήσουν περισσότερο. Θα 
περιµέναµε από την Οµοσπον-
δία να έχει ήδη ενεργήσει προκει-
µένου να διευκολυνθούν στο έρ-
γο τους, αλλά δυστυχώς φαίνεται 
πως για την ΕΠΟ η ταχύτατη δια-
λεύκανση της υπόθεσης δεν είναι 
επιθυµητή και γι’ αυτό θα πρέπει 
να δοθούν επαρκείς εξηγήσεις. Η 
Superleague 1 θα πράξει κάθε τι 
απαραίτητο προκειµένου η υπόθε-
ση αυτή να προχωρήσει µε γορ-
γούς ρυθµούς ώστε να εξαφανι-
στεί οποιαδήποτε σκιά πάνω από 
το επαγγελµατικό ποδόσφαιρο.

Τέλος, σας δηλώνω ότι επιφυ-
λάσσοµαι για κάθε νόµιµο δικαί-
ωµα του Συνεταιρισµού έναντι 
οιασδήποτε απόφασης που είναι 
αντίθετη στις διατάξεις του Νόµου 
και του Καταστατικού και δύναται 
να βλάψει τα συµφέροντά µας.

Ο Πρόεδρος της Super
 League 1

Ευάγγελος Μαρινάκης».
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Η Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ απέκτησε τον Αντρέ Ονάνα αππο την Ίντερ, για 
να καλύψει το κενό του Νταβίντ Ντε Χέα, που έµεινε ελεύθερος. Η αγγλική 
οµάδα συµφώνησε µε την τρίτη πρόταση µε την Ιντερ για την απόκτηση του 
Καµερουνέζου γκολκίπερ, προσφέροντας 50 εκατ. ευρώ, συν άλλα 10 υπό 
µορφή µπόνους.  Ο Ονάνα ήθελε πολύ να συνεργαστεί εκ νέου µε τον Ερικ 
τεν Χαγκ, µετά την κοινή θητεία τους στον Αγιαξ και έφυγε για τις ΗΠΑ για 
να ενσωµατωθεί µε τη νέα του οµάδα που βρίσκεται για προετοιµασία στη 
Νέα Υόρκη.  Τη σεζόν που ολοκληρώθηκε ο Καµερουνέζος έκανε εντυπω-
σιακές εµφανίσεις καθώς σε 41 παιχνίδια µε την Ιντερ, κράτησε ανέπαφη την 
εστία του στα 19 από αυτά. Ο Καµερουνέζος υπέγραψε συµβόλαιο συνεργα-
σίας µέχρι το 2028 µε τον παίκτη να έχει επιλογή για ανανέωση της συνερ-
γασίας τους για άλλον ένα χρόνο.

Υπέγραψε στη Γιουνάιτεντ ο Ονάνα 
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ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ
ΑΜΘ

ΕΚΤΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ/

∆
υσάρεστα αποτελέσµατα – τουλάχι-
στον για την Περιφέρεια Ανατολικής 
Μακεδονίας Θράκης έφερε στο φως 
µία µελέτη του ΙΝΣΕΤΕ που δηµοσι-

εύτηκε πριν από λίγες ηµέρες και είχε ως θέµα την 
τουριστική κίνηση του 2022 σε σύγκριση µάλιστα 
µε την αντίστοιχη του 2019. 

Και µπορεί στη γενική εικόνα της χώρας, τα 
στοιχεία  να µην είναι άσχηµα, όµως η κατά τό-
πους αξιολόγηση των δεδοµένων δεν είναι καλή 
για την ακριτική Περιφέρεια ΑΜΘ. 

Σύµφωνα µε την µελέτη, η ΑΜΘ κατέχει την 
πρωτιά σε απώλειες επισκέψεων (-71%) και δια-
νυκτερεύσεων (-42,1%) µε σηµαντικές απώλειες 
εισπράξεων (-16,7%), για το 2022. 

Αυτό σηµαίνει ότι έχει χάσει σε σύγκριση µε 
το 2019, περισσότερους από 2,7 εκ. επισκέπτες, 
5εκ.  διανυκτερεύσεις και περισσότερα από 70εκ 
ευρώ σε εισπράξεις.  

Ειδικότερα στην κατηγορία των επισκέψεων 
είναι ο µεγάλος χαµένος (-71%), µε την Περιφέ-
ρεια που ακολουθεί να είναι πολύ µακριά (Περι-
φέρεια Βορείου Αιγαίου -45,4%).Πιο συγκεκρι-
µένα η µελέτη του ΙΝΣΕΤΕ αναφέρει για τις τρείς 
βασικές κατηγορίες:  
l Επισκέψεις (6η θέση - απώλειες: 71,4%): Οι µε-
γαλύτερες µειώσεις παρουσιάστηκαν στην Περι-
φέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης κα-

τά -71,4% και στην Περιφέρεια Βορείου Αιγαίου 
κατά -45,4%.
l Εισπράξεις (7η θέση - απώλειες: 42,1%): Οι µε-
γαλύτερες ποσοστιαίες µειώσεις καταγράφηκαν 
στην Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και 
Θράκης (-42,1%) και στην Περιφέρεια ∆υτικής 
Μακεδονίας (-36,1%).
l ∆ιανυκτερεύσεις (7η θέση):  Η ποσοστιαία µεί-
ωση στην Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας 
και Θράκης (16,7%) 

Χριστόδουλος Τοψίδης: «Χρειάζεται 
επισταµένη µελέτη των δεδοµένων»
Σίγουρα η εικόνα δεν είναι καλή, όµως δεν εί-
ναι και µη αναστρέψιµη εκτιµά ο επικεφαλής της 
παράταξης «Περιφερειακή Σύνθεση» Χριστό-
δουλος Τοψίδης. Μιλώντας στην «ΤP» ο κος Το-
ψίδης σχολιάζει: «Κατ’ αρχάς για την παράταξή 
µας είναι πολύ σηµαντικό να υπάρχουν δεδο-
µένα σε όλους τους τοµείς. Έχουµε πει πολλές 
φορές ότι η µελέτη και η αξιολόγηση των δεδο-
µένων είναι βασικοί άξονες της πολιτικής που 
θέλουµε να εφαρµόσουµε. Τώρα, στη συγκεκρι-
µένη περίπτωση, δυστυχώς τα δεδοµένα δεν εί-
ναι ευχάριστα», λέει και συµπληρώνει: «σε αυτές 
τις περιπτώσεις – όταν δηλαδή υπάρχουν δεδο-
µένα που δείχνουν πτώση των δεικτών – υπάρ-
χουν δύο επιλογές: η µία είναι να τα διαβάσει 

κανείς ‘όπως τον βολεύουν’ και να παρουσιάσει 
µία αναληθή εικόνα και η δεύτερη να τα µελε-
τήσει µε προσοχή, ώστε να προσπαθήσει να αλ-
λάξει την κατάσταση προς το καλύτερο. Για την 
παράταξη µας και για µένα προσωπικά η πρώ-
τη επιλογή δεν υπάρχει. Εγώ είµαι υπέρµαχος 
της αλήθειας και του ρεαλισµού και θεωρώ ότι 
εφόσον υπάρχει θέληση, υπάρχουν και λύσεις 
σε όλα τα προβλήµατα». 

«Συνεπώς», συνεχίζει ο κος Τοψίδης «από αυ-
τά τα δεδοµένα της τουριστικής κίνησης που πα-
ρουσιάζει το ΙΝΣΕΤΕ, το πρώτο συµπέρασµα που 
προκύπτει είναι ότι κάτι δεν πήγε καλά στην του-
ριστική προβολή της Περιφέρειας µας, είτε στην 
επιτόπια εξυπηρέτηση των τουριστών και αυτό εί-
χε ως αποτέλεσµα να µην την προτιµήσουν για το 
2022. Ευθύνη και χρέος των διοικούντων είναι να 
βρουν τι έφταιξε και να το διορθώσουν σε σύντο-
µο χρόνο, ώστε τα ίδια λάθη να µην επαναλαµβά-
νονται σε κάθε τουριστική σεζόν». 

Ερωτώµενος για το αν τα λεγόµενά του απο-
τελούν κριτική προς την υπάρχουσα διοίκηση της 
ΠΑΜΘ, ο κος Τοψίδης υπογραµµίζει: «κριτική 
στους πολιτικούς κάνουν οι πολίτες. Εγώ απλώς 
λέω αυτό που διαβάζω στην µελέτη του ΙΝΣΕ-
ΤΕ και κάνω ένα ακόµα βήµα: διαβεβαιώνω ότι 
υπάρχουν τρόποι αναστροφής του αρνητικού 
κλίµατος µέσα από συγκεκριµένη µεθοδολογία 

και πρακτικές. Όσοι παρακολουθούν τις δηµόσι-
ες τοποθετήσεις µου, γνωρίζουν την άποψή µου 
ότι κατ’ αρχάς µία σωστή διοίκηση οργανώνεται 
από τους σωστούς ανθρώπους, στις σωστές θέ-
σεις. Από κει και πέρα η εποχή στην οποία ζούµε, 
µας δίνει ένα τεράστιο οπλοστάσιο που εµείς στην 
Σύνθεση είµαστε αποφασισµένοι να το χρησιµο-
ποιήσουµε και όχι µόνο να βελτιώσουµε τα νού-
µερα, αλλά σε σύντοµο χρόνο να τα αυξήσουµε. 
Αυτό όµως προϋποθέτει, όπως είπα τους σωστούς 
ανθρώπους στις σωστές θέσεις και εµπιστοσύνη 
στις ικανότητες του καθενός. Για την ίδια την Πε-
ριφέρεια µας, δεν έχω καµία αµφιβολία: είµαι σί-
γουρος ότι διαθέτει όλα εκείνα τα προσόντα ενός 
θελκτικού τουριστικού προορισµού και µάλιστα 
όχι µόνο για το καλοκαίρι. Ο στόχος µου, ο στό-
χος µας, είναι όλα αυτά τα ‘προσόντα’ να αναδει-
χθούν και να επιτελέσουν ρόλο προσέλκυσης 
τουριστών στον τόπο µας. Επιπλέον, αυτοί οι του-
ρίστες που θα έρθουν πρέπει να βρουν έναν τόπο 
πλήρη υποδοµών κάθε είδους (φιλοξενία, εστία-
ση, προσβασιµότητα κα) ώστε να µην είναι απλώς 
περαστικοί, αλλά να γίνουν ‘θαµώνες’. Ο τουρι-
σµός, ξέρετε, είναι ένα πολυπαραγοντικό ζήτηµα, 
αλλά θεωρώ ότι πλέον στην Περιφερειακή Σύν-
θεση έχουµε καταφέρει να βρούµε τη συνισταµέ-
νη που θα τον καταστήσει ουσιαστικό αναπτυξια-
κό µοχλό στον τόπο µας». 

Χριστόδουλος Τοψίδης: «Χρειάζεται
επισταµένη µελέτη των δεδοµένων,
λέει στην «ΤΡ» ο επικεφαλής
της παράταξης «Περιφερειακή Σύνθεση» 

Το «κλειδί»
(και) στην
τουριστική
ανάπτυξη 



Στις 24 η Αφροδίτη σε ανάδροµη πορεία στο Λέοντα, µειώνει τις αντοχές σας σε γενικό επίπεδο, αλλά και το πάθος στην προσωπική 
σα ζωή. οι εντάσεις που θα δηµιουργηθούν απαιτούν να κρατηθείτε µακριά από προστριβές και λόγια που στην πορεία θα µετανιώσε-
τε απέναντι σε οικογενειακά και αγαπηµένα πρόσωπα. Αποφύγετε να µπλέξετε σε παράλληλες σχέσεις όσοι είστε δεσµευµένοι, γιατί 
θα βάλετε σε κίνδυνο τη σχέση σας.

Mακριά από προστριβές και λόγια

ΚΡΙΟΣ
Ο καλύτερος τρόπος να αντιµετωπίσετε την 
κούραση από την εργασία σας και να εκτο-
νώσετε το άγχος σας, είναι να µην επιτρέπε-
τε σε µικρά πράγµατα να επηρεάζουν τη διά-
θεσή σας. ∆ώστε µε τις πράξεις σας µαθήµατα 
στους άλλους, µε επιµονή και υποµονή. ∆ια-
τηρήστε τις απαιτούµενες ισορροπίες στις σχέ-
σεις µε τους συνεργάτες σας. Οι σπασµωδικές 
αντιδράσεις σας, δεν βοηθούν τα πράγµατα να 
εξελιχθούν οµαλά.

ΤΑΥΡΟΣ
 Ίσως βγουν στην επιφάνεια κάποια απωθηµέ-
να σας και φοβίες. Μην υποχωρήσετε µπρο-
στά στις δυσκολίες που θα παρουσιαστούν, 
γιατί σκοπός σας είναι να αποδείξετε τη σταθε-
ρότητα του δυναµισµού σας. Τα χαρίσµατα που 
έχετε θα σας βοηθήσουν αρκετά, ώστε να απο-
φύγετε αντιπαραθέσεις για ασήµαντα θέµατα, 
αλλά και στο να µην αναλάβετε ευθύνες που 
κανείς δε σας έχει αναθέσει. Καθώς επικοινω-
νιακά δε θα έχετε πρόβληµα, οι σχέσεις σας δε 
θα προσκρούσουν σε εµπόδια. 

∆Ι∆ΥΜΟΙ
Γοητεύστε κάποια άτοµα από το περιβάλλον 
σας και ενδιαφερθείτε περισσότερο για την εµ-
φάνισή σας, κάνοντας το στυλ που θα διαλέξε-
τε να ταιριάζει µε τον αυθορµητισµό σας. Έχετε 
πετύχει ήδη αρκετά και έτσι µπορείτε να νιώ-
θετε πιο άνετοι. Η εικόνα σας προς τα έξω θα 
είναι πολύ καλή, γι’ αυτό µην ξεχάσετε να δεί-
ξετε λίγο περισσότερη επιµέλεια στις λεπτοµέ-
ρειες που θα τη συνθέτουν. 

ΚΑΡΚΙΝΟΣ
Εκµεταλλευτείτε τη βδοµάδα για να κάνε-
τε καινούριες γνωριµίες που θα καταλήξουν 
σε σχέσεις ζωής ή για να λύσετε τυχόν δια-
φορές σε ήδη υπάρχουσες. Προσεγγίστε µε 
άνεση τους δικούς σας ανθρώπους και αφή-
στε και εσείς να πλησιάσουν. Έχουν πολ-
λά να σας πουν και να σας δείξουν, γεγονός 

που τον τελευταίο καιρό δεν ήταν εφικτό, κα-
θώς ήσασταν µόνιµα απασχοληµένοι µε τα 
εργασιακά σας θέµατα.

ΛΕΩΝ
Βρείτε νέους διαύλους επικοινωνίας, µε σκο-
πό να προσπεράσετε την επιφάνεια και να 
προχωρήσετε πιο βαθιά. Το ενδιαφέρον σας 
θα παίξει καθοριστικό ρόλο, για να δηµιουρ-
γήσετε ένα κλίµα αγάπης, οικειότητας και αλ-
ληλοβοήθειας. Εάν το κρίνετε απαραίτητο, 
δεν είναι κακό να ζητήσετε τη βοήθεια και 
τις συµβουλές των δικών σας προσώπων που 
θέλουν για εσάς το καλύτερο. Μέσα από τα 
λεγόµενά τους, θα βρείτε διεξόδους που µέ-
χρι τώρα δεν είχατε σκεφτεί.

ΠΑΡΘΕΝΟΣ
Ακούστε µε προσοχή όσα έχουν να σας πουν 
οι άµεσοι συνεργάτες σας. Αν το ενδιαφέρον 
κάποιων δικών σας ατόµων γίνεται φορτικό 
και ενοχλητικό, δείξτε το έγκαιρα. Μην πιέσετε 
αγαπηµένα σας πρόσωπα να δεχθούν αυτά που 
εσείς επιθυµείτε. Ξεκαθαρίστε µε τους συνεργά-
τες σας το ποσοστό ευθύνης που αναλογεί στον 
καθένα σας. Θα ανακαλύψετε πως οι άλλοι πε-
ριµένουν από εσάς, περισσότερη υπευθυνότητα 
και υποµονή. Μη µεταφέρετε τα επαγγελµατι-
κά σας προβλήµατα στην προσωπική σας ζωή.

ΖΥΓΟΣ
Για να πετύχετε αυτά που θέλετε, συγκεντρώ-
στε τις απαραίτητες προϋποθέσεις. Με κατανό-
ηση και αγάπη, βρείτε µαζί µε το σύντροφό σας 
κοινούς δρόµους να πορευτείτε. Πριν αντιδρά-
σετε αρνητικά σε λόγια που θα σας µεταφέρουν 
κάποιοι, σκεφτείτε το γιατί το κάνουν. Μην τα 
βλέπετε όλα µόνο από το πρίσµα της λογικής 
και ξεχνάτε να ακολουθήσετε την καρδιά σας. 
Αποφασίστε να πραγµατοποιήσετε µια συζήτη-
ση που εκκρεµεί και δε χωράει άλλη αναβολή.

ΣΚΟΡΠΙΟΣ
Προσπαθήστε να βρείτε χρόνο να ξεκουρα-
στείτε και µην αµελείτε τη φυσική σας κα-
τάσταση. Οι ενέργειές σας έχουν εκνευρί-
σει κάποιους συναδέρφους σας, γι’ αυτό µην 
αγνοείτε τις υποδείξεις τους. Για σήµερα του-
λάχιστον µη βασιστείτε σε οικονοµική στήρι-
ξη από το συγγενικό σας περιβάλλον. Υπε-
ρασπιστείτε τα δίκαια αιτήµατά σας και µην 
κρύβεστε πίσω από τις ανασφάλειές σας. 
Αποδείξτε πόσο δηµιουργικοί είστε ξεπερ-
νώντας τους κρυφούς σας φόβους.

ΤΟΞΟΤΗΣ
Να είστε πιο διαλλακτικοί και διπλωµατικοί, 
χωρίς να φτάνετε στα άκρα. Ο κοινωνικός σας 

κύκλος ανοίγει ολοένα και περισσότερο. Οργα-
νώστε περισσότερο τις γνωριµίες σας και φρο-
ντίστε να είστε πιο ουσιαστικοί στις συναλλα-
γές σας, για να κάνετε τη ζωή σας πιο εύκολη. 
Βάλτε στόχους µε βάση την κάλυψη των ανα-
γκών σας και βρείτε διεξόδους για να ξεφύγετε 
από κάποια σηµεία που σας καταπίεζαν ή σας 
περιόριζαν τους τελευταίους µήνες. 

ΑΙΓΟΚΕΡΩΣ
Εµπλουτίστε και αναπτύξτε τις συναναστρο-
φές σας, αποφεύγοντας περιττά λόγια και δια-
πληκτισµούς. Η επικοινωνία σας θα είναι αρ-
κετά καλή και η κοινωνικότητά σας θα αυξηθεί 
ακόµη περισσότερο και θα µπορέσετε να απο-
φορτιστείτε από τις εντάσεις και τις πιέσεις του 
προηγούµενου µήνα. Οι προοπτικές για κάτι 
καλύτερο στα επαγγελµατικά σας επαληθεύ-
ονται και πολύ σύντοµα θα έχετε την ευκαιρία 
να αποδείξετε την αξία σας, ξεκινώντας καινού-
ριες δραστηριότητες. 

Υ∆ΡΟΧΟΟΣ
Προωθήστε τα επαγγελµατικά σας σχέδια, αλ-
λά και τη συναισθηµατική σας ζωή. Θα έχετε 
την ευκαιρία να επεκταθείτε, να βγείτε νικητές 
σε ανταγωνισµούς και να κερδίσετε υποθέσεις. 
Θα εξακολουθείτε να είστε κοινωνικοί και αυτό 
θα κατευνάσει κάθε εγωιστική σας τάση, ενώ 
το ενδιαφέρον σας θα επικεντρωθεί στο πώς 
να βοηθήσετε τους άλλους, να επιλύσετε προ-
βλήµατα και στο πως θα συνεργαστείτε εύκολα 
µε τα άτοµα του περιβάλλοντός σας. 

ΙΧΘΥΣ
Προετοιµάστε το έδαφος για µια οικονοµική 
βελτίωση, που θα γίνει περισσότερο αισθητή 
τους επόµενους µήνες και θα είναι εγγύηση για 
το µέλλον σας. Τα καλά αισθήµατα και η αίσθη-
ση υποστήριξης από τα αγαπηµένα σας πρό-
σωπα, θα σας κάνουν να αισθανθείτε ευχάρι-
στα και θα σας προτρέψουν να ζήσετε έντονες 
στιγµές µαζί τους. Είναι η κατάλληλη στιγµή να 
αναθερµάνετε προσωπικές σας σχέσεις, ενώ 
οι ελεύθεροι θα γοητευτείτε από την παρουσία 
κάποιου προσώπου.

STAR WARS/22-28/7

Από τη
Άντα Λεούση

Αριθµολόγος 
-Μελλοντολόγος-Αστρολόγος

● 210-4131584 ● 210-4222828 ● 6971709239 (what’s up) ● 6932232132 (vodafone)
● Email: aleousi@gmail.com ● FB: @leousianta ● Site: www.virginialeousi.com

Τηλέφωνα για προσωπικό ή τηλεφωνικό ραντεβού
µε δυνατότητα πρόβλεψης και µέσω εφαρµογής:

ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ - ΠΟΛΙΤΙΚΗ - ΚΟΙΝΩΝΙΑ TODAY PRESSFR
EEΣάββατο 22 & Κυριακή 23 Ιουλίου 2023



ΕΒ∆ΟΜΑ∆ΙΑΙΑ ΕΦΗΜΕΡΙ∆Α ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΟΛΙΤΙΚΗ, ΤΗΝ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ & ΤΗΝ ΤΟΠΙΚΗ ΑΥΤΟ∆ΙΟΙΚΗΣΗ

TODAY PRESSFR
EE

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΤΟΥΛΗΣ
Το καλό της Αττικής

πάνω απ’ όλα
Ενωµένοι Συνεχίζουµε.

Πάµε την Αττική, ακόµη πιο ψηλά!
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